
دادستان کرمان

رفع تصرف بیش از ۳۵ هکتار از اراضی 
 ملی و کشاورزی حاشیه شهر کرمان
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معلمان غیرانتفاعی، بی نصیب 
 از شهریه های نجومی

پیشگیری از بروز بیماری های 
 مشترک اولویت دامپزشکی است

آغاز برنامه گردشگری 
 کودک در جیرفت

 مدیرکل آموزش و پرورش  استان کرمان خبر داد؛

نظارت جدی بر نحوه ثبت نام 
 دانش آموزان در کرمان

2

کارخانه اسید 
کلریدریک رفسنجان 

 جابه جا می شود

سیستم 
دوچرخه های 

اشتراکی به کرمان 
 می آید

ســت  پر سر
ی  ر ا نــد ما فر

رفسنجان  با بیان اینکه کارخانه تولید اسید 
کلریدریک که در ۵۵ کیلومتری این شهر 
ایجاد شده دارای مشکلات زیست محیطی، 
نقدینگی و فاصله طولانی از شــهر است 
گفت: مشکلات این کارخانه بررسی و قرار 
شــد به منطقه ویژه اقتصادی جابه جا و از 
تسهیلات ۲ میلیارد تومانی طرح توسعه 
بهره مند شود. حســین رضایی با اشاره به 
بازدید از کارخانه تولید اسید کلریدریک 
رفسنجان افزود: این کارخانه ۲ محصول 
بی سلفات سدیم و اســید کلریدریک را از 
 ماده اولیه اسید سولفوریک تولید می کند.

مدیــرکل آمــوزش و پــرورش اســتان کرمــان از والدین 
خواســت هرگونه تخلــف در زمــان ثبت نام مــدارس را به 

آموزش و پــرورش اعلام کنند. رضا رضایی با اشــاره به ثبت نام دانــش آموزان گفت: 
نرخ های ثبت نام مدارس غیرانتفاعی و ســایر مدارس غیردولتی اعلام شــده است و 
اخذ هرگونه وجه بیشــتر از نرخ های مصوب تخلف است. او با اشــاره به نظارت جدی 
بازرســان بر نحوه ثبت نام مدارس افزود: در راستای بررســی میدانی حضور بازرسان 
 در مــدارس به صورت مــداوم انجام می شــود و با والدیــن تعامل لازم ایجاد شــود.
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 نرخ بیکار ی استان کرمان  به زیر ۱۰ درصد رسید
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دامپزشـکی در کنتـرل و پیشـگیری بیـش از ۸۲۰ نـوع 
بیمـاری مشـترک بیـن انسـان و دام مهم تریـن جایـگاه را 

دارا اسـت. 
علیرضـا زینلی پـور، رئیـس شـبکه دامپزشـکی شهرسـتان سـیرجان، مبـارزه بـا 
بیماری های زئونوز )مشـترک بیـن انسـان ودام( بر اسـاس اهداف و سیاسـت های 
سـازمان دامپزشـکی کشـور، اجرای واکسیناسـیون به موقع به منظور پیشگیری، 
سمپاشـی جایگاه هـای نگهـداری دام هـا و برگـزاری کلاس هـای آموزشـی را از 
 عملکـرد و اولویت هـای دامپزشـکی در شـیوع بیماری هـای مشـترک برشـمرد.

ره میراث فرهنگی جیرفت  دا رئیس ا
گفت: هدف از اجرای طرح گردشگری 

کودک آشنایی کودکان با میراث فرهنگی و پرورش 
خلاقیت و شناخت کودکان از تاریخ است.

 محمد سالاری رئیس اداره میراث فرهنگی، گردشگری و 
صنایع دستی شهرستان جیرفت افزود: گردشگری کودک 

یک فعالیت تاثیرگذار است که باید به آن توجه کنیم.
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 رشد  رشد 22 درصدی اشتغال استان  درصدی اشتغال استان 

بررسی مجازات افتراء، توهین و هتک حرمت۵۹۸؛ عددی ماندگار در تاریخ ایران

شاید روزی که صدام حسین سرمستانه در برابر دوربین ها 
قرارداد ۱۹۷۵ الجزایر را پاره کرد و پنج روز بعد در تاریخ 
۳۱ شهریور سال ۵۹ اولین بمب به وسیله هواپیماهای 
عراقی در فرودگاه مهرآباد بر سر مردم انداخته شد، کسی 
فکر نمی کرد این آغاز جنگی ۸ ساله باشد. رژیم بعث عراق 
تنها ۱۹ ماه پس از پیروزی انقلاب، با هدف از بین بردن 
نظام نوپای جمهوری اسلامی، حمله به ایران را آغاز کرد 

و منجر به وقوع دومین جنگ طولانی قرن بیستم شد.
هرچند رسانه های جهان اخبار جنگ ایران و عراق را به 
صورت سانسور شده و به نفع رژیم بعث مخابره می کردند 
و سران کشورها نیز چه در گفتار و چه در عمل از عراق 
حمایت می کردند، اما رفتار غیر مسئولانه سازمان ملل 
و صدور قطعنامه های جانبدارانه از سمت این سازمان که 
وظیفه حفظ امنیت جهانی و حل و فصل مسالمت آمیز 
اختلافات بین المللی را بر عهده دارد، بار دیگر عملکرد 
تماما سیاسی کارانه و استانداردهای دوگانه این سازمان را 
به نمایش گذاشت و نشان داد اساسنامه سازمان ملل در 
خصوص تعهد به تامین امنیت جهانی، صرفا نوشته ای بر 

روی کاغذ است.
جنگ تحمیلی ۸ ساله، تنها جنگی نبود که عراق در طی 
یک قرن اخیر آغاز کرده بود. در ۱۱ مرداد سال ۶۹ نیز 
رژیم بعث مجددا جنگی را این بار در کویت آغاز کرد 
که ۶ ماه به طول انجامید. در این جنگ بر خلاف جنگ 
تحمیلی ۸ ساله که ۱۱ سال طول کشید تا عراق به عنوان 
متجاوز معرفی شود، تنها ۷ ساعت پس از شروع جنگ، 
شورای امنیت دولت عراق را به عنوان متجاوز معرفی کرد 
و با صدور قطعنامه های بعدی، ضمن تحریم عراق، دولت 

این کشور را ملزم به پرداخت غرامت به کویت کرد.
در مورد جنگ ایران و عراق اما نخستین واکنش رسمی 
شورای امنیت ۷ روز پس از شروع جنگ با صدور قطعنامه 
۴۷۹ صورت گرفت. این قطعنامه یکی از ظالمانه ترین 
قطعنامه های این شورا بود و حتی بسیاری آن را لکه ای 

ننگ در تاریخ شورای امنیت می دانند. در این قطعنامه 
بدون اشاره به نقش عراق به عنوان آغازگر جنگ، صرفا 
از دو طرف خواسته  شده بود اعلام آتش بس کنند و به 

مرزهای خود بازگردند.
در حالیکه تا تاریخ ۲۹ تیر ۶۶، تمامی هفت قطعنامه صادر 
شده از سمت شورای امنیت سازمان ملل در مورد جنگ 
ایران و عراق، حالتی جانبدارانه و به نفع رژیم بعثی داشت، 
شاید بتوان قطعنامه ۵۹۸ را نخستین قطعنامه جدی این 
شورا در مورد جنگ تحمیلی دانست. در این قطعنامه 
بر خلاف قطعنامه های پیشین، در مورد نبرد بین ایران 
و عراق واژه "جنگ" به کار برده شد. همچنین در این 
قطعنامه به تشکیل هیاتی به منظور تعیین و معرفی 

متجاوز، تاکید شده بود.
نهایتا ایران یک سال بعد یعنی در تاریخ ۲۷ تیرماه 
۶۷، قطعنامه ۵۹۸ را پذیرفت و دو روز بعد آتش جنگ 
تحمیلی ۸ ساله خاموش شد. اما این قطعنامه در چه 
شرایطی پذیرفته شد؟ چه عاملی سبب شد ایران این 
قطعنامه را بپذیرد؟ چرا قطعنامه های پیشین مورد 

پذیرش طرفین قرار نمی گرفتند؟
دکتر مهدی نجف زاده، پژوهشگر تاریخ انقلاب اسلامی و 
عضو هیات علمی گروه علوم سیاسی دانشگاه فردوسی، 
در گفت وگو با ایسنا با اشاره به فرارسیدن سالروز پذیرش 
قطعنامه ۵۹۸ از سمت ایران، اظهار کرد: در ابتدا نظام 
بین الملل حساسیتی به جنگ ایران و عراق نداشت. به 
ویژه آمریکا و اروپا که تصورشان این بود که این جنگ 
می تواند فرصت مناسبی  برای فرسایش دو دولت 
انقلابی در منطقه خاورمیانه باشد و به تضعیف ایران و 

عراق منجر شود.    
وی ادامه داد: قطعنامه ۵۹۸ در قالب فصل ۷ منشور 
سازمان ملل متحد قرار می گیرد که همین مسئله آن 
را از حالت توصیه ای خارج و برای دو طرف لازم الاجرا 
می کند. این قطعنامه از لحاظ محتوایی با قطعنامه های 

قبلی تفاوت بسیاری داشت.
عضو هیات علمی گروه علوم سیاسی دانشگاه فردوسی 
مشهد در خصوص دلایل پذیرش قطعنامه ۵۹۸ از جانب 
ایران، عنوان کرد: مجموعه ای از عوامل داخلی و بین 
المللی باعث شدند تا ایران ناگزیر به پذیرش این قطعنامه 
شود. از جمله عوامل داخلی گزارشاتی است که از سوی 
برخی دست اندرکاران جنگ مبنی بر نبود امکان تهیه 
وتامین تجهیزات و ادوات جنگی به دلیل تحریم هایی 

بود که اعمال میشد. 
نجف زاده ادامه داد: به علاوه در سطح بین الملل نیز می توان 
به فشارهای کشورهای غربی بر دو کشور ایران و عراق به 
عنوان دیگر عاملی که باعث پذیرش قطعنامه شد، اشاره 
کرد. این کشورها معتقد بودند جنگ بین ایران و عراق جز 
نابودی منابع دو کشور هیچ سرانجامی را به دنبال نداشته 
است، پس لزومی به ادامه آن نیست. در نتیجه برای 
پذیرش قطعنامه ۵۹۸ فشارهایی از جانب کشورهای 
دیگر اعمال می شد و استفاده صدام حسین از تجهیزات 
و سلاح های شیمیایی گسترده نیز نشان می داد که این 
فرد دیوانه تر از آن است که بتوانیم در برابر کارهای عجیب 

و غریب آن ایستادگی کنیم.
وی در خصوص امتناع شورای امنیت از معرفی عراق به 
عنوان متجاوز جنگی بیان کرد: قطعا هرگز هیچ کشوری 
در مورد اینکه عراق آغازکننده جنگ بود، شک نداشته  
است، اما با این وجود چون در ایران نظامی انقلابی و 
مخالف با امیال و اوامر استکبار جهانی به روی کار آمده 
بود، سازمان های بین المللی چندان تمایلی به اینکه در 
قطعنامه ۵۹۸ جانب یک کشور را بگیرند، نداشتند و سعی 
می کردند به جای حقیقت یابی، به حل منازعه بپردازند. 
هرچند در بند ۷ قطعنامه ۵۹۸ به تشکیل کمیته ای برای 
ارزیابی میزان خسارات وارد شده به هر کدام از طرفین 
اشاره شده بود، اما این هم وعده ای پوچ بود که عملا نفعی 

برای ایران به دنبال نداشت.

فصل بیست و هفتم کتاب پنجم قانون 
مجازات اسلامی به بررسی مجازات افتراء 

و توهین و هتک حرمت پرداخته است. 
ماده ۶۹۷ - هر کس به وسیله اوراق چاپی 
یا خطی یا به وسیله درج در روزنامه و 
جرائد یا نطق در مجامع یا به هر وسیله 
دیگر به کسی امری راصریحاً نسبت دهد 
یا آن ها را منتشر نماید که مطابق قانون 
آن امر جرم محسوب می  شود و نتواند 
صحت آن اسناد را ثابت نماید جز در 
مواردی که  موجب حد است به جزای 

نقدی درجه شش محکوم خواهد شد.
تبصره - در مواردی که نشر آن امر اشاعه 
فحشا محسوب گردد هر چند بتواند 
صحت اسناد را ثابت نماید مرتکب به 

مجازات مذکور محکوم خواهد شد.
ماده ۶۹۸ - هر کس به قصد اضرار به 
غیر یا تشویش اذهان عمومی یا مقامات 
یا  یا شکواییه  نامه  وسیله  به  رسمی 
مراسلات یا عرایض یا گزارش یا توزیع 
هرگونه اوراق چاپی یا خطی با امضاء یا 
بدون امضاء اکاذیبی را اظهار نماید یا با 

همان مقاصد اعمالی را برخلاف حقیقت 
رأساً یا به عنوان نقل  قول به شخص 
مقامات رسمی  یا  یا حقوقی  حقیقی 
تصریحاً یا تلویحاً نسبت دهد اعم از اینکه 
از طریق مزبور به نحوی از انحاء ضرر مادی 
یا معنوی به  غیر وارد شود یا نه علاوه بر 
اعاده حیثیت در صورت امکان، باید به 
حبس از یک ماه تا یک سال و یا شلاق تا 

)۷۴( ضربه محکوم شود.
ماده ۶۹۹ - هر کس عالماً عامداً به قصد 
متهم نمودن دیگری آلات و ادوات جرم 

یا اشیایی را که یافت شدن آن در تصرف 
یک نفر موجب اتهام او می  گردد بدون 
اطلاع آن شخص در منزل یا محل کسب 
یا جیب یا اشیایی که متعلق به او است 
بگذارد یا مخفی کند یا به نحوی متعلق به 
او قلمداد نماید و در اثر این عمل شخص 
مزبور تعقیب گردد، پس از صدور قرار منع 
تعقیب و یا اعلام برائت قطعی آن شخص، 
مرتکب به حبس از سه ماه تا یک سال  و 
شش ماه و یا تا )۷۴( ضربه شلاق محکوم 

می  شود.
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روزنامه اقتصادی استان کرمان

تومــان  ۵۰۰ قیمــت  صفحــه            ۸            ۱۴۰۱ مــاه   تیــر   ۲۸ ســه  شــنبه        ۱۲۷۶ پیاپــی  شــماره  پنجــم          ســال 

شرکت آب و فاصلاب استان کرمان

وزارت نیـرو
شرکت مهندسی آب و فاصلاب 

کشور 
)مادر تخصصی(  آگهی مناقصه

شماره 117 / ب/ 04 – 1401 م
شرکت آب و فاضلاب استان کرمان در نظر دارد مناقصه موضوع: آبرسانی و تکمیل خطوط قسمتی از روستاهای شهرستان قلعه گنج را با براورد  28.47۱.946.453 

ریال و  مبلغ تضمین فرایند ارجاع کار : ۱.423.597.325 ریال از محل اعتبارات عمرانی و با حداقل تعداد شرکت کنندگان ۱ نفر و به شماره 2۰۰۱۰۰5963۰۰۰۱7۱ را از طریق 
سامانه تدارکات الکترونیکی دولت به  برگزار نماید. لذا از کلیه شرکت هایی که دارای گواهی صلاحیت در رشته آب و همچنین صلاحیت ایمنی صادره از اداره تعاون کار و رفاه 

اجتماعی، دعوت می شود. دعوت می شود جهت دریافت اسناد مناقصه تا ساعت ۱9 روز شنبه مورخ ۱4۰۱.۰5.۰8 به سامانه ستاد مراجعه نمایند.

کلیه مراحل برگزاری مناقصه از دریافت اسناد مناقصه تا ارائه پیشنهاد مناقصه گران و بازگشایی پاکت ها از طریق درگاه سامانه تدارکات الکترونیکی 
دولت )ستاد( به آدرس www.setadiran.ir انجام خواهد شد و لازم است مناقصه گران در صورت عدم عضویت قبلی ، مراحل ثبت نام در سایت مذکور 

و دریافت گواهی امضای الکترونیکی را جهت شرکت در مناقصه محقق سازند . 
مشخصات این مناقصه در سایت شرکت مهندسی آب و فاضلاب به آدرس www.abfakerman.ir موجود می باشد.

تاریخ انتشار مناقصه در سامانه ساعت 8 صبح روز سه شنبه مورخ ۱4۰۱.۰4.28  می باشد.
مهلت زمانی ارائه پیشنهاد در سامانه : ساعت ۱9:۰۰ روز پنج شنبه مورخ ۱4۰۱.۰5.2۰

تاریخ تحویل ضمانتنامه به دبیرخانه شرکت : ساعت ۱2:۰۰ روز پنج شنبه مورخ ۱4۰۱.۰5.2۰ 
زمان بازگشایی پاکت ها : ساعت ۰8:۰۰ صبح روز شنبه مورخ  ۱4۰۱.۰5.22

اطلاعات تماس دستگاه مناقصه گزار جهت دریافت اطلاعات بیشتر در خصوص اسناد مناقصه و ارائه پاکت الف :
 آدرس : کرمان بلوار 22 بهمن شرکت آب و فاضلاب استان کرمان- دفتر قراردادها - تلفن : ۰34-333222282 

اطلاعات تماس سامانه ستاد جهت انجام مراحل عضویت در سامانه : مرکز تماس 4۱934 - ۰2۱ 
مدیریت روابط عمومی و آموزش همگانیدفتر ثبت نام : 88969738 و 85۱93768

هر قطره صرفه جویی من، زمینی تشنه را سیراب خواهد کرد

ل  
ت او

نوب

آگهي تجدید مناقصه عمومی
شهرداری رفسنجان در نظر دارد بر اساس بودجه مصوب شماره ۱۰۱3 مورخ ۱4۰۰/۱2/۰2 شورای محترم اسلامی شهر، نسبت به واگذاری ۱۰ 

دستگاه اتوبوس شهری به بخش خصوصی از طریق برگزاری مناقصه عمومی اقدام نماید.
 لذا از کلیه شرکت های واجد صلاحیت که تجربه و توانایی انجام كار را دارند،، دعوت بعمل  می آید جهت دریافت اسناد و اطلاع از شرایط شركت در 
مناقصه به دفتر امور قراردادها واقع در شهرداری مركزی به آدرس رفسنجان، خیابان تختی یا به نشانی اینترنتی www.new.rafsanjan.ir  مراجعه 

و پیشنهادات خود را تا پایان وقت اداری روز دوشنبه مورخ ۱4۰۱/۰5/۰3 به دبیرخانه شهرداری مركزی تسلیم نمایند.
) لازم به ذکر است شهرداری رفسنجان در رد یا قبول تمام یا هر یک از پیشنهادات مختار است.(

مدت اعتبار پیشنهادات 2 ماه می باشد ، سایر جزئیات مربوطه در اسناد مناقصه درج شده است.   تلفن های تماس : 342587۰۱-5 -۰34
اداره ارتباطات و امور بین الملل شهرداری رفسنجان

تجدید مناقصه عمومی شماره 1401-2۸
مناقصه گزار: اداره کل آموزش و پرورش استان کرمان

موضوع مناقصه:  واگذاری امور خدماتی هتل آسمان
مبلغ برآورد شده مناقصه: ۱6/۰۰۰/۰۰۰/۰۰۰

مبلغ تضمین شرکت در مناقصه: 8۰۰/۰۰۰/۰۰۰ ریال
تاریخ دریافت اسناد مناقصه: از تاریخ درج آگهی به مدت 4 روز از طریق سامانه ستاد ایران 

 setadiran.ir جهت دریافت اسناد مناقصه و سایر اطلاعات مورد نیاز به سامانه ستاد ایران به آدرس
مراجعه شود.

اداره کل آموزش و پرورش استان کرمان شناسه آگهی: ۴۰۶۰۱
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دادستان کرمان:
رفع تصرف بیش از 3۵ هکتار از 
اراضی ملی و کشاورزی حاشیه 

شهر کرمان
سالاری گفت: طی ۳ ماهه نخست امسال، ۳۵.۶۷ هکتار از اراضی ملی و 
کشاورزی واقع در پلاک ۲۹۷۵ )الله آباد( و نیز اراضی حاشیه شهر کرمان 
رفع تصرف شده است. دادخدا سالاری اظهارداشت: از این میزان اراضی 
تغییر کاربری داده شده، ۲۶.۵ هکتار در حاشیه شهر کرمان و متعلق به 
جهاد کشاورزی بوده است.  او می گوید:  ۹.۱۷ هکتار از اراضی کشاورزی 
رفع تصرف شده نیز مربوط به پلاک ۲۹۷۵ و متعلق به شهرداری بوده است.
به گفته دادستان عمومی و انقلاب مرکز استان کرمان این اقدام به منظور 
مبارزه قاطع با سوء استفاده افراد ســودجو برای کسب منافع نامشروع 
و غیرقانونی انجام شده اســت.  او می گوید: جلوگیری از تغییر کاربری 
غیرقانونی اراضی کشاورزی و مقابله با حاشیه نشینی و زمین خواری از 
اولویت های دادستانی کرمان است.  مدعی العموم در استان کرمان ادامه داد: 
با توجه به دستورات ریاست قوه قضاییه مبنی بر صیانت و حفاظت از منابع 
طبیعی، اراضی ملی و محیط زیست، این دادستانی برای  حفاظت و صیانت 
از منابع ملی و محیط زیست، اقدامات بیان شده را به صورت انقلابی و خارج 
از نوبت انجام داده است.  او بیان کرد: ریاست قوه قضاییه تاکید داشته اند 
که چنانچه در امر حفاظت و صیانت از منابع طبیعی، اراضی ملی و محیط 
زیست اهتمام و تلاش بیشتری مصروف می شد، امروز با بسیاری از مسائل 
و مشکلات، نظیر فرسایش خاک و زمین و خشکسالی مواجه نبودیم و 
اقدامات بیان شده برای مسئول سازی و حساس سازی مسئولان مربوطه 
انجام شده است. سالاری از تلاش سازمان های موثر در حفظ کاربری اراضی 
و  جلوگیری از تغییر غیرمجاز کاربری اراضی کشاورزی،از جمله شهرداری، 
جهاد کشاورزی، منابع طبیعی و آبخیزداری و نیروی انتظامی قدردانی کرد 
و افزود: سال گذشته نیز ۱۶ هکتار اراضی کشاورزی واقع در حاشیه شهر 

کرمان رفع تصرف شد. 

معاون غذا ودارو دانشگاه علوم پزشکی کرمان
در طرح جدید دارویار قیمت دارو 

کاهش یافته است
طبق اعلام معاون غذا و دارو دانشگاه علوم پزشکی کرمان در "طرح 
جدید دارویار" قیمت دارو به هیچ وجه افزایش پیدا نکرده، بلکه کاهش 

هم پیدا کرده است.
دکتر علی اسدی پور درباره اجرای "طرح جدید دارویار"" برای توزیع 
دارو در داروخانه ها گفت: سال هاست که یارانه دارو به همه داروها اعم 

از داخلی و خارجی به صورت ارزی اختصاص داده می شود.
به گفته او، یارانه، باعث کاهش قیمت دارو شــده و احتمال قاچاق 
داروهای تولید داخل و وارداتی در کشورهای همسایه و کشورهای 
خلیج فارس وجود داشت لذا دولت در شرایط کنونی تصمیم منطقی 
گرفت و یارانه داروهای تولید داخل به جای آنکه به واردات مواد اولیه 

آن دهد، به تولید اختصاص داده است.
معاون غذا و دارو دانشگاه علوم پزشکی کرمان می افزاید: یارانه داروی 
تولید داخل ریالی است نه ارزی و یارانه ریالی به بیمه ها داده می شود به 
جای آنکه به واردات داده شود و به دلیل آنکه همه مردم بیمه هستند، 
قیمت دارو برای مصرف کننده تغییر نمی کند و در برخی موارد حتی 

کمتر هم خواهد بود.
به گفته او تا قبل از اجرای این طرح حدود ۴۰۰ یا ۵۰۰ دارو در پوشش 

بیمه ای نبودند که اکنون در پوشش بیمه  قرار گرفته اند.
او ارزانی قیمت دارو را مشروط بر استفاده از بیمه دانست و توصیه کرد: 
مردم به هیچ وجه بدون تجویز پزشک دارو مصرف نکنند و یارانه دارو 
به بیمار واقعی می رسد و قیمت دارو قطعا ارزان تر از حدود دو هفته 

قبل که این طرح اجرایی نشده بود، خواهد شد.
اسدی پور درباره محدود افرادی که بیمه نشــده.اند نیز گفت: این 
افراد از طریق شماره تلفن یا سامانه اینترنتی بیمه سلامت می توانند 

بیمه شوند.
به گفته معاون غذا و دارو دانشگاه علوم پزشکی کرمان، شرایط ویژه ای 
برای بیماران مزمنی که داروهای خود را باید در چند نوبت مصرف 
کنند، دیده شده است و این افراد می توانند نسخه الکترونیک خود 
را دو مرتبه تمدید کنند و بیمار دیگر نیــازی برای مراجعه دوبار به 

پزشک ندارد.

طریـق  از  غیردولتـی  مـدارس  شـهریه 
https:// سـامانه مشـارکت ها بـه نشـانی
mosharekatha.ir بـرای تمـام اولیـا قابل 
مشـاهده اسـت. احمد محمودزاده،رئیس سازمان 
مـدارس غیرانتفاعـی وزارت آموزش وپـرورش 
می گوید که امسـال میزان افزایش شهریه مدارس 
را به صـورت درصدی اعـلام نکردیم، بلکه شـهریه 
هر مدرسـه متناسـب با عملکـردش افزایـش پیدا 
کـرده اسـت. به طـوری کـه در هفته هـای پیـش 
از سـوی این مسـئول اعلام شـد امسـال کمترین 
شـهریه مصـوب ثابـت چهـار میلیـون تومـان و 
بیشـترین شـهریه ۳۵میلیون تومان خواهـد بود. 
ایـن در حالـی اسـت کـه پیگیـری هـای میدانی 
شـهروند نشـان می دهد که تعداد قابـل توجهی از 
مدارس غیرانتفاعی مبالغ بسـیار بالاتـر از این رقم 
که بعضا به ۴۵ تـا ۵۰ میلیون تومان هم می رسـد 
برای شـهریه سـال تحصیلی آتـی منظـور کردند.

سـامانه مشـارکت ها، سـامانه ای اسـت متعلـق به 
سـازمان مـدارس و مراکـز غیردولتـی و توسـعه 
مشـارکت های مردمـی کـه معلم هـا و مسـئولان 
مدارس غیرانتفاعـی باید عملکرد سـال تحصیلی 
خـود را در آن وارد کننـد؛از کیفیـت آموزش هـا 
گرفته تـا سـابقه و مهـارت معلم هـا در آمـوزش و 
میزان حقـوق دریافتـی معلمـان. عملکـردی که 
بـرای اولیـای دانش آمـوزان قابل مشـاهده اسـت. 
گویی آنها از پشـت دیوارهای شیشـه ای مدرسـه، 

همـه چیـز را می بیننـد.
 مدرسـه های غیرانتفاعـی پـول بسـیار زیـادی از 
دانش آمـوزان می گیرند،ولـی معلوم نیسـت دقیقا 
چه تمایزی نسـبت به مدارس دولتی دارند. در این 
میـان اما همیـن سـامانه باعـث گلایـه معلم های 
غیرانتفاعی شـده مبنی بر اینکه برخـی از مدارس 
در وارد کـردن اطلاعات درسـت کوتاهی می کنند.

معلم 3میلیون می گیرد، ولی دریافتی اش 
در سامانه ۶میلیون وارد شده است

یک معلم دبسـتانی غیرانتفاعی در پردیس تهران 
هم در این بـاره به »شـهروند« می گوید:»هر سـال 
تحصیلی کـه به پایـان می رسـد، مدیران مدرسـه 
غیرانتفاعـی باید میـزان دریافتی معلم هایشـان را 
در ایـن سـامانه وارد کننـد تـا رتبه بندی مدرسـه 
صورت بگیرد و براساس آن شهریه مصوب از سوی 
آموزش وپرورش برای سـال آینده تعیین می شود. 
اما مـا در عمـل می بینیم حقوقـی که مدیـر برای 
معلم مدرسـه غیرانتفاعـی رد می کنـد، آن رقمی 
نیسـت کـه بـه معلمـش می دهـد. مثـلا معلـم 
دریافتی اش سـه میلیون اسـت، اما مدیر در سامانه 
میزان دریافتی معلم را ۶میلیـون وارد می کند تا بر 

همین اسـاس امتیاز عملکردی مدرسـه ارتقا پیدا 
کند و مجوزی برای افزایش شـهریه مصـوب برای 

سـال آینده مدرسـه اش شود.«
در بعضـی از قراردادهـا شـفاهی گفتـه می شـود 
۸میلیون دریافتـی معلم اسـت، اما مدیر مدرسـه 
می گویـد مـن ایـن پـول را نـدارم کـه ماهیانـه به 
معلم بدهم. معلم با علم بـه این موضوع، قـرارداد را 
امضا و شـروع به کار می کند. در واقع یـک کار غیر.

رسـمی اتفـاق می افتد.
او می گویـد معلـم غیرانتفاعـی مجبور اسـت این 
اطلاعات را تایید کنـد و اگر این کار را نکند سـابقه 
یک سـاله شـغلی اش از طـرف مدرسـه از سـامانه 

حـذف می شـود.
سـامانه مشـارکت ها تشـکیل شـده تـا عملکـرد 
مدرسه شفاف باشـد، از حقوق معلم دفاع شود و در 
عین حال خانواده ها بدانند میـزان پولی که هزینه 
تحصیل فرزندشـان می کنند، صرف چه کارهایی 
شـده اسـت. وقتـی مـدارس غیرانتفاعی هر سـال 
میزان دریافتی شـان را بـه مقدار قابـل توجهی بالا 
می برند، طبیعی اسـت که باید دریافتی آموزگاری 
که بـار اصلـی آمـوزش بـه دانش آمـوز را بـه دوش 
می کشـد هم بیشـتر شـود، اما در عمل گویا اتفاق 
دیگـری در حـال وقـوع است.»مدرسـه  هر سـال 
گران تر می شـود، امـا جیب معلـم خالی تـر.«  این 
معلم گلایه می کند: »اگر سـامانه نظارتی طراحی 
شـده تا از حقوق معلم دفـاع کند، باید سـازوکاری 
فراهم شـود که مدرسـه نتواند قرارداد رقم پایین با 
معلم غیرانتفاعی ببندد، اما متاسـفانه دست معلم 

بـه جایی بند نیسـت.«
تفاوت میزان دریافتی معلم با رقمی که ثبت 

می شود، به توافق غیررسمی او با مدرسه 
برمی گردد

 نظـارت داریـم، ولـی نـه بـه صـورت کشـوری و 
گسـترده، چون عملا نمی توان عملکرد ۲۵۰ هزار 
معلم، دو میلیـون دانش آمـوز و چندین مدرسـه و 
مرکز آموزشـی غیردولتی را مورد نظارت قـرار داد.
احمد محمودزاده، رئیس سـازمان مدارس و مراکز 
غیرانتفاعـی آموزش وپـرورش دربـاره سـامانه ای 
که بـرای شـفافیت عملکـرد مـدارس غیرانتفاعی 
راه انـدازی شـده اسـت، می گویـد: »اینکـه گفتـه 
می شـود رقم قـراردادی که وارد می شـود بـا آنچه 
معلـم دریافـت می کنـد، متفاوت اسـت صرفـا به 
سـامانه مرتبط نیسـت. ایـن فرآینـد در برخـی از 
مدارس غیرانتفاعی مرسـوم اسـت؛ برای مثال من 
معلم با موسسـه یا مدرسـه بـه توافق می رسـم که 
حقوقم بر اساس موارد متعددی از جمله سابقه کار 
و مدرک تحصیلی، یـک رقم قابل قبول باشـد. این 
توافق بـه امضای معلم و  موسـس یا مدیر مدرسـه 

می رسـد.«
معلم های غیرانتفاعی معمولا فرصت استخدام در 
نظام آموزشـی ندارنـد؛ در طول سـال های خدمت 
افزایش سـن پیدا می کنند و شانس اسـتخدام را از 
دسـت می دهند. بـه عـلاوه قراردادهای ایـن گروه 
از آمـوزگاران معمولا موقت و هشـت ماهه اسـت و 

بیمه کارگران فصلی برایشـان منظور می شـود.
محمـودزاده توضیـح می دهـد: »در بعضـی از 
قراردادها شـفاهی گفته می شـود هشـت میلیون 
دریافتـی معلم اسـت، اما مدیـر مدرسـه می گوید 
من این پـول را نـدارم کـه ماهیانه به معلـم بدهم. 
معلـم بـا علـم بـه ایـن موضـوع، قـرارداد را امضا و 
شـروع به کار می کند. در واقع یک کار غیررسـمی 
اتفاق می افتـد، اینجا معلم نبایـد از ابتدا براسـاس 
این توافـق وارد کار شـود که می شـود و اگـر قبول 
نکند موسسـه می گوید مشـکلی نیست شـما نیا. 
در اکثر موارد معلـم این توافق غیررسـمی را قبول 
می کند و می گوید بهتـر از هیچی اسـت. در مقابل 
هم البتـه بسـیاری از مـدارس خـوب غیرانتفاعی 
هسـتند که رقمی بیشـتر از میزان توافق قـرارداد 
به معلم می دهند؛ به عنـوان اضافه کار یـا پاداش.«

 نظارت داریم، ولی نه در حد گسترده 
سـامانه مشـارکت ها بـه گفتـه محمـودزاده برای 
معلمـان، مدیـران و اولیـای دانش آمـوز قابـل 
دسـترس اسـت، امـا آیـا نظـارت ریـز دقیـق بـر 
محتوایـی کـه در آن ثبـت می شـود، وجـود دارد؟ 
رئیـس سـازمان مـدارس غیرانتفاعـی می گویـد: 
»نظـارت داریـم، ولـی نـه بـه صـورت کشـوری و 
گسـترده. با ایـن حـال، در ایـن سـامانه فرآیندی 
تعریـف شـده تـا اولیـا در صوتـی کـه اعتراضـی 
دارنـد، آن را ثبـت کننـد و به همین نسـبت معلم 
و موسـس مدرسـه هـم می توانـد اعتـراض خـود 
را نسـبت به هـر فرآینـدی در آن به ثبت برسـاند. 
اعتراض ها دیده و به آنها رسـیدگی می شـود. چون 
نمی توانیـم از همه این افـراد تک به تک بپرسـیم و 
اطلاعات بگیریم.« هر سـال تحصیلی کـه به پایان 
می رسـد، مدیران مدرسـه غیرانتفاعی باید میزان 
دریافتی معلم هایشـان را در این سـامانه وارد کنند 
تا رتبه بندی مدرسـه صورت بگیرد و  براسـاس آن 
شهریه مصوب از سـوی آموزش وپرورش برای سال 
آینده تعییـن می شـود. اما مـا در عمـل می بینیم 
حقوقی کـه مدیر بـرای معلم مدرسـه غیرانتفاعی 
رد می کنـد، آن رقمـی نیسـت کـه بـه معلمـش 

می دهـد.
قانون درباره وضعیت استخدامی معلم های 

غیرانتفاعی چه می گوید؟
زهرا علی اکبری، کارشناس آموزش وپرورش است 
که درباره مشـکلات صنفی معلم های غیرانتفاعی 

به متن قانـون رجوع می کنـد: »کارکنـان مدارس 
غیرانتفاعـی نیـروی غیررسـمی و قـراردادی 
محسـوب می شـوند که البتـه بایـد از منظـر نظام 
آموزش وپـرورش گزینـش شـوند. در متـن قانون 
به صراحـت عنوان شـده اسـت کـه ایـن کارکنان 
مـدارس غیردولتـی پوشـش بیمـه ای ندارنـد و از 
مزایـای قانونی تامیـن اجتماعـی هم اسـتفاده ای 
نمی کننـد. بـه عـلاوه مـاده ۲۵ قانـون تاسـیس 
مـدارس و مراکـز غیرانتفاعـی می گویـد کارکنان 
تمام وقت فاقد پوشـش بیمه ای مراکـز غیردولتی 
از مزایای قانون تامین اجتماعی برخوردار می شود. 
کارکنـان پاره وقـت فاقد پوشـش بیمه ای نسـبت 
بـه سـاعت های کارشـان مشـمول حمایت هـای 
مقرر در این مـاده می شـوند.« معلم هـای مدارس 
غیردولتـی باتجربـه هسـتند و آموزش های ضمن 
خدمت را گذرانـده و گزینش های مـورد نظر را هم 
طی کرده اند، طبیعی اسـت که انتظـار و مطالبه به 
حقی داشته باشند وقتی آموزش وپرورش صحبت 
از کمبـود نیروی انسـانی آمـوزگار می کند، سـراغ 

ایـن معلم هـای باتجربـه بیاید.
»بـا این حـال، این معلم هـا مشـمول حمایت های 
مقرر در ماده قانونی هسـتند.« به گفته علی اکبری 
مـواد دیگر ایـن قانـون می گویـد تعیین حقـوق و 
مزایای کارکنان رسـمی غیرموظف و غیررسـمی 
این مدارس باید بـه موجب قانـون کار و ضوابط آن 
باشـد. به بیان دیگـر آموزش وپرورش نبایـد به این 
معلم ها از عـرف ضوابط کار میـزان کمتری حقوق 
بدهد. اما به طور کلی امنیت شـغلی و اقتصـادی از 
دغدغه هـای مهم معلم هـای مـدارس غیرانتفاعی 
اسـت. ایـن کارشـناس وزارت آموزش وپـرورش 
درباره وضعیـت معلم های مـدارس غیرانتفاعی به 
»شـهروند« می گوید: »این معلم ها معمولا فرصت 
اسـتخدام در نظـام آموزشـی را ندارنـد؛ در طـول 
سـال های خدمـت افزایش سـن پیـدا می کنند و 
شـانس اسـتخدام را از دسـت می دهند. بـه علاوه 
قراردادهای این گـروه از آمـوزگاران معمولا موقت 
و هشت ماهه است و بیمه کارگران فصلی برایشان 

منظور می شـود.« 
لزوم شفاف سازی در ثبت دریافتی معلم ها 

در سامانه مشارکت ها
تنها کاری که می تـوان بـرای این همـکاران انجام 
داد همـان شفاف سـازی عملکرد حقوقی شـان در 
سامانه هاسـت که بایـد به صـورت جدی از سـوی 
سـازمان مراکز و مدارس غیردولتی پیگیری شـود 
تا در این قسـمت حق شـان پایمال نشـود. معلم با 
علم و آگاهی نسـبت به مبلغ حقوقش وارد مدارس 
غیرانتفاعی می شـود و حالا نبایـد در ثبت عملکرد 
مدرسـه بـرای ارزشـیابی و تعیین شـهریه، میزان 
حقوق معلم بیشـتر از آنچه که هسـت، وارد شود.«

مدیرکل ورزش و جوانان اســتان کرمان از کسب 
رتبه دوم کرمان در برنامه های هفته ملی جمعیت 
در بین استان های کشــور خبر داد. میثم پاریزی 
در گردهمایــی روســای ادارات ورزش و جوانان 
شهرستان های استان کرمان که با حضور معاونین 
اداره کل ورزش و جوانان استان کرمان، فرامرز کیانی 
زاده مدیرکل دفتر آموزش های پایه و استعدادیابی 
وزارت ورزش و جوانان، امام جمعه رفسنجان، معاون 
سیاسی فرماندار و شهردار این شهرستان در محل 
هتل جهانگردی رفسنجان برگزار شد. او با بیان اینکه 
استان کرمان در برنامه های هفته ملی جمعیت رتبه 
دوم کشور را کسب کرده اســت، این درخشش را 
حاصل زحمات معاون فرهنگی و امور جوانان اداره 
کل ورزش و جوانان اســتان دانست و از وی تشکر 
کرد. پاریزی می گویــد:در حوزه معاونت بانوان نیز 
تلاش ها ستودنی اســت و تاکنون کار های خوبی 
صورت گرفته است. مدیرکل ورزش و جوانان استان 
کرمان در بخــش دیگری از ســخنانش گفت: در 

کنار همه نواقصی که قانون می تواند داشته باشد، 
آن چیزی که منطقی است و انتظار می رود تا انجام 
دهیم، این است قانون را اجرا کنیم و لو اینکه قانون 
ناقص باشــد. او می گوید: همانطور که استحضار 
دارید، اساسنامه فدراسیون های ورزشی تغییر کرده 
و آیین نامه آن به استان ها ابلاغ شده است و با کلی 
ایراد و مشکل ما داریم مجامع انتخاباتی هیئت های 
استانی را برگزار می کنیم.   پاریزی گفت: در هر حال 
ایرادات نوشته و به دفتر مشترک فدراسیون ها ارسال 
می شود و آنجا موارد جمع بندی و مشکلات بررسی 
می شــود تا مواردی که قابل اصلاح در اساسنامه 
باشند اصلاح شوند، اما تا روزی که این اصلاح صورت 
می گیرد ما ملزم به اجرای همین قانون هستیم و لو 
اینکه قانون ایراد داشته باشد و غلط باشد. به گفته 
او،تاکیدی که دولت، استاندار و مدیران ارشد کرمان 
دارند،بحث شناسایی کانون های فساد و برنامه ریزی 

برای پیشگیری و مقابله با آن ها است.
پاریزی خطاب به مدیــران ادارات ورزش و جوانان 

شهرســتان های اســتان گفت: این امکان را برای 
دستگاه به وجود آورید که ساختار بسیار شفاف و 
قانون مندی داشته باشد و شفافیت در مسائل مالی 
و اجرایی آن رعایت شده باشــد. مدیرکل ورزش و 
جوانان استان کرمان به بحث مدیریت تعارض منافع 
اشاره کرد و گفت: به این مسئله خیلی دقت داشته 
باشید ما سند تحول دولت را داریم، مواردی در این 
سند مطرح شده که باید مدنظر قرار دهیم،به عنوان 
مثال بحث هیئت های ورزشی، مستاجرین اماکن، 
مدیریت کردن، نوع ساماندهی نیرو های هیئتی و 
مواردی که می تواند در ساختار شما آسیب به وجود 
آورد، در این مسائل هرگز نباید کم کاری و کوتاهی 

صورت گیرد.
پاریزی می گوید: مخاطب ما یک جامعه هدف بسیار 
گسترده هم در حوزه جوانان و هم در حوزه ورزش 
است. به گفته او، سیســتم عرضه و تقاضا در حوزه 
ورزش کشور هم خوانی ندارد و اعتباراتی که برای 
ورزش در کشور تعیین و تأمین می شود، جوابگوی 

شاید ۱۰ درصد نیاز ورزش کشور باشد.   پاریزی با 
تأکید بر اینکه نباید توقع زیادی از وزارتخانه داشته 
باشیم، گفت: اگر به دنبال توفیق در حوزه کاری و 
توانمند شدن خود هستید، نباید انتظاری از اداره کل 
ورزش داشته باشید، بلکه باید به ظرفیت و توانمند 
بودن خود و منطقه تکیه کنید. او می گوید: ورزش 
در هیچ جای کشور با اعتبارات دولتی و پول دولت 
اداره نمی شود و امروز فدراسیون های ورزشی بین 
۱۰ تا ۲۰ درصــد اعتبار مورد نیازشــان از وزارت 
ورزش اســت، ۸۰ تا ۹۰ درصد پول را خودشان با 
استفاده از ارتباطاتشان تأمین می کنند. مدیرکل 
ورزش و جوانان اســتان کرمان در بخش دیگری 
از ســخنانش خطاب به مدیــران ادارات ورزش و 
جوانان شهرستان های استان با تأکید بر اعتماد به 
نیروی جوانی گفت: در انتخاب روسای هیئت های 
ورزشی دقت کنید و اجازه دهید افراد زیر ۳۰ سال در 
هیئت های شما مدیریت کنند؛ چرا که آن ها خیلی 

جا ها بهتر از افراد باتجربه کار می کنند.

 معلمان غیرانتفاعی، بی نصیب از شهریه های نجومی
رئیس سازمان مدارس غیرانتفاعی وزارت آموزش وپرورش: امسال میزان افزایش شهریه مدارس را به صورت 

درصدی اعلام نکردیم، بلکه شهریه هر مدرسه متناسب با عملکردش افزایش پیدا کرده است

کرمان در برنامه های هفته جمعیت، رتبه دوم کشور را کسب کرد

گزارش
شهروند آنلاین

رییس اداره فرهنگ و ارشاد اسلامی رفسنجان:
پنجمین جشنواره بین المللی 

"ستاره های صحنه" در 
رفسنجان برگزار می شود

رییس اداره فرهنگ و ارشاد اسلامی رفســنجان از برگزاری پنجمین 
جشنواره بین المللی ستاره های صحنه در چهار بخش مجریان صحنه، 
خوانندگان صحنه، استمداد کمدی و تقلید صدا در این شهرستان خبر 
داد و گفت: علاوه بر ایران، ۱۴ کشــور جهان هم در این رویداد شرکت 
خواهند کرد.   ایمان محمد آبادی در نشســت خبری اعضای شــورای 
سیاســت گذاری پنجمین جشنواره بین المللی ســتاره های صحنه، 
اظهار کرد: جشنواره بین المللی ستاره های صحنه در چهار دوره گذشته 
برگزار شد که دو دور نخست آن در شهر سرچشمه رفسنجان برپا شد. او 
افزود: جشنواره سوم نیز به میزبانی شرکت مس در شهر کرمان و جشنواره 
چهارم با حمایت شهرداری و شورای شهر کرمان برگزار شد. محمد آبادی 
بیان کرد: در این دوره ها استعدادها در حوزه اجراهای صحنه ای از جمله 
خوانندگی، مجری گری، گزارش گری و  غیره کشف و پرورش یافت.  او با 
اشاره به موافقت اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان کرمان با تقاضای 
انتقال دبیرخانه دائمی به رفسنجان، ادامه داد: در بخش رقابتی ۲ اجرا 
در بوستان های رفسنجان و یک اجرا در شــهر سرچشمه طی سه روز 
آینده از ۲۹ تا ۳۱ تیرماه برگزار خواهد شد. رییس اداره فرهنگ و ارشاد 
اسلامی رفســنجان توضیح داد: یکی از ویژگی های این جشنواره این 
است که از ۳۱ استان کشور و ۱۴ کشور جهان در این جشنواره شرکت 
می کنند و هر کشور نماینده فرهنگ و تمدن یک ملت در دنیا است .   به 
گفته او امیدواریم رفسنجان بتواند ظرفیت های خود را با استفاده از این 
جشنواره در سطح بین المللی معرفی کند. مدیر روابط عمومی مجتمع 
مس سرچشمه هم در این نشست بیان کرد: پنجمین جشنواره بین المللی 
ستاره های صحنه اتفاقی فرهنگی است و دبیرخانه دائمی   آن در سطح 
ملی و بین المللی در رفسنجان مستقر است. رضا امینی مدیر روابط عمومی 
باشگاه فرهنگی ورزشی صنعت مس رفسنجان هم اظهار داشت: این باشگاه 
از پیشنهاد استقرار دبیرخانه دائمی این جشنواره در رفسنجان استقبال 
کرده و حمایت های خود را در این راستا ارائه می دهد. صمد قربان نژاد هم 
که دبیر و طراح این جشنواره است، اظهار کرد: امسال برای اولین  بار تمامی 
۳۱ استان کشورمان در این جشنواره حضور دارند و علاوه  بر کشور ایران، 
۱۴ کشور دیگر هم در این جشــنواره حضور خواهند داشت.  جشنواره 
بین المللی در ۲۹ تیرماه جاری در تالار خیام دانشگاه ولیعصر رفسنجان 

افتتاح و اختتامیه آن در ۳۱ تیرماه خواهد بود.

دامپزشکی در کنترل و پیشگیری بیش از ۸۲۰ نوع بیماری 
مشترک بین انسان و دام مهم ترین جایگاه را دارا است.

 علیرضا زینلی پور، رئیس شبکه دامپزشکی شهرستان 
سیرجان، مبارزه با بیماری های زئونوز )مشترک بین انسان 
ودام( بر اساس اهداف و سیاست های سازمان دامپزشکی 
کشور، اجرای واکسیناسیون به موقع به منظور پیشگیری، 
سمپاشی جایگاه های نگهداری دام ها و برگزاری کلاس های 
آموزشی را از عملکرد و اولویت های دامپزشکی در شیوع 

بیماری های مشترک برشمرد.
زینلی پور در خصوص واکسیناسیون دام ها تصریح کرد: 
بحث واکسیناسیون برای پیشگیری از ابتلا دام ها به انواع 
بیماری های مشترک بین انسان و دام از اهمیت بالایی 
برخوردار است و شبکه دامپزشکی شهرستان با برنامه 
ریزی مدون سالانه و با تامین واکسن های مورد نیاز، اقدام به 

واکسیناسیون منظم دام ها می کند.
این مقام مسئول با بیان اینکه در مناطق روستایی و عشایری، 
آموزش های لازم برای پیشگیری از شیوع بیماری های 
مشترک بین انسان و دام به دامداران داده می شود، تاکید 
کرد: در این راستا، ضمن برگزاری کلاس های مربوطه با 
پخش بروشور و تراکت بین دامداران و روستاییان اقدامات 
چشمگیری به منظور آگاه سازی انجام شده است و از طریق 
رسانه ها، پایگاه های اینترنتی و نشریات به اطلاع همگان 

رسانده می شود.
زینلی پور در پایان یادآور شد: تلاش بی وقفه به منظور اجرای 
پد افند غیرعامل در راستای تحقق پایش مستمر و نظارت 
بر مبادی ورودی برای جلوگیری از ورود اشاعه و انتقال 
بیماری های تهدیدکننده سلامت جامعه انسانی و د امی 
در سخت ترین و دشوارترین شرایط کاری از نظر اقلیمی و 
امکانات رفاهی نقش دامپز شکان در تعیین سلامت را روشن 

می کند.

جلسه ای با موضوع بررسی کارگروه اقتصاد و اشتغال دفتر امام جمعه 
با حضور مصباح مدیر کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان، مهدی 
ابراهیمی فرسنگی، مشاور و خانم احمد یوسفی دبیر کارگروه اقتصاد 

و اشتغال دفتر امام جمعه در دفتر مدیر کل کار کرمان برگزار شد.
 مدیر کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان گفت: در اداره کل 

طرحی بنام زیست بوم اشتغال راه اندازی شده است. 
مجتبی مصباح، ادامه داد: در حوزه اشتغال مشکلاتی وجود دارد 
و این مشکلات برای قشر عادی بیشتر است که در طرح »زیست 
بوم اشتغال« یکی از وظایف شناسایی مشکلات اشتغال مخصوصا 

اشتغال افراد بی بضاعت و خانواده ها است.
او تاکیدکرد: در اداره کل سالانه میلیون ها تومان وام و خدمات در 
راستای اشتغال عرضه می شود، اما قشر ضعیف به دلیل کم آگاهی 
و مطلع نبودن از این موضوع نمی توانند ورود کنند. اداره کل انواع 
وام ها با یک سال تنفس و با سود پایین داده می شود که با آن می توان 

یک شغل ایجاد کرد.
مصباح با اشاره به اینکه درصد قابل توجهی از وام به خانواده های 
بی بضاعت اختصاص داده شده است،عنوان کرد: باید در حوزه 
اشتغال یک فرهنگ سازی به صورت کلی انجام و طبق اصول و 
برنامه پیش رفت که در آن باید ذایقه بازار مشخص و نیاز بازار قبل از 
تولید شناسایی و سپس تولید صورت گیرد که این موضوع نیازمند 
این است که در حوزه اشتغال مطالعه و بازار هدف را در دست بگیرند 

تا وام ها در جای مناسب خرج شود و در دام افراد سودجو نیفتد.
مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان با بیان اینکه در سال 
جاری میزان ایجاد تسهیلات ما عدد بسیار قابل توجهی است، 
اظهارداشت:یک سری از کارهای مهمتری در حوزه اشتغال 
است و باید زنجیره تامین از صفر تا صد، رصد شود و با ایجاد یک 
مجموعه و ایجاد شرکت تعاونی های کوچک محله ای یا روستایی 

صورت پذیرد.
به گفته او در نهایت تشکیل این تعاونی ها می توان مشکلات خانواده 
را حل کرد که در این راستا گروه سازمان اشتغال امام باید به صورت 
جدی مطالعات خود را به نحوی انجام دهند که طبق شناسایی 

نیازهای جامعه به یک نتیجه با بازخورد بالا برسد.
مصباح افزود: برای مراجعه کنندگان وام اشتغال ابتدا باید طرح آنها 
مورد بررسی قرار گیرد که با در اختیار گرفتن وام اشتغال تولید های 
آن ها روی زمین نماند و بتوانند در کارهای خود موفق باشند و در 
اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان پای کار اشتغال جامعه 
بصورت جدی است به گونه ای که مجوزهای در حوزه اشتغال را به 

صورت سه روزه صادر می شوند .

مدیر کل فرهنگ و ارشاد اسلامی جنوب 
کرمان گفــت: جامع هــدف باید مردم 
باشــند تا مردم بیشــتر از برنامه ها نفع 

ببرند.
به گــزارش روابــط عمومــی اداره کل 
فرهنگ و ارشاد اسلامی جنوب کرمان، 
بهرام مســلمی مهنی در آیین رونمایی 
از پوســتر "آموزش های قبل از ازدواج و 
راه های پیش گیری از طلاق" مؤسســه 

فرهنگی هنری یادمان ولایت اظهارداشت: زیربنای فرهنگی کار مثبتی بود که در 
حوزه موسسات فرهنگی از یادمان ولایت آغاز شد.

مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی جنوب کرمان افزود: ظرفیت های فرهنگی و هنری 
یک شهر هنگامی می تواند در کنار یکدیگر قرار بگیرند که همگرایی و هم افزایی قابل 

قبولی داشته باشند.
او با اشــاره به این که دولت نگاه ویژه ای به موسســات فرهنگــی، هنری و قرآنی 
دارد،تصریح کرد: موسسات زیر مجموعه وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی با توجه به 

جدول ۱۷، فعالیت خود را آغاز کرده اند.
مسلمی مهنی عنوان کرد: موسساتی که در جنوب کرمان طرح ارائه داده اند تاکنون 

برنامه های خوبی اجرا کرده اند و برنامه های اجرایی آنها قابل قبول است.
مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی جنوب کرمان با بیان اینکه باید عملکرد موسسات به 
یک رویکرد بزرگ تبدیل شود، تصریح کرد: جامع هدف باید مردم باشند و موسسات 

باید از این مهم استفاده کنند تا مردم بیشتر از برنامه ها نفع ببرند.

نار از توابع استان  فرمانده انتظامی ا
کرمان از دســتگیری باند چهار نفره 
ســرقت بیش از ۱۵۰ راس گوسفند 
به ارزش بیش از ۶ میلیارد ریال در 

این شهرستان خبرداد.
سرهنگ رضا خلیلی نژاد توضیح داد: 
در پی ســرقت های به وقوع پیوسته 
احشــام کارآگاهان پلیس آگاهی و 
کلانتری مرکزی این شهرســتان با 

پیگیری موضوع موفق به شناســایی اعضای باند چهار نفره ســرقت بیش از  
۱۵۰ راس دام شدند.

او افزود: مامــوران با انجام اقدامــات و رصدهای اطلاعاتــی و پس از اخذ 
چندین نوبت نیابــت قضایی در یــک کار هماهنگ و تلاش شــبانه روزی 
ماموران موفق شدند طی چند عملیات ســریع و غافلگیرانه اعضای این باند 

که ۲ مالخر و ۲ سارق بود را دستگیر کنند.
ســرهنگ خلیلی نژاد ادامه داد:در تحقیقات تخصصی انجام شــده متهمان 
به بزه های انتســابی و۱۱ فقره ســرقت و بیش از ۱۵۰ راس سرقت احشام 

اعتراف کردند. 
فرمانده انتظامی انــار افزود: از متهمــان که همگی غیربومــی بودند یک 
دستگاه کامیون ســرقتی و تعداد زیادی احشام کشــف که به مالباختگان 
تحویل و ســارقان نیز به مرجع قضایی معرفــی و از آن طریق روانه زندان 

شدند.

اعضای دولت بــا اختصاص مبلغ ۱۰۶۴ 
میلیــارد و یکصد میلیون ریــال اعتبار 
بــه صــورت هزینــه ای بــرای جبران 
خسارت های ناشــی از وقوع سیل دی 
ماه سال ۱۴۰۰ در استان های هرمزگان، 
فارس، کرمان و سیســتان و بلوچستان 

موافقت کردند.
بر این اســاس، مبلــغ ۱۱۵میلیــارد و 
۹۲۵میلیون ریال برای شهرستان های 

اســتان هرمزگان، مبلغ ۲۱۴ میلیارد و ۴۲۵ میلیون ریال برای استان فارس، مبلغ 
۱۷۳ میلیارد و ۲۵۰ میلیون ریال برای اســتان کرمان و مبلغ ۵۷۰ میلیارد و ۵۰۰ 
میلیون ریال برای استان سیستان و بلوچستان در اختیار بنیاد مسکن انقلاب اسلامی 

قرار گرفت تا برابر قوانین و مقررات هزینه شود.
همچنین بنیاد مسکن انقلاب اسلامی موظف شد گزارش عملکرد این تصویب نامه 
را در مقاطع زمانی ۳ ماهه به ســازمان های برنامه و بودجه کشور و مدیریت بحران 

کشور ارسال نماید.
لازم به توضیح است در دی ماه سال گذشــته در جنوب استان کرمان  طی وقوع دو 
سیل خسارات زیادی به بخش مسکونی و کشاورزی وارد شده که در بخش کشاورزی 

شامل خسارات به محصولات و مزارع و زیرساخت های این بخش بوده  است.
به گفته معاون رئیس جمهور طبق آخرین برآوردها سیل دوم ۴ هزار و ۵۰۰ میلیارد 
تومان خسارت به جای گذاشت و سیل اول نیز ۲ هزار و ۸۰۰ میلیارد تومان خسارت 

به همراه داشت.

جامعه هدف اجرای برنامه های موسسات، 
مردم باشند

سارقان ۱۵۰ راس دام در شهرستان انار 
به دام افتادند

دولت با اختصاص اعتبار برای جبران خسارات 
ناشی از سیل در استان کرمان موافقت کرد

پیشگیری از بروز بیماری های 
مشترک اولویت دامپزشکی است

مدیر کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان مطرح کرد:

مجوزها در حوزه اشتغال به 
صورت سه روزه صادر می شوند

خبر

کاغذ استان
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معاون دولت الکترونیک گفت: تاکنون بیش 
از ۹۳۰ هزار سرپرســت خانوار برای دریافت 

اینترنت رایگان ثبت نام کرده اند.
به گزارش  تســنیم، ابراهیم رئیسی، رئیس 
جمهــور در زمــان انتخابات اعــلام کرد به 
دهک های کم درآمد جامعه اینترنت رایگان 
اختصاص خواهد داد. پــس از روی کار آمدن 
وی و در آغاز دولت ســیزدهم این مسئله در 
دستور کار وزارت ارتباطات قرار گرفت و بعد از 
بررسی های متعدد، هفته گذشته این طرح به 

مرحله اجرا درآمد.
»جواد موحد«، معــاون دولت الکترونیک در 
تشریح جزئیات آخرین آمار ثبت نام سرپرست 
خانوار ۳ دهک کم درآمد جامعه برای دریافت 
اینترنت رایگان گفت: تــا این لحظه بیش از 
۹۳۰ هزار سرپرست خانوار از سه دهک اول 
یارانه بگیر از طریق پنجره ملی خدمات دولت 
هوشمند و کد USSD برای دریافت اینترنت 
رایگان ثبت نام کرده اند. بیشترین تعداد ثبت نام 
نیز از بستر کد ussd )#۱۲۳۴*۴*( انجام 

شده است.  
وی درباره فعال سازی بسته ها نیز افزود: آخر این 
هفته ثبت نام به پایان می رسد و کل اطلاعات 
به اپراتورها ارسال می شود که بسته اینترنت 
را فعال کنند. برنامه ریزی صورت گرفته برای 
یک سال آینده است که به واسطه آن هر ۴ ماه 

یکبار، بسته ۱۰ گیگ اینترنت فعال می شود.
موحد افزود: سرپرســتان خانوار سه دهک 
اول دریافت یارانه، پس از ثبت نام در »پنجره 
واحد خدمات دولت« وضعیت مشمول بودن 
دریافت اینترنت رایگان را مشاهده می کنند. 
اگر جزو دهک باشند، در این صفحه نمایش 

داده می شود.
وی تصریح کرد: برای فعال شــدن اینترنت 
رایگان برای شماره تماس ثبت شده، پیامکی 
می آید و در صورتی که سرپرست خانوار تمایل 
به تغییر شماره تماس وارد شده را دارد می تواند 
شماره جدید را وارد کرده و روی کلمه تایید 

کلیک کند.
معاون دولت الکترونیک تاکید کرد: تخصیص 
این بسته برای سال  بعد نیز منوط به بحث های 
اعتباری و تصمیم گیری های بعدی است و هنوز 

برای آن تصمیم گیری نشده است.

ثبت نام ۷هزار 
متقاضی در هر دقیقه 

در سامانه یکپارچه 
تخصیص خودرو

مدیر پــروژه ســامانه یکپارچه تخصیص 
خودرو با اشــاره به رفع کندی ســرعت 
ســاعات ابتدایی ثبت نام این ســامانه، از 
ثبت نام بیش از ۲ میلیون و ۲۰۰ هزار نفر تا 
ساعت ۱۴ روزگذشته و ثبت نام هفت هزار 

متقاضی در هر دقیقه خبر داد.
به گزارش ایرنا، "حســین آبادی" افزود: 
در مرحله دوم طــرح یکپارچه تخصیص 
خودرو مقرر شــد با هماهنگی ســازمان 
حمایت مصرف کنندگان و تولیدکنندگان 
و خودروسازان، اطلاعات مورد نیاز دریافت 
و سیستم به لحاظ اطلاعاتی آماده شروع 

به کار شود.
وی افزود: بــا توجه به اینکــه پیش بینی 
می کردیم مانند مرحله قبل درخواست های 
زیادی برای ثبت نام وجود داشــته باشد، 
پیش بینی های لازم شــده بود که بتوانیم 
پاســخگوی حجم بالای درخواست ها در 
سامانه باشیم که بنا بر دلایلی در ساعات 
اولیه هجــوم خیلی ســنگینی به مراتب 
بیش از پیش بینی ما روی سایت به وجود 
آمد و همیــن موضوع منجر بــه کندی 
سرعت سامانه شد. حســین آبادی ادامه 
داد: بلافاصله پس از مواجه شــدن با این 
کندی، تمهیدات لازم که از قبل پیش بینی 
و برنامه ریزی شده بود را اجرا کردیم و تا حد 
امکان منابع و زیرساخت های سخت افزاری 
موجود را افزایش دادیم تا سرعت سامانه به 
حد قابل قبولی برســد و متقاضیان بدون 
هیچ مشکلی قادر به ثبت نام باشند، اگرچه 
در چند ساعت ابتدای آغاز ثبت نام اختلال 
کندی سرعت وجود داشت که بدین ترتیب 

برطرف شد.
مدیر پــروژه ســامانه یکپارچه تخصیص 
خودرو ضمــن اعــلام آمار ثبــت نامی 
متقاضیان، اظهار داشــت: با وجود کندی 
سرعت در روز نخســت )۲۵ تیر( بیش از 
۱۶۰ هزار نفر در ســامانه ثبت نام کردند و 
تا ســاعت ۱۴ روز دوم )۲۶ تیر( بیش از ۲ 
میلیون و ۲۰۰ هزار نفر ثبت نام در سامانه 
انجام شده است. وی خاطرنشان کرد: این 
امر نشان دهنده این است که همه مشکلات 
مربوط به کندی سرعت برطرف شده و در 
همین ساعت بیش از هفت هزار ثبت نام در 
دقیقه را ثبت کرده ایم و سامانه همچنان 
بدون هیچ مشــکلی به فعالیت خود ادامه 

می دهد.

ز  ا حفاظت  و  زسازی  با دفتر  مدیر 
ذخایر ژنتیک آبزیان سازمان شیلات 
یاری  و خاطر نشان کرد: گوشت خا
برای کشورهای آذربایجان، ارمنستان 
ین  که ا در می شود چرا و روسیه صا
گوشت بیشتر در کشورهای پیرامونی 
ما  ا رد  دا هان  خوا خزر  یه  همسا و 
نی سال هاست که سهمی  یرا خاویار ا
ا به خود  یی ر پا و ر رهای ا ا ز ز با هم ا

اختصاص داده است.
ناصر کرمی راد در گفت وگو با ایلنا، با 
نداز تولید ۱۰۰ تن  بیان اینکه چشم ا
ویار در ۱۴۰۴ را ترسیم کردیم،  خا
یران عجین و به  گفت: خاویار با نام ا
عبارتی شناسنامه ایرانیان شده است 
از این رو با جدیت طرح افزایش تولید 

ماهیان خاویاری را دنبال می کنیم.
زمان  د: طرحی که سا مه دا دا وی ا
کرد  ئه  ا ر ا  ۹۳ سال  در  شیلات 
تن  ر  ا هز  ۱۰ تولید  ری  هدف گذا
ر پرورشی  یا و گوشت و ۱۰۰ تن خا
ین  ا کنون  ا هم  که  است  بوده 
د شده  یجا ظرفیت سازی در کشور ا

است.
ز  ا حفاظت  و  زسازی  با دفتر  مدیر 
ذخایر ژنتیک آبزیان سازمان شیلات 
با اشاره به طولانی بودن پروسه تولید 
ماهیان خاویاری، تصریح کرد: پروانه 
ر تن گوشت  ا تولید نزدیک به ۸ هز
ر  یا و ۱۰۰ تن خا ز ویاری و بیش ا خا
رع در  ین مزا در شده است که ا صا

تولید  چرخه  به  ینده  آ سال های 
خواهند پیوست.

سال  مسئول؛  م  مقا ین  ا گفته  به 
گذشته ۱۰ الی ۱۱ تن خاویار تولید 
ن  کردیم و پیش بینی می شود میزا
تولید خاویار در سال جاری به عدد 
ریم در سال  ا میدو ۱۶ تن برسد و ا
۲۰ تن  ینده حجم تولید به بالای  آ

برسد.
 ۱۱ توقف  به  ه  ر شا ا با  د  ا ر کرمی 
ساله صید تجاری ماهیان خاویاری، 
یاری  و هیان خا ذعان کرد: صید ما ا
قاچاق محسوب می شود و خاطیان 
جریمه  ید  با دستگیری  صورت  در 
ین رو  ا ز  ا کنند؛  پرداخت  سنگین 
پرورش ماهیان خاویاری در دستور 

کار سازمان شیلات قرار گرفت.
گوشت  ر  خریدا ا  ر کشور   ۳۵ وی 
ماهیان خاویاری ایران معرفی کرد و 
افزود: گوشت خاویار برای کشورهای 
آذربایجان، ارمنستان و روسیه صادر 
یاری  و خا گوشت  که  چرا می شود 
و  مونی  پیرا کشورهای  در  بیشتر 
همسایه خزر خواهان دارد اما خاویار 
ز  ا سهمی  که  سال هاست  نی  یرا ا
بازارهای اروپایی را به خود اختصاص 

داده است.
ینکه  ا بیان  با  مسئول  م  مقا ین  ا
در  ۱۲۰۰ یورو صا ر  یا و هر کیلو خا
 ۵ .۵ می شود، تصریح کرد: حدود 
ین در  در شده است ا ر صا یا و تن خا

ر رسمی  ما آ با  بق  مطا لیست که  حا
گمرک ۳ تن ۷۷۰ کیلو خاویار خارج 
شده است؛ همچنین هر فرد می تواند 
۱۲۵ گرم به صورت مسافری خاویار 

از کشور خارج کند.
بنا به اظهارات کرمی راد؛ ۵۰ درصد 
فری  ر تولیدی به صورت مسا یا و خا

صادر شده است.
اسحاق  بطه  ا ر ین  ا در  همچنین 
اسلامی تولیدکننده ماهیان خاویاری 
قتصادی  ا ر  خبرنگا با  گفت وگو  در 
ایلنا، با بیان اینکه امکان تنفس برای 
رد، گفت:  تولیدکنندگان وجود ندا
تولید گوشت ماهیان خاویاری در یک 
پروسه زمان بر محقق می شود حداقل 
۴ سال زمان لازم است که گوشت 

ماهیان خاویاری قابل برداشت شود.
ز به نقدینگی  نیا ینکه  ا با بیان  وی 
پیدا  یش  فزا ا تولیدی  واحدهای 
 : کرد خاطرنشان  است،  کرده 
ند  رو پیشبرد  ی  برا تولیدکنندگان 
نیز  ه  ما  ۳ تسهیلات  حتی  تولید 
لیست که  ین در حا یافت کردند ا در
این تسهیلات نمی تواند در رفع موانع 
تولید و تنفسی برای تولیدکنندگان 

محسوب شود.
قتصادی؛ هزینه  ین فعال ا به گفته ا
و  بالاست  یاری  و هیان خا ما مین  تا
ر قطعه ماهی  برای پرورش ۱۱۰ هزا
رد  میلیا یک  نه  ا ز رو ید  با یاری  و خا

تومان هزینه کرد.

رئیس اتحادیه ملی محصولات کشاورزی گفت: نبود 
بیمه فسادپذیری کالا در ایران باعث شده است که 
صادرکنندگان همواره با ریسک اقدام به صادرات 
 کنند؛ همچنین با بالا رفتن هزینه حمل دریایی و 

جاده ای قیمت صادرات افزایش یافته است.
رضا نورانی در گفت وگو با ایلنا، با بیان اینکه تحریم ها 
امکان مراودات مالی مستقیم را برای تجار سلب کرده 
است، گفت: امکان صادرات در مسیرهای دور مانند 
اروپا و کشورهای آسیایی شرقی برای تجار و بازرگانان 
ایرانی وجود ندارد و بیشترین حجم محصولات 
کشاورزی ما به کشورهای عربی حوزه خلیج فارس 

به صورت امانی صادر می شود.
وی با اشاره به بالا بودن قیمت محصولات کشاورزی 
در بازار داخلی، تصریح کرد: افت صادرات در حوزه 
میوه مشهود است چراکه نرخ میوه بالاست و با روش 

پیمان سپاری نمی توان در روند صادرات موفق بود.
نورانی با بیان اینکه بیمه فسادپذیری کالا در ایران 
تعریف نشده است، تصریح کرد: نبود این بیمه باعث 
شده است که صادرکنندگان همواره با ریسک اقدام 
به صادرات کنند. همچنین هزینه حمل دریایی 
و جاده ای بالا رفته و در نتیجه قیمت صادرات 
افزایش یافته است این در حالیست که نرخ فروش 

محصولات کشاورزی پایین است.
به گفته رئیس اتحادیه ملی محصولات کشاورزی؛ 
بسیاری از صادرکنندگان از آنجایی که نمی توانند 
ارز وارد کشور کند و از طریق صرافان محلی ارز را وارد 

کشورمی کنند.
همچنین در این رابطه صدرالدین نیاورانی نایب 
رئیس اتحادیه محصولات کشاورزی در گفت و گو 
با ایلنا، با اشاره به آغاز روند صادرات میوه های 
سردرختی، خاطر نشان کرد: تابستان بهترین فصل 

برای صادرات گیلاس، زردآلو، شلیل، آلو قطره طلا 
و هلو است.

وی با بیان اینکه صادرات میوه های تابستانی به 
کشورهای عربی حوزه خلیج فارس و عراق آغاز شده 
است، افزود: روسیه مقصد صادراتی میوه های ایرانی 

است اما مقدار آن قابل توجه نیست.
این فعال اقتصادی با تایید این خبر که سرزیر تولید 
میوه در سال جاری بیش از مصرف داخلی است، 
اذعان کرد: صنایع تبدیلی آمادگی دریافت این حجم 
از محصولات را ندارند. وزارت کشاورزی برای کمک 
به صنایع تبدیلی باید سرمایه در گردش این واحدها 
را افزایش دهد تا بتوانند در زمینه تولید انواع کمپوت، 

میوه های خشک و پوره  های میوه ورود کنند.
نایب رئیس اتحادیه محصولات کشاورزی ادامه 
داد: اگر دولت خواهان فروش میوه های تابستانی در 
بازارهای صادراتی است باید مشوق های صادراتی 
و کمک یارانه های حمل دریایی و زمینی را برای 

صادرکنندگان در نظر بگیرد.

نیاورانی با بیان اینکه محصولات کشاورزی ایران 
جایگاه واقعی خود را در بازارهای جهانی به دست 
نیاورده اند، تصریح کرد: روسیه بازار صادراتی مناسبی 
برای محصولات کشاورزی ما محسوب می شود اما 
دشواری در بازگشت نقدینگی انگیزه صادرات را از 
تجار و بازرگانی ایرانی گرفته است. روس ها محموله ها 
را دریافت می کند اما با تاخیر ۲ تا ۳ ماهه پول آن را باز 
می گردانند از سوی دیگر نوسان های ارزش روبل زیاد 
است از این رو کمتر تجاری این ریسک را می پذیرد که 

با روسیه وارد معامله شود.
وی بخش خصوصی را متولی صادرات محصولات 
کشاورزی از ایران دانست و افزود: دولت از روسیه 
گندم و جو وارد می کند؛ حجم صادرات محصولات 
کشاورزی از ایران به روسیه از سوی بخش خصوصی 
آنقدر کم است که نمی توان از طریق تهاتر با این 

کشور وارد معامله شد.
به گفته این فعال اقتصادی؛ ۵ درصد از تولید داخلی 

صادر می شود.

روس ها پول محموله ها را با تاخیر ۳ ماهه 
پرداخت می کنند

 ۵0 درصد خاویار کشور به صورت 
مسافری صادر می شود

رئیس سازمان استاندارد از شروط این سازمان برای شماره گذاری 
خودروهای تیبا و سمند و ایفای تعهدات خودروسازان به مشتریان 
خبر داد. مهدی اسلام پناه در گفتگو با تسنیم، در خصوص وضعیت 
شماره گذاری خودروهای سمند و تیبا، اظهار داشت: سازمان استاندارد 
جلسات مختلفی را با وزیر صنعت و مسئولان وزارت صمت برای بررسی 
وضعیت صنایع مختلف برگزار می کند. در همین ارتباط روز گذشته نیز 
جلسه ای با وزیر صنعت برگزار شد. در این جلسه موضوعات مختلفی در 
حوزه خودرو و صنایع دیگر مطرح شد. وی با اعلام اینکه در این جلسه 
در خصوص تعیین و تکلیف شماره گذاری خودروهای تیبا و سمند نیز 
مباحثی مطرح شد، افزود: قرار شده خودروسازان با رعایت شروطی 
تعهدات خود را در محصولات تیبا و سمند نسبت به خریداران انجام دهند.

رئیس سازمان استاندارد با اعلام اینکه ما معتقدیم باید محصول باکیفیت 
در اختیار مردم قرار گیرد، گفت: قرار است خودروسازان قالب شروطی از 
جمله امکان جایگزینی محصولات و ارائه خدمات پس از فروش رایگان 
از سه تا پنج سال به همراه رفع عیوب خودروها و انعقاد قراردادی جهت 

رضایت مشتری تعهدات خود را در این دو محصول انجام دهند.
اسلام پناه با تاکید براینکه ما به هیچ عنوان حاضر به تضییع حقوق مردم 
نیستیم، تصریح کرد: بعد از شش ماه از حضور خود در سازمان استاندارد 
خط تولید ۴ خودروی بی کیفیت را متوقف کرده ایم این موضوع یک توفیق 
قابل توجه به شمار می اید.  وی اضافه کرد: در کنار این موضوع برنامه تحول 
در کیفیت محصولات نیز به خودروسازان ارائه شده تا مردم گام به گام 

تغییرات کیفی را در محصولات مشاهده کنند.
رئیس سازمان استاندارد ادامه داد: گواهی تاییدیه استاندارد همچنان یک 
ماهه است و خوروسازان موظفند به صورت ماهانه در چارچوب استانداردها 

محصولات را تولید کنند.
به گزارش تسنیم، سازمان ملی استاندارد در اوایل خردادماه امسال اعتبار 
ایمنی سه خودروی سمند، تیبا صندوقدار و تیبا ۲ را تمدید نکرد و بر این 

اساس این خودرو ها شماره گذاری نمی شدند.

 خط تولید ۴ خودرو 
بی کیفیت متوقف شد

 ۹3۰ هزار سرپرست 
خانوار برای دریافت 

اینترنت رایگان 
ثبت نام کردند

لنا
: ای

س
عک

معاون امور زراعت وزارت جهاد کشاورزی از افزایش ۲۰ درصدی 
تولید برنج در کشور طی امسال خبر داد.

به گزارش  تسنیم، مهاجر معاون امور زراعت وزارت جهاد کشاورزی 
گفت: با این افزایش تولید، می توان بیش از ۷۰ درصد مصرف برنج 

مورد نیاز کشور را از داخل تامین کرد.
وی افزود: پیش بینی ما این است که بیش از دو میلیون و دویست 
هزار تن تولید برنج داشته باشیم که بیست درصد بیشتر از سال 
گذشته است. تولید برنج ۴۰۰ هزار تن بیشتر از پیش بینی هاست.

مهاجر گفت: حدود سه میلیون تن نیاز کشور است.

 افزایش 2۰ درصدی تولید
 برنج کشور طی امسال

نرخ بیـکاری اسـتان زیـر ۱۰ درصد اسـت. 
مطابـق گـزارش مرکـز آمـار ایـرا در بهـار 
امسـال از هـر صـد نفـری کـه جویـای کار 
بودنـد ۸.۷درصـد موفـق بـه پیـدا کـردن 

شـغل نشـدند.
 با ایـن حال آمـار نـرخ مشـارکت اقتصادی 
یـا جمعیـت فعـال نشـان می دهـد کـه در 
این بـازه زمانـی بـازار کار کرمـان در بخش 
عرضـه نیـروی کار کوچکتـر شـده و افـراد 
کمتری نسـبت به سـال گذشـته برای پیدا 

کـردن شـغل مراجعه داشـتند.
 علی رغـم کاهش نـرخ مشـارکت اقتصادی 
امـا نسـبت اشـتغال افزایـش یافتـه و در 
ز ۳۵.۶  بـازه بهـار پارسـال تـا امسـال ا
فتـه اسـت.   یـش یا فزا بـه ۳۵.۸درصـد ا
بـه عبـارت دیگـر طـی یکسـال گذشـته 
شـغل های بیشـتری در اسـتان ایجاد شـده 

و افـراد بیشـتری سـرکار رفتنـد.
 بـر اسـاس آمارهـا وضعیـت مشـارکت 
اقتصـادی در بهار امسـال نسـبت بـه مدت 
مشـابه سـال گذشـته از سـوی مرکـز آمـار 
ایـران نشـان می دهـد اسـتان هایی ازجمله 
تهـران، خراسـان رضـوی، سیسـتان و 
بلوچسـتان، مرکـزی و کهگیلویه بیشـترین 
نـرخ مشـارکت اقتصـادی را داشـته اند کـه 
ایـن امـر نشـانگر جمعیـت فعـال در حوزه 

کسـب وکار اسـت.
، بررسـی های آمـاری  یرنـا بـه گـزارش ا
در بهـار امسـال نشـانگر وضعیـت ۴۰.۹ 
قتصـادی  ا مشـارکت  نـرخ  درصـدی 
ین بیـن  جمعیـت در سـن کار اسـت، درا
آمـار مشـارکت مـردان نسـبت بـه زنـان و 
مناطـق روسـتایی بیـش از مناطق شـهری 

بـوده اسـت.
بهار امسـال ۲۵ میلیون و ۹۷۷ هزار و ۱۹۲ 
نفـر در مشـارکت اقتصـادی سـهیم بودنـد 
که از این تعـداد ۲۱ میلیـون و ۵۸۷ هزار و 
۷۷۳ نفـر را مـردان و چهار میلیـون و ۳۸۹ 
هـزار و ۴۱۹ نفـر را زنان تشـکیل می دادند.
بـر اسـاس گـزارش مرکز آمـار ایـران، زنان 
نسـبت بـه مـردان یـک درصـد رشـد در 

مشـارکت اقتصـادی داشـته اند کـه شـامل 
۹۷ هـزار و ۶۳۰ نفـر می شـود.

شـاخص های عمـده بـازار کار جمعیت ۱۵ 
سـاله و بیشـتر بـه تفکیـک اسـتان ها در 
بهار امسـال نسـبت بـه مدت مشـابه سـال 
گذشـته نشـان می دهـد کـه ۱۱ اسـتان 
بیشـترین درصـد مشـارکت اقتصـادی را 

ند. شـته ا دا
تهـران، خراسـان  بوشـهر،  اسـتان های 
رضـوی و شـمالی، خوزسـتان، زنجـان، 
سـمنان، سیسـتان و بلوچسـتان، کهگیلویه 
رای  و بویراحمـد، مرکـزی و همـدان دا
قتصـادی  بیشـترین وضعیـت مشـارکت ا

. نـد ه ا د بو
نـرخ مشـارکت اقتصـادی در بهـار امسـال، 
بوشـهر از ۳۶.۸ بـه ۳۷.۹ درصـد، تهـران 
از ۴۰.۷ بـه ۴۰.۹ درصـد، خراسـان رضوی 
از ۴۰.۵ بـه ۴۱.۹ درصد، خراسـان شـمالی 
از ۴۴.۲ بـه ۴۴.۳ درصـد، خوزسـتان از 
۳۹.۷ بـه ۴۰ درصـد، زنجـان از ۴۶.۴ بـه 
۴۷.۸ درصـد، سـمنان از ۳۷.۱ بـه ۳۷.۶ 
درصـد، سیسـتان و بلوچسـتان از ۳۴.۷ به 
۳۶ درصـد، کهگیلویـه و بویراحمد از ۳۳.۳ 
به ۳۵.۷ درصـد، مرکـزی از ۳۵.۶ به ۳۷.۱ 
درصـد و همـدان از ۴۲.۴ بـه ۴۲.۵ درصـد 

رسـیده اسـت.
کهگیلویـه  اسـتان های  همچنیـن 
و  سیسـتان  و  مرکـزی  بویراحمـد،  و 
بلوچسـتان امسـال بیشـترین درصـد نـرخ 
مشـارکت بـالای اقتصـادی را نسـبت بـه 

ند. داشـته ا  ۱۴۰۰ بهـار 
ن، نـرخ  یـرا ر ا عـلام مرکـز آمـا طبـق ا
مشـارکت اقتصادی )نرخ فعالیـت(، عبارت 
ز نسـبت جمعیـت فعـال )شـاغل  اسـت ا
و بیـکار( بـه جمعیـت در سـن کار اسـت 
ئـه شـده مشـخص  ا ر توجه بـه تعریـف ا با
می شـود کـه نـرخ مشـارکت اقتصـادی بـه 
متغیرهایی چـون جمعیت فعـال و جمعیت 
در سـن کار کـه در دل خـود جمعیـت 

غیرفعـال را نهفتـه دارد، وابسـته اسـت

 رشد 2 درصدی اشتغال استان 
نرخ بیکاری  استان کرمان  به زیر ۱۰ درصد رسید

میزان بدهی های خارجی ایران در پایان اردیبهشت ماه ۱۴۰۱ به ۷میلیارد 
و ۴۵۱میلیون دلار رسید که نسبت به پایان سال ۱۴۰۰ بالغ بر ۱۴درصد 

کاهش داشته است.
به گزارش  تسنیم، براساس آخرین آمار بانک مرکزی میزان بدهی خارجی 
ایران در پایان اردیبهشت ماه ۱۴۰۱ بر اســاس سررسید اولیه بدهی ها ۷ 

میلیارد و۴۵۱ میلیون دلار اســت که ۵ میلیارد و ۶۶۶ میلیــون دلار آن بدهی های میان مدت و 
بلندمدت و یک میلیارد و ۷۸۵ میلیون دلار از این میزان، بدهی های کوتاه مدت است.

این تعهدات بالفعل ایران بر مبنای یورو نیز رقمی بالغ بر ۷ میلیارد و ۵۴ میلیون یورو محاســبه 
شده که ۵ میلیارد و ۳۶۴ میلیون یورو از این میزان حجم بدهی های میان مدت و بلندمدت و یک 

میلیارد و ۶۹۰ میلیون یورو حجم بدهی های کوتاه مدت است.
حجم بدهی های خارجی ایران در پایان اسفندماه ســال ۱۴۰۰ معادل ۸ میلیارد و ۶۷۵ میلیون 
دلار بوده اســت که این آمار حکایت از کاهش حجم بدهی های خارجی ایران در دو ماهه ســال 

۱۴۰۱ دارد.

بدهی خارجی ایران ۱4درصد کاهش یافت

۷میلیارد و ۴۵۱میلیون دلار بدهی خارجی ایران
بیمه مرکزی اعلام کرد: به مناســبت عید غدیر خم ۱۰۰ درصد جرایم 
کلیه وســایل نقلیه موتوری زمینی فاقد بیمه نامه از تاریخ ۲۷ تیر ماه تا 

پایان روز ۱۵ مرداد ماه سال جاری به مدت ۲۰ روز بخشیده می شود.
به گزارش فارس، بیمه مرکزی جمهوری اسلامی اعلام کرد: به مناسبت 

عید غدیر خم، جرایم وسایل نقلیه موتوری فاقد بیمه نامه شخص ثالث به مدت ۲۰ روز بخشیده 
می شود.

با هدف حمایت از اقشار آسیب پذیر و در راستای فرهنگ بیمه ای و همچنین به مناسبت عید 
غدیر خم صد درصد جرایم کلیه وسایل نقلیه موتوری زمینی فاقد بیمه نامه از تاریخ ۲۷ تیر ماه  

تا پایان روز ۱۵ مرداد ماه سال جاری به مدت ۲۰ روز بخشیده می شود.
به گزارش اداره کل روابط عمومی و امور بین الملل، با پیشنهاد رئیس کل بیمه مرکزی، موافقت 
وزیر امور اقتصادی و دارایی  و تایید صندوق تامین خســارت های بدنی، جرایم مرتبط با تمام 
وسایل نقلیه موتوری زمینی فاقد بیمه نامه شــخص ثالث با شرط تهیه بیمه نامه با مدت اعتبار 

یک ساله، مورد بخشودگی قرار گرفته است.

 جرایم وسایل نقلیه موتوری فاقد بیمه نامه
 شخص ثالث بخشیده می شود

نرخ بهره بین بانکی یکی از ابزارهای بانک مرکزی در راستای کنترل 
رشد نقدینگی است که در سال ۱۴۰۱ به بالاترین میزان خود رسیده 
است. به گزارش فارس، تغییر نرخ بهره بین بانکی یکی از روش ها و 
سیاست های کنترل حجم نقدینگی و خلق پول توسط بانک هاست 

که بانک مرکزی این ابزار را در اختیار دارد.   یکی از برنامه های بانک مرکزی در راستای مهار تورم 
به موضوع کنترل خلف نقدینگی توسط بانک ها بازمی گردد. بر همین اساس این بانک در سال 

۱۴۰۱ به صورت هفتگی این نرخ را افزایش داده است.
در هفته جاری این نرخ به بالاترین میزان در سال ۱۴۰۱ رسیده است. نرخ ۲۱.۱۴ درصدی نرخ 
بهره بین بانکی نشان می دهد بانک مرکزی برای کنترل  ترازنامه بانک ها برنامه جدی داشته و بر 

روی این برنامه خود نیز پافشاری دارد. 
صالح آبادی، رئیس کل بانک مرکزی، در این زمینه می گوید: خوشبختانه رشد نقدینگی و پایه 
پولی در سه ماهه اول سال جاری نسبت به مدت مشابه سال گذشته کاهشی بوده که انضباط مالی 

دولت متاثر از عدم استفاده از تنخواه گردان در این زمینه بسیار موثر بوده است.

نرخ بهره بین بانکی به بالاترین 
میزان خود رسید

بانکبیمهبانک 

کاغذ اقتصادی
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تاکید مجدد وزارت بهداشت؛ 
تزریق واکسن تاریخ مصرف 

گذشته »آسترازنکا« صحت ندارد
ســخنگوی وزارت بهداشت گفت: شــایعه اســتفاده از واکسن 
آسترازنکای تاریخ گذشــته صحت ندارد و در هیچ یک از مراکز 
واکسیناسیون از هیچ واکســن تاریخ مصرف گذشته ای استفاده 

و تزریق نشده است.
به گزارش ایسنا ،پدرام پاک آیین در این باره گفت: تاریخ انقضای 
آخرین محموله واکسن آسترازنکا که وارد کشور شده، از ابتدای 
تولید شش ماه بعد از زمان تولید تعیین شده بود که برابر بود با ۱۷ 

جولای ۲۰۲۲ مصادف با یکشنبه ۲۶ تیر  یعنی دیروز بود.
سخنگوی وزارت بهداشت تصریح کرد: مستندات کامل مربوط به 
هر واکسن  خارجی باید پس از تولید توسط شرکت تولید کننده 
برای کشور مصرف کننده ارسال شود. در خصوص محموله اخیر 
آسترازنکا هم این مستندات به طور کامل توسط سازمان غذا و دارو 

وصول، بررسی و تایید شد.
دستیار رسانه ای وزیر بهداشت خاطرنشان کرد: مستندات آخرین 
محموله آسترازنکا که وارد کشور شده حاکی از آن است که تاریخ 
انقضا شش ماه بعد از تولید در کشور مبدأ یعتی ۱۷ جولای  ۲۰۲۲ 
) ۲۶ تیرماه جاری( بوده است و این تاریخ روی برچسبی که سازمان 
غذا و دارو روی همه ویال های واکســن و نــه اختصاصا روی این 

شماره سریال درج می کند، درج شد.
پاک آیین افزود: اگر به تصاویری که در فضای مجازی منتشر شده 
دقت شود، برچسب سازمان غذا و دارو را می بینیم که  کیو آر کد 
اختصاصی واکســن را دارد و همه اطلاعات واکســن که کارخانه 
تولیدکننده منظور کرده، شــامل کد اختصاصی یا همان یو آی 
دی  واکسن و در زیر این کد، شماره ســریال و تاریخ دقیق انقضا 

درج شده است.

برنامه ریزی پلیس برای ساخت 
۶۰ هزار خانه سازمانی

جانشین فرمانده فراجا از برنامه ریزی برای ساخت ۶۰ هزار خانه 
ساختمانی برای ماموران پلیس خبرداد.

سردار قاسم رضایی، جانشین فرمانده فراجا در گفت وگو با ایسنا، 
درباره سرانجام ساخت منازل سازمان برای نیروهای پلیس گفت:  
تامین نیازهای معیشــتی ماموران انتظامی یکی از اولویت های 
پلیس است و در این میان یکی از ابزارهای مدیریتی برای خادمان 
مردم در فراجا طرح گسترش شهرک های سازمانی ماموران پلیس 

است.
وی با بیان اینکه ماموران فراجا به مــردم خدمت و خانواده های 
آن ها نیز در کنار این ماموران ایثارگری می کنند، گفت: در همین 
راستا نیز باید نیازهای اولیه این ماموران تامین شود. خوشبختانه 
در دولت سیزدهم مقرراتی وضع شــده که به نیازهای کارکنان با 

سرعت بیشتری رسیدگی شود.
جانشین فرمانده کل انتظامی فراجا با اشاره به اقدامات  انجام شده 
در زمینه تامین نیاز مسکن ماموران انتظامی گفت: انتظامی کل 
کشــور در این زمینه برنامه ریزی های لازم را انجام داده و ساخت 
بیش از ۶۰ هزار خانه ســازمانی را با همکاری وزارت راه، مسکن و 

شهرسازی در دستور کار قرار داده است.
رضایی ابراز امیدواری کرد که با هماهنگی ها و توافقات انجام شده 
نیازهای اولیه ماموران پلیس در زمینه  ساخت خانه های سازمانی و 

ملکی طی چند سال آینده برطرف شود.
پیش از این سردار حسین اشتری، فرمانده فراجا  در مراسم آغاز 
عملیات اجرایی ساخت ۱۴۱۲ واحد سازمانی پلیس گفته بود:» 
باید حداقل های معیشــتی را برای کارکنان فراجا فراهم کنیم و 
مهمترین آن مسکن است. مسکن سازمانی و مسکن مهر گذراست 
و اولویت ما مسکن شــخصی است اما بر اســاس گسترده بودن 
خانه های سازمانی را نیز می ســازیم.  ما در یک برنامه ریزی پنج 

ساله باید همه کمبودها را برطرف کنیم.«

وزیر بهداشـت ضمن اشاره به تشـکیل موسسه 
شـهدای سـلامت و تاکید بر حفظ یـاد و خاطره 
مدافعان سـلامت، در عین حال به اجـرای طرح 
»دارویار« اشـاره کرد و گفت: با اجـرای این طرح 
نه تنها هیـچ دارویی از مسـیر بیمه، گران نشـد، 
بلکه برخـی داروهـا ارزان تر شـد و ایـن موضوع 
در این شـرایط اقتصادی مملکت بیشـتر شبیه 
معجـزه بـود. بـه گـزارش ایسـنا، دکتـر بهـرام 
عین اللهـی در اولیـن همایـش ملـی لاله هـای 
سـپید و بزرگداشـت شـهدای مدافع سـلامت، 
گفت: آنچه که مسـلم است، این اسـت که تاریخ 
را ما می سـازیم و تاریـخ چیزی جز سرنوشـت و 
عملکرد مـا نیسـت. اگـر تاریخ تجربیـات خوب 
داشـته باشـد، عملکرد ما بـوده و اگـر تجربیات 

تلخ داشـته باشـد، عملکـرد ما خواهـد بود.
وزیر بهداشـت گفت: آنها کـه در دنیـا برنامه ریز 
هسـتند، غافـل از ایـن بودنـد کـه نـور و قدرت 
شـهادت می توانـد دسیسـه های آنهـا را خنثی 
کند و قدرت اصلی، قدرت مردم اسـت؛ بنابراین 
شـهید گوهر گرانقدری اسـت که باید قدر آن را 
دانست و شـهید اسـت که توانسـته انقلاب را به 
اینجا برسـاند و دسیسـه ها را خنثی کنـد و باید 
همیشـه نام شـهدا را بر زبان داشته باشـیم؛ چرا 
که این شـهدا بودند کـه ایـن افتخـارات را برای 
ما ایجـاد کردند و نام شـهید و شـهادت بـرای ما 
فراموش شـدنی نیسـت؛ شـهید همیشـه زنده 
اسـت و بایـد الگـوی امـروزه همـه مـا و جوانان 
ما باشـد.وی در همین راسـتا ادامه داد: بنابراین 
بر آن هسـتیم تمـام مراکـز درمانی و بهداشـتی 
کشـور را  به نام شـهدای سـلامت مزیـن کنیم؛ 
این را از روسای دانشـگاه ها خواسته ام و تشکیل 
موسسـه شـهدای سـلامت گامی بر ایـن قضیه 
اسـت. ایـن درحالیسـت کـه در دفـاع مقـدس 
ایـن تشـکیلات فعلـی را نداشـتیم و بـا وجـود 
آنکـه در بهـداری دفاع مقـدس خیلی کار شـد، 
امـا متاسـفانه خیلی کارهـا ثبت و ضبط نشـد و 
اکنـون از فقـدان اطلاعات دربـاره آن زمـان رنج 
می بریم.عین اللهـی افـزود: بـر همیـن اسـاس 
در رابطـه بـا شـهدای سـلامت وظیفه مـان آن 
اسـت که موسسـه ای که بنا گذاشـته می شـود، 
بـا همـکاری همـکاران و خانواده هـای محتـرم 
مدافعـان سـلامت، مجموعـه ای ارزشـمند  از 
خاطـرات، عکس هـا و مسـتندها و سـریال ها و 
فیلم های سـینمایی تهیه شـود.وزیر بهداشـت 
در ادامـه افـزود: در بیمـاری کرونـا کشـورهای 
پیشـرفته و ابرقدرت هـا کامـلا رفـوزه شـدند و 

نقـش تاریخی شـان منفـی بـود و مثـل نازی ها 
و هیتلرهـا عمـل کردنـد؛ چـرا کـه وقتـی یک 
کشـوری بیمار دارد، هیـچ وقت بیمـار را تحریم 
نمی کننـد و مـا حتـی اگـر با بیمـاری دوسـت 
هـم نباشـیم، بـه دیـدن وی می رویـم و بـه وی 
رسـیدگی می کنیـم؛ امـا ابرقدرت هـا در ایـن 
برهـه از تاریخ مانند هیتلر عمـل کردند و نه تنها 
کمـک نکردند بلکـه تحریـم کردنـد. در همین 
راسـتا در ژنو به رییس سـازمان بهداشت جهانی 
گفتم شـما می گویید دارو و غذا تحریم نیسـت، 
اما بگویید که مـا از کدام بانک خریـداری کنیم؛ 
شـما دارو و غـذا و واکسـن را تحریم کردیـد. اما 
دانشـمندان مـا در کشـور افتخار آفرینـی کرده 
و مقابل تحریم ها ایسـتادگی کردنـد و بر همین 
اسـاس هم ما امروز شـش نوع واکسن پیشرفته 
تولید کردیـم و بیش از ۱۵۱ میلیون دز واکسـن 
تـا کنـون در کشـور تزریـق شـده اسـت.وزیر 
بهداشـت ادامـه داد: رفوزگـی و مـردود شـدن 
ابرقدرت هـا در تاریـخ نوشـته شـده و نامـردی 
کردنـد و امکانـات ندادنـد؛ این درحالیسـت که 
مردم و مدافعان سـلامت مـا ایسـتادگی کردند 
و تـا آخریـن نفـس در رابطه بـا درمـان بیماران 
کار کردنـد. در همیـن دوران، خاک هـا کنـار 
رفت و واقعیت جامعه پزشـکی مشـخص شـد؛ 
چرا کـه دسـت های بیگانـه دنبـال این بـود که 
جامعـه پزشـکی مـا را از مـردم جـدا کنـد؛ این 
درحالیسـت کـه یکـی از موفقیت هـای مـا بعد 
از انقـلاب در جامعـه پزشـکی بـود و امـروز در 
درمـان بسـیاری از بیماری هـا در دنیـا ممتـاز 
اسـت. بنابرایـن دسـت های بیگانـه بـه دنبـال 
القای ایـن بود کـه جامعه سـلامت انسـان های 
پول دوسـت هسـتند و بـا مطالب کـذب تلاش 
داشـتند جامعـه سـلامت را از مردم جـدا کنند، 
اما کرونا نشـان داد که جامعه سـلامت ما جامعه 
ایثارگـر و بـا مـردم و همراه مـردم اسـت.وی در 
همین راسـتا افـزود: شـاهد بودید کـه در دوران 
کرونـا در کشـورهای دیگـر بیمـار روی زمیـن 
مانـده بـود و حاضـر نبودنـد بروند درمان شـان 
کنند. اما در کشـور ما کـدام مریـض روی زمین 
ماند. ما شـاهد ایثارگری جامعه سـلامت بودیم 
و آنها تـا آخرین نفس ایسـتادند و در ایـن دوران 
مـا نزدیـک ۳۰۰ نفـر شـهید مدافع سـلامت و 
تعـدادی از خانـواده آنهـا را داریم. ایـن در تاریخ 
ماندگار شـد و مـا رسـالت داریم این درخشـش 
جامعـه پزشـکی را نشـان دهیم.وزیر بهداشـت 
همچنیـن بـه اجـرای طـرح دارویـار در کشـور 

اشـاره کـرد و گفـت: در ایـن دارویار نیـز جامعه 
پزشـکی به عنـوان یـک کار جدیـد، ایثارگری و 
فـداکاری خـود را نشـان داد. درخشـش جوانان 
ما تنها در صحنه های دفاعی و موشـکی نیسـت 
بلکـه در صحنه هـای علـم و دانـش نیـز جوانان 
مـا می درخشـند و جوانـان دانشـمند و جهادی 
مـا از چنـد مـاه پیـش تدویـن طـرح دارویـار را 
شـروع کردنـد و شـاهد فعالیـت شـبانه روزی 
آنهـا بـودم و طرحـی کامـلا دقیـق و کارآمـد را 
در کشـور طراحـی کردند و به دسـتور ریاسـت 
جمهـوری و معـاون اول ریاسـت جمهـوری از 
صبح روز پنجشنبه گذشـته اجرای طرح شروع 
شـد.وی افزود: آنچه که باعث تشـکر بنده است، 
اسـتقبالی اسـت که همـکاران مختلـف و بویژه 
داروسـاز برای اجرای این طـرح انجـام دادند و با 
اجرای این طـرح نه تنها هیـچ دارویی از مسـیر 
بیمـه، گران نشـد، بلکـه برخـی داروهـا ارزان تر 
شـد و ایـن موضـوع در ایـن شـرایط اقتصـادی 
مملکت بیشـتر شـبیه معجزه بـود و این نشـان 
داد جامعـه پزشـکی ما خدمـت بـه محرومین و 
مردم را از اهداف خـود می داند و در هر صحنه ای 
وارد می شـود و کمـک می کند.وزیـر بهداشـت 
ادامه داد: سـندیکای داروسـازان و صنعتگران ما 
خدمات و فعالیت هـای فی سـبیل الله انجام می 
دهنـد و فعالیت های این افـراد می تواند مملکت 
را بی نیاز کند؛ بـه طوری کـه تولید فـراوان دارو 
می توانـد علاوه بـر تامین نیاز کشـور، صـادر نیز 
شـود؛ چرا که مـا هم علم هـم دانش هـم نیروی 
انسـان مبتکر و جهـادی و هـم امکانات فـراوان 
آن را داریـم. بنابراین باید شـرایطی ایجاد شـود 
که ایـن افـراد به ایـن صحنه هـا وارد شـوند.وی 

تاکیـد کـرد: راه مدافعـان سـلامت را همچنـان 
در همـه عرصه هـا ادامـه خواهیـم داد. مدافعان 
سـلامت یـک نقطـه برجسـته و درخشـان در 
تاریـخ کشـور مـا هسـتند و ایـن درسـی بـرای 
ادامـه راه ما اسـت؛ چرا که مـردم ولـی نعمت ما 
هسـتند و ما خدمتگـزاری و نوکری به مـردم را 
یک افتخار می دانیـم و این را ادامـه راه مدافعان 
سـلامت می دانیـم. امـروز گروه هـای جهـادی 
و ایثارگـر بیـش از گذشـته بـه کمـک مـردم 
محـروم می رونـد. عقـب افتادگی هـای زیـادی 
در مناطـق محـروم و حواشـی شـهرهای بزرگ 
داریـم و بایـد دسـت بـه دسـت مسـائل را حل 
کنیم. امـروز لبخنـد کـودکان معصوم بـرای ما 
از هـر چیـزی ارزش بالاتـری دارد و منافع مالی 
و مادی نمی توانـد جایگزین این ارزش ها شـود.

عین اللهـی تاکید کـرد: بنابرایـن حرکـت ما به 
سـمت خدمت بیشـتر به مردم با الگوبـرداری از 
مدافعان سـلامت خواهد بـود تا به آنجا برسـیم 
کـه وقتـی بیمـاری بـه مرکـز درمانـی مراجعه 
می کنـد، طبـق فرمایش مقـام معظـم رهبری، 
تنها رنج بیماری را داشـته باشـد و دنبال تامین 
مخـارج نباشـد. بنابرایـن بایـد منابعـی کـه در 
کشـور داریم به مـردم خدمـت کنیم. هـدف ما 
این اسـت کـه یـاد و خاطـره مدافعان سـلامت 
را از یـاد نبریم.بـه گـزارش ایسـنا، در پایـان این 
مراسم تفاهم نامه تاسـیس بنیاد فرهنگی روایت 
شـهدای مدافع سـلامت میان وزارت بهداشت و 
بنیـاد شـهید بـا هـدف انتشـار روایت شـهدای 
مدافع سـلامت  امضـا شـد و موسسـه لاله های 
lalehayesepid. سپید به آدرس اینترنتی

ir در ایـن راسـتا ایجاد شـده اسـت.

رئیس پلیس پیشــگیری تهران بزرگ در تشریح 
برخــی از ماموریت های پلیس پیشــگیری تهران 
بزرگ در روزهای اخیر از دستگیری یک شرور نوپای 
۲۰ ساله به دلیل تخریب خودروها، سرقت ناکام از 
یک طلافروشی در پوشش مامور پلیس، بازداشت 

زورگیران مسافربرنما و ... خبرداد.
به گزارش ایسنا، سرهنگ جلیل موقوفه ای با تشریح 
برخی از مهم ترین پرونده های پلیس پیشــگیری 
پایتخت در روزهای اخیر گفت: یکی از این پرونده ها 
مربوط به سرقت از منزل است. رسیدگی به این پرونده 
در پی اعلام چندین  فقره سرقت منزل در محدوده 
شهرک شهید محلاتی و شهرک قائم در دستور کار 
قرار گرفت که در بررسی های به عمل آمده مشخص 
شد سارقان با استفاده از یک دستگاه موتورسیکلت 
در محل سرقت حاضرشده اند. در همین راستا نیز با 
تشکیل تیمی از ماموران گشت زنی های هدفمند 
در این محدوده آغاز شده و سه موتورسوار که  قصد 
سرقت از یک خانه را داشــتند مورد شناسایی قرار 
گرفتند. وی ادامه داد:  این افراد به محض مشــاهده 
ماموران سعی در فرار داشتند که یکی از آنان با کوله 

پشتی همراهش دستگیر شد اما راکب و ترک نشین 
دیگر از محل متواری شدند. متهم دستگیر شده نیز به 
مقر انتظامی منتقل شد و در همان تحقیقات اولیه به 
سرقت اموال اعتراف کرد. همچنین علاوه بر آلات و 
ادوات سرقت، دوهزار دینار عراق نیز از این فرد کشف 
و ضبط شد. متهم دستگیر شده تاکنون به دو فقره 
سرقت از منزل اعتراف کرده و دستگیری همدستانش 

نیز در دستور کار پلیس قرار دارد.
دستگیری تخریب کننده خودروهای 

محله نارمک
موقوفه ای در ادامه با اشاره به دستگیری تخریب کننده 
خودروها در محله نارمک گفت: درپی مراجعه چند 
شهروند درباره تخریب خودرو و ایجاد رعب و وحشت 
و اخلال در نظم عمومی توسط یکی از اراذل و اوباش در 
محله نارمک رسیدگی به موضوع و دستگیری متهم در 
دستور کار تیم عملیاتی کلانتری نارمک قرار گرفت. در 
نخستین گام هویت و مخفیگاه متهم از سوی ماموران 

شناسایی شد.  
وی با بیان اینکه هویت و مخفیگاه این متهم در کمتر از 

۱۰ ساعت شناسایی شد، اظهار کرد: با شناسایی محل 
اختفای این فرد، هماهنگی لازم با مقام قضائی انجام 
شده و این فرد در یک عملیات پلیسی در مخفیگاهش 
دستگیر و به مقر انتظامی منتقل شد که در آنجا و در 
جریان بازجویی های انجام شده به جرم خود اعتراف 
کرد. رییس پلیس پیشــگیری تهران بزرگ افزود: 
این متهم ۲۰ ســاله که از اراذل و اوباش نوپاست با 
قدرت نمایی و تخریب خودروهای شهروندان نظم 
عمومی را برهم زده بود که پلیس با وی برخورد کرده و 
دستگیر شد. تاکنون نیز پنج نفر از شاکیان این پرونده 
به پلیس مراجعه کرده و شکایت خود را ثبت کرده اند.

سرقت ناکام از طلافروشی 
در لباس پلیس

وی از سرقت نافرجام از یک طلافروشی نیز خبرداد 
و گفت: روز شــنبه و در پی اعلام یک فقره سرقت 
مسلحانه در محله تهران نو، تیمی از ماموران عملیات 
کلانتری این محل در محل حاضر شدند که بعد از 
حضور ماموران در محل یکی از سارقان زمین گیر شد 
اما دو همدستش با یک دستگاه خودروی سواری پژو 

از محل فرار کردند.  موقوفه ای با بیان اینکه در بررسی 
اولیه یک قبضه کلت کمری به همراه شــش عدد 
فشنگ جنگی و یک قبضه سلاح سرد از متهم کشف 
و ضبط شد، گفت: این فرد به مقر انتظامی منتقل شده 
و تحت بازجویی قرار گرفت که در جریان آن اعتراف 
کرد که به طلافروشی مراجعه کرده و خود را به عنوان 
مامور پلیس آگاهی معرفی کرده است. متهم در ادامه 
با زدن دستبند به مالک طلافروشی قصد سرقت از 
طلافروشی را داشته که با حضور پلیس در محل ناکام 
مانده است. وی با اشاره به اینکه این متهم ۳۱ ساله 
درای ۱۷ فقره سابقه به دلیل ارتکاب جرائمی مانند 
سرقت مسلحانه و... است، گفت:  این فرد به دادسرا 
منتقل شد اما تلاش برای  دستگیری  دیگر همدستان 
او همچنان ادامه دارد. رئیس پلیس پیشگیری تهران 
بزرگ با اشاره به دستگیری یک زورگیر که خود را در 
نقش مسافربر جلوه داده بود، گفت: با اعلام چند فقره 
زورگیری از مسافران توسط راننده و سرنشین یک 
دستگاه خودروی سواری پراید سفید رنگ در غرب 
تهران، ماموران کلانتری چیتگر دستگیری سارقان 

را در دستور کار قرار داد.

 وزیر بهداشت:

اجرای »دارویار« در شرایط اقتصادی کشور، معجزه است

سرقت ناکام از طلافروشی در پوشش مامور آگاهی

آیا اهدای خون پس از تزریق 
واکسن کرونا، محدودیت دارد؟

مدیر عامل سازمان انتقال خون ایران با اشاره به مدت منع اهدای خون 
پس از تزریق برخی واکسن ها گفت: کسانی که واکسن اسپوتنیک 
و آسترازنکا تزریق کرده اند، تا ۱۴ روز از اهدای خون معاف هستند 
و افرادی که انواع دیگر واکسن نظیر ســینوفارم و برکت را دریافت 
کرده اند، معافیت اهدای خون ندارند و می توانند با خیال راحت خون 

اهدا کنند.
به گزارش ایسنا، دکتر مصطفی جمالی با بیان این مطلب اظهار داشت: 
هیچ شواهدی مبنی بر انتقال ویروس کرونا از طریق خون وجود ندارد 
چرا که ویروس کرونا یک ویروس تنفسی اســت و عمدتا دستگاه 

تنفسی یا گوارشی افراد را مورد هجوم قرار می دهد. 
وی افزود: در ماه های ابتدایی شیوع  کرونا به دلیل وجود نگرانی هایی 
که اغلب به خاطر ناآگاهی و ســوالات به وجود آمده در ذهن مردم 
وجود داشت، شــاهد کاهش آمار اهدای خون در ایران و کشورهای 

دیگر  بودیم.
جمالی تاکید کرد: پس از مدتی با رفع ابهامات و اطلاع رسانی مناسب 
با کمک همیشــگی اهداکنندگان خون و بهره گیری از شبکه ملی 
خونرسانی نیاز همه بیمارستان ها و مراکز درمانی و بیماران نیازمند به 

خون و فرآورده های آن تامین شد.
مدیر عامل سازمان انتقال خون اعلام کرد: با آغاز موج هفتم کرونا و 
سرعت گرفتن مجدد واکسیناسیون علیه این بیماری و از آنجا که 
کرونا تا حدی تحت کنترل درآمده است، با توجه به افزایش عمل های 
جراحی و افزایش نیاز به خون و فرآورده های آن، مردم شریف باید مثل 
همیشه اقبال بیشتری نسبت به اهدای خون داشته باشند و دارندگان 

همه گروه های خونی در این امر حیاتی مشارکت کنند.
وی با اشاره به ابتلای شماری از هموطنان اهدا کننده خون، به کرونا، 
یک ماه پس از بهبودی را بهترین زمان اهدای خون پس از ابتلا برشمرد 
به نحوی که نه برای اهدا کننده و نه برای گیرنده خون ضرری نداشته 
باشــد. بنابر اعلام روابط عمومی وزارت بهداشت، جمالی با اشاره به 
مدت منع اهدای خون پس از تزریق برخی واکسن ها گفت: کسانی 
که واکسن اسپوتنیک و آسترازنکا تزریق کرده اند، تا ۱۴ روز از اهدای 
خون معاف هستند و افرادی که انواع دیگر واکسن نظیر سینوفارم و 
برکت را دریافت کرده اند، معافیت اهدای خون ندارند و می توانند با 

خیال راحت خون اهدا کنند.
وی به شهروندان پیشنهاد کرد: برای جلوگیری از ازدحام در مراکز 
اهدای خون و اتلاف وقت با مراجعه به سایت سازمان انتقال خون به 
نشانی https://www.ibto.ir بادریافت نوبت اینترنتی در هر 

مرکز انتقال خون و زمان مورد نظر خود، خون اهدا کنند.

وزیر بهداشت با بیان اینکه هیچ جایی حق ندارد 
واکسن تاریخ مصرف گذشته به افراد تزریق 
کند،گفت: سازمان غذا و دارو نه تنها بر مواردی 
مانند تاریخ واکسن، بلکه بر همه داروها نظارت داشته و این موارد 

به صورت الکترونیک چک می شود.
به گزارش ایسنا، دکتر بهرام عین اللهی در حاشیه همایش لاله های 
سپید با حضور در جمع خبرنگاران درباره وضعیت کرونا در کشور، 
گفت: همانطور که پیش از این اعلام کردم، وارد موج هفتم کرونا 
شدیم، اما خوشبختانه مردم به ما کمک زیادی کردند و طی چند 
روز اخیر مراجعه به مراکز واکسیناسیون بسیار خوب بود؛ به طوری 
که آمار تزریق واکسن نشان می دهد که تعداد واکسن های تزریق 
شده در چند روز اخیر بالاست که امیدواریم همین روند ادامه 
یابد که در این صورت نگرانی زیادی نداریم و بیماری می تواند 

کنترل شود.
وی با تاکید بر لزوم رعایت شیوه نامه های بهداشتی، افزود: مردم 
به ویژه فاصله گذاری اجتماعی و استفاده از ماسک را به ویژه 
در محیط های سربسته مانند هواپیما، اتوبوس، قطار و... داشته 
باشند. امیدوارم این موج را با موفقیت طی کنیم. مراکز درمانی ما 
هم آمادگی کامل دارند. البته امیدواریم کار مردم خیلی به مراکز 

درمانی نکشد، اما به هر حال آمادگی لازم وجود دارد.
وزیر بهداشت در پاسخ به سوال ایسنا، درباره برخی اظهارات مبنی 
بر واکسن تاریخ مصرف گذشته گفت: هیچ جایی حق ندارد واکسن 
تاریخ گذشته را تزریق کند. کاملا یک سیستم الکترونیک وجود 
دارد و واکسن یک UID دارد که این UID با تاریخش مشخص 
است و هیچ تغییری داده نمی شود. اگر یک نامه ای را کارشناسی 
به کس دیگری داده، دلیل نمی شود که واکسن تاریخ گذشته 

استفاده شده است.
عین اللهی گفت: سازمان غذا و دارو، سازمانی مشابه FDA آمریکا 
است؛ نظارت بر همه تاریخ ها نه تنها در واکسن، بلکه در همه داروها 
انجام می شود و این موارد به صورت الکترونیک در سامانه تی تک 
و سامانه های دیگر چک می شود و هیچگونه نگرانی برای این 

موضوع وجود ندارد.
وی درباره اجرای طرح دارویاری نیز گفت: کمبودهای دارویی 
با این طرح به خوبی مرتفع می شود و ان شاءالله تولید دارویمان 

بهتر می شود.

معاون امور جوانان وزارت ورزش و جوانان با انتقاد از برخی مواد 
پیش نویس قانون "تشکل های اجتماعی"، گفت: بر اساس پیش 
نویس این قانون عملا وزارت ورزش و جوانان به عنوان متولی 
اصلی امور جوانان، نقش موثر خود را در صدور مجوز و نظارت بر 
سازمان های مردم نهاد جوانان از دست می دهد، شباهت های این 
سازمان ها با سازمان های دیگر بیشتر می شود. طبیعتا اینگونه، 

سیاست های مد نظر معاونت امور جوانان اجرا نخواهد شد.
وحید یامین پور در گفت وگو با ایسنا، با اشاره به پیش نویس  قانون 
"تشکل های اجتماعی" که هم اکنون در کمیسیون شوراها و امور 
داخلی مجلس شورای اسلامی در دست بررسی است، اظهار کرد: 
ساز و کاری که این پیش نویس برای صدور مجوز سازمان های 

مردم نهاد جوانان در نظر گرفته است، از نظر ما ایراداتی دارد.
وی با بیان اینکه در حال حاضر جوانان با مشکلاتی برای ثبت 
سازمان های مردم نهاد مواجهند، افزود: در حال حاضر فرآیند ثبت 
سازمان های مردم نهاد بسیار طولانی است، جوانان در این زمینه 
سرگردان شده اند و بعضا از ثبت سازمان  خود منصرف می شوند. با 
این حال گرچه قانون مذکور در صدد است مشکلات موجود در این 
حوزه را حل کند اما به نظر می رسد با ساز و کار پیش بینی شده در 
آن، مشکلات جدیدی برای سازمان های مردم نهاد حوزه جوانان 

ایجاد خواهد شد.
معاون امور جوانان وزارت ورزش و جوانان شرط داشتن حداقل 
۲۵ سال سن برای ثبت سازمان مردم نهاد را از جمله ایرادات پیش 
نویس مذکور دانست و با بیان اینکه طبق تعریف وزارت ورزش 
و جوانان ۱۸ تا ۳۵ سالگی سن جوانی محسوب می شود، ادامه 
داد: ما تاکید داریم که آموزش و تقویت روحیه مشارکت جویی و 
مسئولیت پذیری در جوانان حتی باید زودتر از ۱۸ سالگی انجام 
شود. در واقع این آموزش باید در حد فاصل اتمام آموزش های 
عمومی در آموزش و پرورش و ورود واقعی فرد به عرصه اجتماعی 

رخ دهد.
وی تاکید کرد: جوان ایرانی باید تا پیش از ۱۸ سالگی مشارکت در 
انجام کارها و مسئولیت پذیری را تجربه کند و با اصول اولیه حقوقی 
و اداری آشنا شود تا بتواند در همان سنین کارهای داوطلبانه و 

عام المنفعه را انجام دهد.

با ابلاغ ماده واحده تکمیل و اصلاح موادی از سیاست ها و ضوابط ساماندهی سنجش و 
پذیرش متقاضیان ورود به آموزش عالی)پس از پایان متوسطه( " از سوی رئیس شورای 
انقلاب فرهنگی، سهم نمره سوابق تحصیلی برای سنجش و پذیرش متقاضیان ورود به 

آموزش عالی در رشته های پرمتقاضی در سال های آتی اعلام شد.
به گزارش ایسنا، حذف کنکور با توجه به آسیب ها و تبعاتی که دارد سال هاست محل توجه 
کارشناسان، تصمیم گیران و مراجع قانونگذاری بوده و پیش از این قوانینی پیرامون آن 

تصویب شده بود که به مرحله اجرا نرسیده اند.
آخرین مصوبه کنکوری مربوط به شــورای عالی انقلاب فرهنگی بود که طی دوســال 
اخیر واکنش های مختلفی را برانگیخت. این تصمیم شــورای عالی انقلاب فرهنگی با 
موافقت و استقبال کارشناسان و همچنین مســئولان وزارت آموزش و پرورش روبه رو 
شد، اما مخالفانی نیز داشت که تردیدهایی نسبت به نحوه اعمال سوابق تحصیلی، اعتبار 
آزمون های نهایی دبیرستان، عدم توزیع عادلانه امکانات آموزشی در سراسر کشور و ... 
داشتند.  عصر روز گذشته، بیست و پنجم تیرماه، ماده واحده "تکمیل و اصلاح موادی از 
سیاست ها و ضوابط ساماندهی سنجش و پذیرش متقاضیان ورود به آموزش عالی)پس 
از پایان متوسطه(" مصوب ۱۵ تیرماه ۱۴۰۰ را که در جلسات ۸۵۵ و ۸۶۳ مورخ پنجم 
بهمن ماه ۱۴۰۰ و هفدهم خردادماه ۱۴۰۱ شــورای عالی انقلاب فرهنگی به تصویب 
رسیده بود از سوی آیت الله سیدابراهیم رئیســی، رییس شورای عالی انقلاب فرهنگی 
جهت اجرا ابلاغ شد. بر اساس مصوبه شورای عالی انقلاب فرهنگی با عنوان »سیاست ها 
و ضوابط ســاماندهی ســنجش و پذیرش متقاضیان ورود به آموزش عالی«، از فرآیند 
ارزیابی میزان دانش، توانایی و پیشرفت تحصیلی متقاضیان برای ورود به موسسه تحت 
عنوان سنجش یاد می شود که از طریق  »نمره  کل سابقه تحصیلی«  و »نمره  کل آزمون 

اختصاصی« انجام می  شود.

نماینده مردم قصرشیرین در مجلس شورای اسلامی تاکید کرد: دیپلماسی زیست 
محیطی از هر زمانی ضروری تر اســت و ریزگردها در سکوتی مشکوک نفس مردم 
استان  های غربی و جنوبی کشور را به شماره انداخته و مهاجرت مردمان این مناطق 

را تسریع کرده اند.
به گزارش ایسنا، شهریار حیدری در نطق میان دستور خود در جلسه علنی دیروز 
مجلس شورای اسلامی ضمن تبریک سالروز تاسیس شورای نگهبان و قدردانی از 
سفر هیات دولت به استان کرمانشاه، گفت: جا دارد از رئیس جمهور تشکر ویژه ای 
داشته باشــم که دعوت من را پذیرفته و در شهر مشهد مظلومان فاتح یعنی سرپل  

ذهاب حضور پیدا کرد.
وی با تشکر از مردم همیشه ســربلند حوزه انتخابیه اش با ذکر نکاتی در خصوص 
موضوعات حاشیه ای که عموما در سفرها شکل می گیرد، متذکر شد: دولت مسئول 
باید دولت مختار باشد یعنی در قبال مسئولیت باید اختیار داشته باشد و این حق 
دولت است که مسئولین را بدون هیچگونه فشاری انتخاب کنند، همانگونه که مقام 
معظم رهبری فرمودند نمایندگان در عزل و نصب ها دخالت نکنند، جریانات سیاسی 
نیز باید سهم  خواهی و دخالتی در این خصوص نداشته باشند چرا که رئیس جمهور، 
دولت، وزرا، استانداران و مدیران در مقابل خدا، رهبری و مردم مسئول هستند. اگر 
هر مسئولی تخلف دارد این وظیفه نظارتی است که مجلس و آحاد نیروهای انقلابی 

به وظیفه شرعی مطابق قانون عمل کنند.
نماینده مردم قصر شیرین در ادامه تصریح کرد: به صورت مثال در استان کرمانشاه 
همه نمایندگان عضو ستاد آقای رئیســی بوده و تمامی جریان  های انقلابی حامی 
ایشان بودند و نباید جریان خاصی دولت مردمی، فراگیر و انقلابی آقای رئیسی را 

مصادره و سهم  خواهی کند.

سهم »سوابق تحصیلی«
 در کنکور سال ۱۴۰2 چقدر است؟

حیدری: دیپلماسی زیست محیطی
 از هر زمانی ضروری تر است

 وزیر بهداشت: 
هیچ جایی حق تزریق واکسن 

تاریخ گذشته ندارد

پیش نویس قانون 
»تشکل های اجتماعی«

 و ایرادات آن در حوزه جوانان

خبر

خبر

هر
س: م
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کاغذ جامعه

آگهی دعوت مجمع عمومی عادی سالیانه نوبت دوم
شرکت تعاونی فرش دستباف روستائی زرند

نظر به اینکه جلسه مجمع عمومی نوبت اول مورخ ۱۴۰۱/۴/۲۱ 

به حد نصاب قانونی نرسید جلسه مجمع عمومی عادی سالیانه 

نوبت دوم تعاونی  در روز شنبه مورخ ۱۴۰۱/۵/۸ راس ساعت ۹ 

در سالن ارشاد واقع در خیابان فلسطین روبروی شرکت تعاونی 

فرش برگزار می گردد از کلیه اعضای محترم دعوت می شود با 

همراه داشتن مدارک شناسایی در جلسه مجمع شرکت نمایند.

اعضایی که امکان حضور آنان در جلسه مقدور نمی باشد می توانند 

حق رای خود را به موجب وکالتنامه کتبی به فرد دیگری واگذار 

نمایند و تا تاریخ ۱۴۰۱/۵/۵ به اتفاق نماینده خود جهت تایید 

نمایند.)حضور  به محل شرکت مراجعه  نمایندگی  و صدور برگ 

توام عضو و نماینده وی در مجمع ممنوع است.( ضمنا ساعت 

۸ وکالتنامه ها توسط اشخاص مسئول در محل برگزاری مجمع 

بررسی می گردد.

انتخاب هیئت مدیره  ارائه گزارش هیئت مدیره،  دستور جلسه: 

و بازرسین

هیئت مدیره شرکت تعاونی فرش دستباف
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جشــنواره  شــانزدهمین  فراخــوان 
»ســینماحقیقت« برای برگزاری در آذرماه 
۱۴۰۱ منتشر شــد. به گزارش مهر به نقل 
از روابط عمومی جشــنواره، مرکز گسترش 
سینمای مستند، تجربی و پویانمایی و سازمان 
امور سینمایی و سمعی بصری، شانزدهمین 
دوره جشنواره بین المللی فیلم مستند ایران 
»سینماحقیقت« را آذرماه ۱۴۰۱ به صورت 
حضوری و همچنین نمایش برخط )آنلاین( به 
شکل رقابتی برگزار خواهد کرد. این جشنواره 
همســو با گام دوم انقلاب اسلامی، در دولت 
سیزدهم و با هدف ایجاد بسترهای مناسب 
برای تقویت حضور جریان ساز سینمای مستند 
در عرصه های مختلف فرهنگی و اجتماعی 
و نمایش آثار متنوع و ارزشمند این عرصه با 
محور اخلاق، امید و آگاهی برگزار می شــود. 
تلاش برای نمایش تاریــخ و فرهنگ جامعه 
ایرانی- اسلامی، پاسداشت هویت ملی و ترسیم 
وضعیت امروز و چشم انداز آینده ایران و جهان 
با نگاه عدالت محور به فرصت های قرن جدید، 
حمایت از آفرینش های هنری در ســینمای 
مستند ایران و آشنایی فیلمســازان کشور 
با تحولات نوین ســینمای مستند جهان از 
اهداف این دوره از جشــنواره است. جشنواره 
ســینما حقیقت از طریق ایجاد فرصت برای 
اشــتراک گذاری تجارب مستندســازان و 
گردآوری و نمایش مستندها، زمینه شناسایی 
و رشد و توسعه سینمای مستند کشور را فراهم 
می کند. فرصت بی نظیری که علاوه بر فضای 
فرهنگی، ثمرات و برکات آن نصیب بخش های 
گوناگون کشور می شود، زیرا همچون آینه ای 
راستین فراروی جامعه، با ایجاد منبعی عظیم 
برای تحلیل و تأمل، توان شناسایی نیازها و حل 
مسائل فرهنگی و اجتماعی را گسترش می دهد 
و به سیاســتگذاران و مدیران کشــور برای 
تصمیم گیری صحیح و دقیق یاری می رساند. 
همچنین این جشنواره محلی برای ملاقات 
مستندسازان جهان اســت تا زمینه تبادل 
تجربه ها فراهم آید و دیدگاه های ارزشمند و 
سازنده مورد توجه قرار گیرند. به همین دلیل، 
این رویداد بین المللی از تمرکز بر یک نگرش، 
ساختار یا موضوع خاص پرهیز می کند تا از تنوع 
دیدگاه ها، شیوه های بیان و اندیشه ها بهره مند 
شــود. حقیقت طلبی، اخلاق مداری، عدالت 
محوری و نگاه هنرمندانه ارزش های مشترک 

»سینماحقیقت« محسوب می شود.

تشریح جزییات 
ششمین همایش 

بین المللی باران غدیر
جزییات ششمین همایش بین المللی باران 
غدیر و اعلام اســتقرار دبیرخانه دائمی این 
همایش در حوزه هنری انقلاب اسلامی در 

نشست خبری این رویداد تشریح شد.
به گزارش ایرنا، نشســت خبری ششمین 
همایش بین المللی باران غدیر یکشنبه )۲۶ 
تیرماه( با حضور حجت الاسلام محمدرضا 
زائری دبیر همایش و مجتبی رحماندوست 
مدیر دفتر هنر و ادبیات بیداری حوزه هنری 

در سالن صفارزاده حوزه هنری برگزار شد.
ششــمین همایش بین المللی باران غدیر 
با حضور چهره های شــاخص و برتر حوزه 
هنرهای تجسمی، ادبیات و شعر غیرمسلمان 
محب اهل بیت از چندین کشور جهان برگزار 
خواهد شد. رحماندوســت در این نشست 
اظهارداشت: همایش باران غدیر چندین سال 
به دلایل مختلفی از جمله کرونا برگزار نشده 
است. برداشت ما این است که با انتشار حبّ 
اهل بیت، زمینه ظهور حضرت ولیعصر)عج( 
و به ویژه بعد از بیداری اسلامی که نه گفتن 
به حکام ظلم بود، نزدیک شود، چراکه نتیجه، 
حبّ اهل بیت و ترویج فرهنگ امیرالمومنین 
علــی )ع( اســت. وی گفت: بــاران غدیر، 
جلسه ای هنری و ادبی در جهت گردهمایی 
اندیشه های مختلف از کشورها و فرهنگ های 
دیگر با رویکرد مدح و پرداختن به حضرت 
امیرالمومنین اســت. بعضی ها هم در این 
همایش بهترین اشعاری را از غیر مسلمانان 

برای حضرت علی )ع( شنیده ام.
رحمان دوســت افزود: اکثرا می گویند ما با 
چنین برنامه هایی به دنبال شیعه کردن مردم 
هستیم اما ما دنبال شــیعه کردن مردمان 
نیســتیم و هدفگذاری بــرای آن نداریم و 
نداشته ایم اما محب اهل بیت شدن، جریانی 
است که اتفاق افتاده است. راهپیمایی اربعین 
یکی از نمودهای این محب اهل بیت شدن 
اســت که البته فراتر از شیعه و مسلمان رخ 

می دهد.
زائری نیز در این نشســت با توضیح چرایی 
برگزاری چنین رویدادی گفت: جریانی در 
مسیحیت لبنان و برخی کشورهای دیگر در 
مدح امیرالمومنین وجود دارد که نمونه هایی 
همچون کتاب جورج جرداق را می بینیم که از 
اظهار علاقه مسیحیان لبنانی به امیرالمومنین 
)ع( و یک نقطه مشــترک بین آنها، رویکرد 

ادبیات و هنر عاشورایی و مقاومت است. 

قلعه جوقین شهریار زیر بار تعرض های پی در پی و رهاشدگی  طولانی، 
سرانجام برای تعیین عرصه، پیشنهاد حریم و مستندنگاری وضع موجود 
، گمانه زنی باستان شناسی می شود.  به گزارش ایسنا، پژوهشگاه میراث 
فرهنگی و گردشگری درحالی از آغاز گمانه زنی های باستان شناسی برای 
تعیین عرصه و حریم خبر داده که مدیر وقت میراث فرهنگی شهریار ـ 
)محسن سعادتی( که اکنون معاون میراث فرهنگی استان تهران است 
،ـ سال ۱۳۹۹ با شهرداری این منطقه و اداره کل میراث فرهنگی تهران 
برای اختصاص بودجه و تعیین عرصه و حریم این قلعه و تعداد دیگری از 
تپه های تاریخی شهریار مکاتبه کرده بود. همان سال، مرتضی ادیب زاده، 
 ـکه اکنون مدیرکل موزه ها و اموال  معاون میراث  فرهنگی استان تهران 
منقول تاریخی در وزارت میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی 
است ـ از درخواست اعتبار برای تپه جوقین خبر داده و گفته بود که 
»حدود ۱۰تپه از جمله تپه جوقین در فهرست اضطراری قرار داشتند 
که تعیین عرصه و حریم و میله گذاری )دیوارکشی( شوند، اما متاسفانه 
اعتبارات تخصیص یافته تنها ۵۰درصد اعتبارات مد نظر ما بود و ما پول 
و بودجه ای برای انجام این کار نداشتیم.« تپه و قلعه جوقین تا امروز 
بدون دریافت اعتبار، بی عرصه و حریم همچنان در معرض تعرض بوده 
و رها شده است.  به گفته محمدحسن سالک اکبری  ـ سرپرست هیئت 
باستان شناسی قلعه جوقین  ـاین قلعه محوطه ای مهم و پهناور است که 
در شهر وحیدیه از توابع شهرستان شهریار واقع شده است. این محوطه 
در تاریخ ۵ آذرماه ۱۳۷۹ در بررسی های فرشید مصدقی  ـ باستان شناس 
ـ به ثبت رسید و آن را به دوره ای تاریخی )ساسانی( و اسلامی نسبت 
داده اند. او همچنین به تعرض هایی که در سال های گذشته،   به این قلعه 
شده است،   اشاره کرد و افزود:  با توجه به این که قلعه جوقین در داخل 
شهر قرار گرفته است، همواره توسط عوامل مختلفی با فعالیت های 
عمرانی و شهرسازی در معرض تهدید بوده و چه بسا که بخش هایی از 

آن نیز در سالیان گذشته دچار آسیب و نابود شده است.

تعرض  به قلعه ساسانی 
تمام می شود؟

فراخوان »سینماحقیقت« منتشر شد

استمرار برگزاری 
به 2 شیوه

سازمان سینمایی با اجرای طرحی ویژه از تولید فیلم های کوتاه و 
مستند حول محور عید غدیر و مفاهیم مربوط به آن حمایت می کند.

به گزارش ایرنا از روابط عمومی سازمان سینمایی؛ سازمان سینمایی 
در آستانه فرا رسیدن عید غدیر، عید بزرگ شیعیان و مسلمانان از 
تولید فیلم کوتاه و مستند با موضوع عید غدیر خم و مفاهیم مربوط 
به آن همچون ولایت، امامت، فرهنگ شیعی، عدالت محوری، 
آیین های شیعی، اعیاد و باورهای شیعیان، وحدت شیعه و سنی 

و ... حمایت می کند.
فیلمسازان و فیلمنامه نویسانی که طرح و فیلمنامه هایی در این 
زمینه دارند می تواند با مراجعه به دفاتر انجمن سینمای جوانان 
ایران در سراسر کشور و مرکز گسترش سینمای مستند، تجربی و 

پویانمایی نسبت به ثبت طرح هایشان اقدام کنند.

فیلم های کوتاه و مستند
 با موضوع عید غدیر حمایت می شوند

محمدرضا خردمندان کارگردان سـریال پرمخاطب 
»از سرنوشـت« ضمـن انتقـاد از کم توجهـی بـه 
مسـائل نوجوانان در تلویزیـون تأکید کرد سـکانس 
پایان بنـدی این فصـل بـه گونـه ای نبوده اسـت که 

قرار باشـد ادامـه پیـدا کند.
خبرگـزاری مهـر - عطیـه مـوذن: در دهـه نـود 
تلویزیـون، موضـوع نوجوانـان یکـی از موضوعاتـی 
بـود کـه به شـدت مـورد غفلـت واقـع شـد. آن هم 
تلویزیونـی کـه در دهـه ۶۰ و ۷۰ طلایی تریـن 
دوره اش بـرای نوجوانـان بـوده اسـت و حـالا طـی 
این دهـه یکـی از مهمترین مخاطبانش را از دسـت 
داده و سـریال های نمایشـی کـه یکـی از مهمترین 
مدیوم هـا بـرای پرداخت بـه دغدغه هـای نوجوانان 
بودنـد در ایـن دوره بـه چنـد عدد رسـیدند کـه از 
این میـان هم فقـط یکـی دو تا بیشـتر مـورد اقبال 

قـرار نگرفـت.
»از سرنوشـت« از معدود سـریال هایی بـود که این 
نسـل را هـدف خـود قـرار داد و سـراغ دغدغه های 
دوره نوجوانـی رفـت. سـریالی کـه فصلـی از آن به 
کودکـی کاراکترهـا و فصـل دیگـر بـه بزرگسـالی 
آنهـا می رسـید و در خـلال ایـن بزرگسـالی تصویر 
نوجوانانـی را نمایـش داد کـه حـالا وارد جامعـه و 
کسـب و کار شـده اند یـا بـه ازدواج و دیگر مسـائل 

فکـر می کننـد.
سـریال »از سرنوشـت« بـه کارگردانـی محمدرضـا 
خردمنـدان و با معرفـی چند نوجـوان از جملـه دارا 
حیایی و کیسـان دیباج پیش رفـت و دارا کـه اولین 
بازیگـری جـدی و نقـش اصلـی اش در یک سـریال 
بود بـه خوبی توانسـت از سـایه پدرش امیـن حیایی 

خارج شـده و مـورد توجـه واقع شـود.
خردمنـدان در گفتگویی دربـاره ادامه این سـریال و 
علاقمندانی کـه گاه باعث حیرت و شـگفتی خودش 
هم شـده اند سـخن گفت و به دغدغه هـای نوجوانی 

پرداخت.
مشروح این گفتگو را در زیر می خوانید:

 همین ابتدا به نظرم تکلیف را برای 
علاقمندان سریال مشخص کنید که 

ماجرای »از سرنوشت« قرار است ادامه دار 
باشد و سریال فصل دیگری هم دارد یا خیر؟

به فصـل جدیـد سـریال فکـر نمی کنیـم. ادامه یک 
سـریال به شـرایط و گذشـت زمـان و احسـاس نیاز 
مخاطب ارتبـاط دارد. ایـن فصل نقطه پایان داشـت 
و سـکانس پایانـی هـم اینگونه نبـود که بگویـد این 

قصه ادامـه دارد.

 سکانس پایانی اما مثل فیلم و سریال های 
هالیوودی بود که نشان می دهند که مافیا در 
نهایت جان سالم به در می برد و برای همین 
این ذهنیت پیش آمد که سریال هم ادامه 

دار است.
در واقـع می گویـد مافیـای واردات زنـده اسـت و 
همچنـان یکـی از سـدهای بـزرگ سـر راه تولیـد 
در کشـور. البتـه ایـن سـکانس در متـن فیلمنامـه 
نبـود و قصـه در پرورشـگاه و خواسـتگاری خنـدان 
از مهتـاب تمام می شـد. امـا حس کـردم ایـن پایان 
مسـاله دارتری اسـت و تلنگـری در خـود دارد. امـا 

دلیلـی بـر ادامـه دار بـودن قصـه نیسـت.
 چقدر این نگاه انتقادی مهم بود؟ چون خیلی 

در فرع سریال قرار گرفت، در حالی که الان 
پرونده های مفاسد اقتصادی جذابیت زیادی 

هم برای مخاطب و هم سازنده دارد.
به همین انـدازه ای کـه در قصه به آن اشـاره شـده و 
نه بیشـتر. مـا نیـازی نداشـتیم وارد جزئیـات روابط 
پشـت پـرده مافیـا شـویم. مـا بـا تریلـر جنایـی یـا 
مافیایـی مواجـه نیسـتیم بلکـه بـا یـک ملـودرام 
جوانانـه طرفیـم کـه آکسـان قصـه همچنـان روی 
مسـائل هاشـم و سـهراب، رفاقت، اشـتغال، ازدواج، 
عشـق، شکسـت، تولیـد و همه مسـائلی کـه مربوط 
بـه جوانـان اسـت گذاشـته می شـود. غیـر از آن 
باقی مـوارد پـس زمینه قصه اسـت و بـه انـدازه نیاز 
دراماتیـک قصـه اصلـی بـه آنهـا پرداخته می شـود.

 مساله این است که ملودرام عاشقانه و 
نرسیدن دختر و پسر به هم و بعد رسیدن آن 

دو، قصه بسیاری از سریال ها شده است.
رسـیدن و نرسـیدن هـدف سـریال نیسـت. بسـتر 
اتفاقـات اسـت. مسـاله اصلـی چگونـه پرداختـن به 
این موضوعـات اسـت. و اینکـه در دل ایـن روایت ها 
می خواهیـم به چه چیزی برسـیم. من فکـر می کنم 
مسـیر اتفاقـات در »از سرنوشـت« به گونه ای اسـت 
کـه تمـام شـخصیت ها در نهایـت بـه یـک رشـدی 
می رسـند. به کمال خودشـان نزدیک تر می شـوند. 
طراحـی درام به گونه ای اسـت که در دل ایـن روابط 
حرف هـای فراوانـی زده می شـود کـه مسـاله خیلی 
از جوانـان اسـت. و البتـه همـه اینها در حاشـیه یک 
هـدف بزرگ یعنـی تولیـد یک دسـتگاه ویـژه اتفاق 
می افتد. بـه گمانم »از سرنوشـت« یک جـای خالی 
را بیـن ملودرام هـای تلویزیـون بـرای مخاطبـان پر 

کـرد.
در میـان انبـوه مخاطبینی که هر شـب پـای صفحه 
رسـمی سـریال نظـر می گذاشـتند متوجـه شـدیم 
خیلـی از مخاطبیـن »از سرنوشـت« مدتهاسـت 

سـریال های تلویزیـون را دنبـال نمی کننـد
 مثل برخی سریال های دهه هشتاد که در 
حوزه مسائل جوانان پربیننده می شدند.

دهـه ۸۰ یعنـی حـدوداً ۲۰ سـال پیـش. مـا حـس 
کردیـم بـا نگاهـی بـه روزتر، نسـبت بـه نگاهـی که 
سـال ها در تلویزیـون وجـود داشـت می شـود بـه 
مسـائل ایـن قشـر نزدیک تـر شـد و بـا آنهـا ارتباط 
گرفـت. در میـان انبـوه مخاطبینـی کـه هـر شـب 
پـای صفحـه رسـمی سـریال نظـر می گذاشـتند 
متوجـه شـدیم خیلـی از مخاطبین »از سرنوشـت« 
مدت هاسـت سـریال های تلویزیـون را دنبـال 
نمی کننـد. ایـن سـریال بـه دور از کلیشـه ها و 
شـخصیت های آرمانـی بـود، کاراکترهـا باورپذیـر و 
اکثـر مؤلفه هـای جـذب مخاطـب نوجـوان و جوان 

را داشـت.
 قبول دارم اما خود دغدغه های نوجوان 

محور به نظرم در فصل های قبل بیشتر بود 
و انگار این فصل که همه اش درباره روابط 
ازدواجی اینها بود بیشتر درباره جوان ها 

شد.
»همه اش!« کـه نه. ازدواج هم بخشـی از دغدغه های 
قصه بـود. در ایـن فصـل علاوه بـر عشـق و ازدواج به 
مسـائلی چون کسـب و کار، نخبگی، تولیـد، اعتیاد، 

چالش هـای سـرمایه گذاری، واردات، خانـواده، 
تنهایـی، افسـردگی، امیـد، میانسـالی، صداقـت، 

قضـاوت و خیلـی چیزهـای دیگـر پرداخته شـد.
چرا در میان همه شخصیت های سریال 

بیشتر شخصیت هاشم باورپذیر شده بود 
انگار بیشتر روی شخصیت پردازی او کار 

شده بود.
جذابیت هـای کاراکتر هاشـم با همـه ویژگی هایش 
باعث می شـد فوکوس بیشـتری روی او باشد. البته 
هاشـم و سـهراب در کنـار هـم تعریـف می شـوند. 
ایـن دو نقطه مقابـل یک دیگرنـد و همیـن آن ها را 
جذاب و کامل کرده. سـهراب شـخصیت عاقل تری 
نسـبت بـه هاشـم دارد. اهـل تدبیـر اسـت. کمتـر 
حرف میزند و بیشـتر اهل عمل اسـت. زود قضاوت 
نمی کنـد. هـدف روشـن و شـفافی دارد. مهربـان و 
دوراندیـش اسـت. تحصیلکـرده و حامـی اسـت. به 
خانـواده عشـق مـی ورزد. از خودگذشـتگی دارد. 
کار گروهی را بلد اسـت و درک درسـتی نسـبت به 
منافع جمـع دارد. در مقابل هاشـم را داریم که زود 

جـوش اسـت. زود قضـاوت می کند
 احسـاس گـرا و هیجـان زده اسـت و همیـن باعث 
می شـود مدام اشـتباه می کند. اما کینه ای نیسـت! 
اگـر بفهمـد اشـتباه کـرده جبـران می کنـد. گاهی 
مهربان اسـت و گاهی ظلم می کند! سـهراب بیشتر 
الگوسـت تا هاشـم. اما هاشم شـخصیتی نزدیک تر 
به متـن جامعـه و بـرای جوانـان ملموس تر اسـت. 
البتـه کـه درخشـش دارا حیایـی و پیشـرفتش در 
بازیگـری فصل چهـارم را هـم نباید فرامـوش کرد.

دغدغه نوجوان از»قصه های مجید« تا »ازسرنوشت«
هر

  م
س:

عک

نامزدهای بخش های »سریال های تلویزیونی 
و نمایش خانگی«، »محلـه« و »اقلام تبلیغات 
سـینمای ایران و آفرینش های هنری شـهر« 
هشـتمین جشـنواره بین المللـی فیلم شـهر 
معرفی شـدند که در افتتاحیه این جشـنواره، 

برگزیـدگان نهایی معرفی خواهند شـد.
بـه گـزارش ایرنـا از سـتاد خبری هشـتمین 
جشـنواره بین المللـی فیلـم شـهر، از سـوی 
جـواد رمضان نـژاد؛ محمدرضـا شـفاه و امین 
»سـریال های  بخـش  داوران  زندگانـی، 
تلویزیونی و نمایـش خانگی« نامزدهـای این 
بخش معرفی شـدند کـه به شـرح زیر اسـت:

در بخش بهترین فیلمنامه، جلیل سامان برای 
فیلمنامـه سـریال »زیـر خاکی«، حامـد عنقا 
برای فیلمنامه سـریال »آقازاده«، سیدحسین 
امیرجهانـی و مهـدی حمـزه بـرای فیلمنامه 
سـریال »نجـلا«، در بخـش بهتریـن بازیگـر 
نقـش اول زن، ژالـه صامتی بـرای ایفای نقش 
در سـریال »زیرخاکـی«، الیـکا عبدالرزاقـی 
بـرای ایفـای نقـش در سـریال »سـرباز« و 
سـیما تیرانداز بـرای ایفـای نقش در سـریال 
»دودکـش« و »خانه امـن«، در بخش بهترین 
بازیگـر نقـش اول مـرد، هوتـن شـکیبا بـرای 
ایفـای نقـش در سـریال »فوق لیسانسـه ها«، 
پژمان جمشـیدی برای ایفای نقش در سریال 
»زیرخاکی«، سعید آقاخانی برای ایفای نقش 
در سـریال »نون خ« بـه عنـوان نامزدهای این 

بخـش معرفی شـدند.
در بخـش بهتریـن کارگردانی سـریال، جلیل 
سـامان برای کارگردانی سـریال »زیرخاکی«، 
بهرنـگ توفیقـی بـرای کارگردانـی سـریال 
»آقـازاده« و»افـرا« و سـعید آقاخانـی بـرای 
کارگردانی سریال »نون خ«، در بخش بهترین 
فیلـم بـرای تهیه کننـده، رضـا نصیری نیـا 
بـرای تهیه کنندگـی سـریال »زیرخاکـی«، 
ابوالفضل صفـری برای تهیه کنندگی سـریال 
»خانـه امـن« و »سـرجوخه« و حامـد عنقـا 
بـرای تهیه کنندگـی سـریال »آقـازاده«، در 
بخش بهترین اثـر با محوریت تهران شناسـی 
و تهران نـگاری محمدرضـا شـفیعی بـرای 
سـریال »سـرباز«، زینب تقوایی برای سـریال 
»دودکـش« و رضـا نصیری نیـا برای سـریال 
»زیرخاکـی« به عنـوان نامزدهـای این بخش 

اعـلام شـدند.
همچنین در بخش مسابقه »محله« هشتمین 
جشـنواره بین المللـی فیلـم شـهر، از سـوی 
اعضـای هیـأت داوران ایـن بخـش، راحلـه 
امینیان، هـادی مقدم دوسـت و علـی دارابی، 
نامزدهـای ایـن بخـش معرفی شـدند کـه به 

شـرح زیر اسـت:
در بخش ویژه- شـهر تهران، »شـانه به شانه« 
سـاخته عطیه سـادات حجتی، »شـهر سبز« 
ساخته بهروز شمشـیری، »چهارراه« ساخته 
احسـان طالبی و »رسـیدن« سـاخته سـتاره 
سـرداری و در بخـش اصلـی محله »همیشـه 
تو اول سـلام می کنی« سـاخته سعید نجاتی، 
»ایسـتگاه آخر« سـاخته مهدی شاهسواری، 
»کپـو« سـاخته مهـدی میثمـی، »رهگذر« 
سـاخته حانیـه درخشـنده، »من یـک نفرم« 
سـاخته علـی ترابی پـور و »جـادوی عشـق« 

سـاخته جعفر صیـادی معرفی شـدند.
هیات داوران بخش مسـابقه »اقـلام تبلیغات 
سـینمای ایران و آفرینش های هنری شـهر« 
متشـکل از عبدالحمیـد قدیریـان، کامبیـز 
صبـری، آرش رصافـی، علی حیاتـی و محمد 
بدرلـو، نامزدهـای این بخـش را اعـلام کردند 

که بـه شـرح زیر اسـت:
در بخش نقاشـی های شـهری، رضـا ایلخانی 
بـرای اثـر »شـهید تندگویـان«، مهـدی 
قدیانلـو، عیسـی آیینـی بـرای اثـر »خانـه 
دوسـت کجاسـت« و میثم اربابـون، در بخش 
مسـابقه پوسـترهای شـهری، میکائیل براتی 
و محمدرضا چیت سـاز بـرای اثر »خـاک پای 
همه شـهدا«، روح ا... مختاری بـرای اثر »خوب 
بخوانیم؛ بخوابیم«، پویا سـرابی بـرای اثر »برد 
ملـی«، محمـد شـکیبا بـرای اثـر »قیمت ها 
آزادند«، محمد شـکیبا و محمود آراسته برای 
اثر »هسـته های محبت« و صـادق لطفی زاده 
بـرای اثـر »سـردار صبـر« بـرای ایـن بخـش 

کاندید شـدند.
در بخش گرافیک محیطی، محمـد تقی پور و 

محمد شـکیبا برای اثر »یـک مـاه مهربانی«، 
میکائیـل براتی بـرای اثر »ای حرمت بهشـت 
مـن«، ارسـلان عیـوض زاده، حسـن نصـرا... 
و محمدرضـا چیت سـاز بـرای »عمریسـت 
دخیلیـم بـه ضریحـی کـه نـداری« محمـد 
تقی پـور بـرای اثر»بوسـه بـر دسـت پـدر« به 

عنـوان نامـزد اعلام شـدند.
همچنیـن در بخـش مسـابقه المان هـای 
شـهری، »تپـش« اثـر محمدحسـین عمـاد، 
»افـکار نـو« اثـر سـروش اطهـاری، »مـرد 
نیلبک زن« اثر ایـرج محمـدی و »کف بینی« 
اثر حمیدرضا قیاسـی و در بخش تیزر شهری، 
»میـان میـدان بـرای ایـران« و »همـه بـا هم 
قهرمانیـم« اثـر محمدامیـن امامی بـه عنوان 

نامزدهـای ایـن بخـش اعلام شـدند.
در بخـش پوسـتر فیلم هـای کوتاه و مسـتند، 
محمد تقی پور برای پوسـتر »مهین«، محمد 
موحدنیـا برای پوسـتر »خـارج از محـدوده«، 
میـلاد احمدونـد بـرای پوسـتر »نیم کـت« و 
روژان ایرجی برای پوستر »بیرون در تاریکی«، 
در بخش مسابقه پوسـتر فیلم، محمد تقی پور 
برای پوسـترهای فیلم های »آبادان یازده ۶۰«، 
»قسم« و »تنگه ابوقریب«، محمد روح الامین 
برای پوستر فیلم های »سـامورایی در برلین«، 
»موقعیـت مهـدی« و »هنـاس« و در بخـش 
مسـابقه عکس، مجیـد طالبـی بـرای عکس 
»دسته دختران«، پویا شاه جهانی برای عکس 
»یدو«، علی نیک رفتـار برای عکس »موقعیت 
مهـدی«، امیـد صالحـی بـرای عکس هـای 
»آتابـای« و »شـبی کـه مـاه کامـل شـد« به 

عنوان نامـزد اعلام شـدند.

ضمن  کران  ا صنفی  شورای  سخنگوی 
کران ۲ فیلم »کوزوو«  ز ا اعلام تاریخ آغا
و »دوزیست« تأکید کرد که هیچ فیلم 

دیگری متقاضی اکران نبوده است.
همایون اسعدیان سخنگوی شورای صنفی 
ره  با ر مهر در ن در گفتگو با خبرنگا کرا ا
ا  ین شور مصوبات جلسه یکشنبه ۲۶ تیر ا
توضیح داد: بنابر تصمیم شورا از چهارشنبه 
به  »کوزوو«  یی  سینما فیلم  هفته  ین  ا
نی میثم هاشمی طبا روی پرده  رگردا کا
ین فیلم با سرگروهی  . ا ها می رود سینما
پردیس مگامال اکران خود را آغاز خواهد 

کرد.
د هم فیلم  ز روز ۱۹ مردا د: ا مه دا دا وی ا
نی برزو  سینمایی »دوزیست« به کارگردا
یی  د با سرگروهی پردیس سینما ا نیک نژ

آزادی اکران خواهد شد.
یا  ین پرسش که آ سعدیان در پاسخ به ا ا
شورای صنفی نمایش برای اکران سینماها 
در ایام محرم امسال فیلم خاصی را مدنظر 
قرار داده است هم گفت: خیر در این زمینه 
ا که تجربه  نتخاب نشده چر فیلم خاصی ا
سال های قبل نتیجه چندان مثبتی در این 

زمینه نداشته است.
یام  کران فیلم ها با ا وی درباره همزمانی ا
محرم و امکان افت مخاطب هم گفت: مانند 
، جزو  ین زمان ها سال های قبل همچنان ا
زمان اکران فیلم ها محسوب نمی شود اما در 

حال حاضر غیر از دو فیلمی که اعلام شد، 
درخواستی برای اکران نداشته ایم. تنها دو 
فیلم متقاضی اکران بودند که یکی از آن ها 
از همین هفته اکران خواهد شد و دیگری 

از ۱۹ مرداد روانه پرده سینماها می شود.

نامزدهای سه بخش از هشتمین جشنواره »کوزوو« و »دوزیست« تنها متقاضیان اکران
بین المللی فیلم شهر اعلام شد
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سرپرسـت و موسـس یکـی از گروه هـای هم خوانـی آوای مذهبـی و 
آیینـی از دغدغه هـا و انگیزه هـای تشـکیل ایـن مجموعـه کـه بـه نام 

»غدیـر« مزیـن شـده، سـخن گفت.
هـادی نصیـری مؤسـس و سرپرسـت گـروه هم آوایـی »الغدیـر« در 
گفتگـو بـا خبرنـگار مهـر ضمـن اشـاره بـه انگیزه هـا و دغدغه هـای 
این گـروه آئینـی بـرای خوانـش و اجـرای آثـار موسـیقایی مذهبی و 
انتخـاب عنـوان گـروه برگرفتـه از واقعـه غدیـر خـم بیان کرد: سـال 
۱۳۸۸ بـود کـه تصمیـم گرفتیـم بـه همـت و همراهـی تعـدادی از 
دوسـتان گروه »الغدیـر« را تاسـیس کنیم و تقریباً دو سـالی شـد که 
توانسـتیم بـه ثبـات در فعالیت هایمـان برسـیم. از همان ابتـدا هم بنا 
بـه پیشـنهادی کـه بنـده ارائـه کـردم، متفق القـول بودیم کـه عنوان 
»الغدیـر« بـرای این گـروه ثبـت شـود و خیلی هـم خوشـحال بودیم 
که همـه اعضـای گـروه با ایـن انتخـاب موافقـت بودنـد. چرا کـه این 
نـام مربـوط بـه ولایـت حضرت علـی )ع( و متعلـق بـه یکـی از اعیـاد 

بزرگ شـیعیان اسـت که بـرای مـا بسـیار اهمیـت دارد.
وی افـزود: گروه هـم آوایـی »الغدیـر« یکـی از فعال تریـن گروه های 
هم آوایـی در حـوزه تولیـد آثـار موسـیقایی مرتبط بـا موضـوع غدیر 
چـه در حـوزه تصویـری و چـه در حـوزه صوتـی اسـت. آثـاری کـه با 

اتـکا به عنایـت هـای امیرالمومنیـن )ع( و مردم 
عزیزمـان خوشـبختانه مـورد توجه قـرار گرفته 
و موجـب شـده تـا در رسـانه ملـی هـم بتوانیـم 

آثارمـان را ارائـه کنیم. 
مـا در همیـن چارچـوب بود کـه بعـد از تولید ۷ 

قطعـه اثر موسـیقایی بـا موضـوع واقعـه غدیـر، پویـش »آوای غدیر« 
را راه انـدازی کردیـم کـه بتواند به سـهم خـود در انتقـال پیـام واقعه 

غدیـر نقشـی را ایفـا کند.
سرپرسـت گـروه هم آوایـی »الغدیـر« بیـان کـرد: ایـن پویـش در 
قالب هـای مختلفـی برگزار شـد کـه یکـی از آن هـا مربوط بـه اجرای 
گـروه در مناسـبت های مختلـف به شـکل رایگان اسـت که متاسـفانه 
به دلیـل کرونا متوقف شـد امـا قطعـاً در صـورت فراهم شـدن چنین 
امکانـی مـا نهایـت تلاشـمان را می کنیـم تـا بـه عشـق امیرالمومنین 
)ع( در برنامه هـا و مراسـم مختلـف بـه صـورت رایـگان خدمتگـزار 
مـردم باشـیم. پویـش دیگـر ما هـم در قالـب فضـای مجـازی صورت 
گرفـت. بـر ایـن مبنـا کـه مـردم بیاینـد و در فضـای مجـازی آثـار 
شـاخص گـروه الغدیـر را بازخوانی یـا در مجالـس مختلـف آن را اجرا 

کننـد. پویشـی کـه خوشـبختانه بـا اسـتقبال مـردم مواجه شـد.

دغدغه های یک گروه هم خوانی برای »غدیر«

خبر
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کارشــناس فوتبال با اشــاره به اتفاقات اخیر 
در این رشــته گفت: وقتی بازیکــن تیم ملی 
می بیند مربی اش آن کاریزمــا لازم را ندارد 
و فدراســیون هم اختیاری نــدارد ناچارا به 

مقامات دولتی روی می آورد.
به گزارش مهــر، فوتبال ایــران در برهه ای 
حســاس از تاریخ خود قرار دارد. بعد از آنکه 
تیم ملی ایران بازگشــتی فوق العاده از پرتگاه 
ژرف در قاره آسیا داشت و ســرانجام به یکی 
از زودهنگام تریــن صعودهای خود رســید، 
شدت انتقادات از ســرمربی تیم ملی افزایش 
یافت و در این بین شائبه فشــارهای بیرونی 
به فدراســیون فوتبال هم برای کنار گذاشتن 

سرمربی کروات تیم ملی قوت گرفت.
مســعود اقبالی کارشــناس فوتبال و مدرس 
رســمی فیفا در گفتگو با خبرنــگار مهر در 
خصوص موضوعات و مشکلاتی که این روزها 
بر فوتبال ایران مستولی گشته به طور مفصل 

گفتگو کرد که شرح آن را در زیر می خوانیم.
برکناری اســکوچیچ لطمه ای بــه تیم ملی 

نمی زند
اقبالــی در خصوص ایــن فرضیه کــه زمان 
مناسبی برای کنار گذاشتن اسکوچیچ نیست 
گفت: با این فرضیــه مخالفم. تیم های ملی از 
بازیکنان نخبه ای تشــکیل شده اند که علاوه 
بر هــوش فوتبالی، هوش شــخصیتی بالایی 
هم دارند و آنها به صورت غریزی تحت تأثیر 

سرمربی شأن تمرین و بازی می کنند.
 لذا اگــر مربی کاریزماتیک تر از اســکوچیچ 
برای تیم ملی انتخاب شــود، طبیعتاً کیفیت 

بازی بازیکنان هم بالاتر می رود.
ما در گذشته هم تجارب اینچنینی داشتیم و 
مشخصاً در جام جهانی ۹۸ وقتی تنها یک ماه 
به مسابقات مانده بود جلال طالبی مربی تیم 
ملی شد و دیدید که تیم ملی نتایج آبرومندی 
در فرانسه گرفت و حتی اولین پیروزی تاریخ 
ما در جام های جهانی مقابل آمریکا به دست 
آمد که آن نتیجه را خیلی هــا بهترین نتیجه 
تاریخ فوتبال ایران می دانند. پس امروز برای 
برای تغییر اســکوچیچ دیر نیســت و نباید 
برای عدم تعویض او، این فرضیه را دستمایه 

قرار داد.
دو دستگی تیم ملی ناشی

از بی در و پیکری فوتبال است
دو دستگی و یا حتی شــاید چند دستگی که 
در بیــن بازیکنان تیم ملی ایجاد شــده از دو 
موضوع نشــأت می گیرد. ابتــدا پایین بودن 
کاریزمای سرمربی تیم ملی و اینکه مشخصاً 
چند بازیکن او را در حــد جایگاهی که در آن 
قرار دارد نمی دانند. عامــل دوم هم بی در و 

پیکری فوتبال است.
متاسفانه مشخص اســت امروز فدراسیون در 

ناپایدارترین شــرایط تاریخی خود قرار دارد 
و آنچه من از بیرون می بینیم این اســت که 
تصمیمــات مهم از درون فدراســیون گرفته 
نمی شــود و عمده تصمیمات از بیرون به این 
مجموعه القا می شود. یکی از همین تصمیمات 
هم تعیین تکلیف برای نیمکت تیم ملی است؛ 
که البته ای کاش خود مســئولان فدراسیون 

هرچه زودتر به این نتیجه می رسیدند.
نقشی که کی روش در تیم ملی داشت

در زمانی که کارلوس کــی روش هدایت تیم 
ملی را بر عهده داشــت هرگز شــاهد چنین 
رفتارهایی از بازیکنان نبودیــم. چرا که کی 
روش شخصیت لازم را برای هدایت تیم ملی 
داشــت و هیچ بازیکنی جرأت چنین رفتاری 
را نداشــت. چیزی که تیم ملی ایران امروز به 
آن نیاز دارد یک مربی مثل کی روش اســت. 
فوتبال ملی ایران در حــال حاضر دچار یک 
بحران ســنگین شــده که برون رفت از این 
بحران تنها به دســت فــردی مثل کی روش 

میسر است.
اگر قرار باشــد اســکوچیچ از تیم ملی کنار 
گذاشــته شــود، به نظرم کی روش بهترین 
گزینه است. اما تصورم این است که سیاست 
کشور استفاده از مربی ایرانی در جام جهانی 
اســت که در این صورت تنها ۳ گزینه پیش 
روی فوتبال ایران است. گزینه هایی که از آنها 
بارها اسم برده شده اســت همه این اسامی را 

شنیده اند.
نظر من به عنوان یک کارشــناس فوتبال این 
است که در بین گزینه های ایرانی جواد نکونام 
بنا به دلایلی از دیگران اســتحقاق بیشتری 

برای همراهی کردن تیم ملی دارد.

نزدیک ترین فرد به کی روش
گفتم در صورت جدایی اســکوچیچ بهترین 
گزینه کی روش اســت. اما اراده بر اســتفاده 
از مربی ایرانی در جام جهانی است و اگر قرار 
به اســتفاده از مربی ایرانی باشد، به نظر من 

بهترین گزینه جواد نکونام است.
نکونام ویژگی هایی دارد که او را مناسب تر از 
دیگران برای این اتفاق مهم می کند و یکی از 
مهم ترین این ویژگی ها، نزدیکی شــخصیت 
فوتبالی و مربی گری او به کارلوس کی روش، 
به واسطه ســال ها کار کردن در کنار اوست. 
همچنین نکونام ســال ها در فوتبال حرفه ای 
اروپا بازی کرده، فضای جــام جهانی را ۲ بار 
تجربه کرده، یک بــار در جام جهانی کاپیتان 
تیم ملی بوده و با تعدادی از ملی پوشان کنونی 
همبازی بوده اســت که این باعث می شود به 
تمــام خصوصیات فنی و اخلاقــی آنها واقف 
باشــد. من این ویژگی ها را نقاط مثبتی برای 

نکونام می دانم.
فوتبال ایران اسیر دلال ها شده

باید این واقعیت تلــخ را بپذیریم که فوتبال 
ایران اسیر سیستم های دلالی و دلالیسم شده 
اســت. یک زمانی کی روش دست دلال ها را 
حداقل از تیم ملی کوتــاه کرده بود. اما امروز 
دلال ها مثــل عنکبوت به دور همــه فوتبال 

ایران تار تنیده اند.
 اســامی که به عنــوان دلال در فوتبال ایران 
مطرح می شــود هــم دلال هــای دون پایه 
هستند و اصلًا نامی از دلال های اصلی شنیده 

نمی شود.
دلال های اصلی و عمده فوتبال ایران که کنار 
نشسته و نوچه های شــأن در فضای فوتبال 

آفتابی می شــوند شاید ریشــه در آقازاده ها 
داشته باشند.

اسکوچیچ هم ذاتاً یک مربی حرف گوش کن 
است که »نه« گفتن بلد نیست. این را می توان 
از پذیرفتن اردوی قطر در اوج گرما برای تیم 
ملی پذیرفت و بدیهی اســت وقتی یک مربی 
»نه« گفتن بلد نباشد، اتفاقات ناخوشایندی 
در تیــم تحت رهبری اش خواهــد افتاد. چرا 
که بازیکن و غیر بازیکــن می داند این مربی 
شاید خودش کاره ای نباشــد و نمی تواند نه 
بگوید. همین ویژگی باعث می شــود بازیکن 
دیگر حرف سرمربی اش را نشنود، از او دل زده 
و ناامید شــده و یواشــکی به دیدار مقامات 

دولتی برود.
متاســفم از اینکه می گویم فوتبــال ایران در 
مجموع جولانگاه دلالان شده و این جماعت 
دلال هســتند که در این فوتبال حرف اول را 
می زنند و بســیاری از تصمیمــات مهم را در 

سطوح مختلف اتخاذ می کنند.
روراست می گویم در این وضعیت فدراسیون 
هم کاره ای نیست و تصمیماتی که خارج از آن 

گرفته می شود را اجرا می کند.
بعضی ها بـا چه رویـی نامزد ریاسـت 

فدراسـیون شدند؟
با دیدن اسامی که برای ریاست بر فدراسیون 
فوتبال کاندیدا شــده اند به خودم لرزیدم و با 
خودم گفتم فوتبال چقدر کوتوله شده است. 
متاسفانه فســاد و باندهای مافیایی به حدی 
در فوتبال ریشه دوانده اند که افرادی به جای 
آنکه به فکر از بین بردن مشــکلات و ابهامات 
گذشته شــان باشــند، با طیب خاطر خود را 

کاندیدای فدراسیون فوتبال می کنند.

آوردن مربی خارجیفوتبال ایران تحت تاثیر »دلالیسم« است
 برگشت به عقب است

کارشناس فوتبال با بیان این که آوردن مربی خارجی برای 
تیم ملی بازگشــت به عقب اســت، گفت: کمیته فنی باید 

پاسخگو باشد که چرا کی روش را تأیید نکرده است.
هاشم حیدری در گفتگو با خبرنگار مهر در خصوص شرایط 
این روزهای تیم ملی و بلاتکلیفــی نیمکت تیم ملی گفت: 
فوتبال ما همیشــه راه را برعکس مــی رود. زمانی بود که 
کشــورهای عربی را به خاطر تغییرات پی در پی در سطح 
مربیان مورد تمســخر قرار می دادیم اما حالا ما از آنها بدتر 
شــده ایم. متاســفانه فوتبال ما ثبات ندارد و نمی توانیم بر 

روی صحبت مسئولان حسابی ویژه باز کنیم.
وی افزود: ویلموتس را اخراج کردیم، دراگان اسکوچیچ را 
به هر دلیلی ســرمربی تیم کردیــم، او نتیجه خوبی گرفت 
اما به یک باره به دلیل اتفاقــات غیرمنتظره و مبهم او را از 
کار برکنار کردیم. درست است که اسکوچیچ رزومه بزرگی 
نداشت اما توانست در سخت ترین شرایط تیم ملی را زودتر 

از پایان دور مقدماتی به جام جهانی برساند.
کارشناس فوتبال ادامه داد: چطور می شود به یک باره این 
مربی را برکنار کرد. آیا واقعاً مســائل فنی در کار اســت یا 
بحث های دیگر به وجود آمده اســت. اگر اسکوچیچ از نظر 
فنی خوب نبود چــرا هدایت تیم ملی را بــه او دادیم و اگر 

عملکردش قابل قبول بوده چرا او را برکنار کردیم.
حیدری در پاسخ به این ســوال که آیا در این شرایط مربی 
خارجی می تواند برای تیم ملی مفید باشد یا ایرانی؟ اظهار 
داشــت: اگر بخواهیم مربی خارجی بیاوریم یک برگشت به 
عقب داشــته ایم. به طور حتم هر کســی که بخواهد بیاید 
پول هنگفتــی از فوتبال ایران خواهد گرفــت. ضمن اینکه 
چون آشــنایی با فوتبال ما ندارد کار برایش سخت خواهد 

بود. اسکوچیچ به فوتبال ما آشنا بود.
 بازیکنان را می شناخت و جو فوتبال ایران در دستان او بود 
اما یک خارجی جدید تا بخواهد با فرهنگ و فوتبال ما آشنا 

شود، زمان زیادی خواهد برد.
 ضمن اینکه باید بدانیم اســتراتژی ما برای جذب مربی چه 
خواهد بود و چه انتظاری از او داریم. اما در مجموع اعتقاد 
دارم مربی ایرانی در این مقطع بهتــر خواهد بود چون هم 
از فوتبال ما شناخت دارد و هم می داند که با بازیکنان باید 

چگونه رفتار کند.
وی در مورد اختلاف بازیکنان تیم ملی و دودستگی که بین 
آنها به وجود آمده، گفت: یکی از مشکلات بزرگ فوتبال ما 
در سالهای گذشته همین مســئله بوده است. بازیکنان باید 
بدانند که پیراهنی را به تن کرده اند کــه خیلی های دیگر 
آرزوی پوشیدن آن را دارند. بنابراین باید مطیع دستورات 

سرمربی باشند.
 حالا اســکوچیچ باشــد چه ایرانی و یا مربی شناخته شده 
در ســطح دنیا. وظایف آنها بازی کردن است نه چیز دیگر. 
ولی متاســفانه برخی از بازیکنان ما بعد از اینکه چند سال 
در تیم ملی حضور دارنــد، راجع به هر چیــزی اظهار نظر 

می کنند و خود را بالاتر از سرمربی هم می دانند.
حیدری با انتقاد از عملکرد کمیته فنی فدراســیون فوتبال 
گفت: نفراتی که در کمیته فنی فدراســیون فوتبال هستند 
همگی از اهالی فوتبال و شــناخته شده اند. اما انتقادی که 
به آنها وارد اســت این اســت که چطور کی روش را تایید 

نکرده اند. 

مهاجم پیشین تیم فوتبال پرسپولیس گفت: 
اسکوچیچ اشتباه داشت اما برکناری او خیلی 

عجیب بود.
 ســهراب انتظاری در گفتگو بــا خبرنگار مهــر، در مورد 
شرایط تیم ملی و برکناری اسکوچیچ گفت: کنار گذاشتن 
اسکوچیچ مدت ها بود صحبت آن به میان آمده بود اما باید 
ببینیم دلیل برکناری او چه بوده اســت و حالا از جانشین 

او چه می خواهیم.
وی ادامه داد: بعد از اخراج ویلموتس، دراگان اســکوچیچ 
هدایت تیم ملی را بر عهده گرفت گرچه همانند ویلموتس 
پول هنگفتی دریافت نکرد اما توانست بهترین نتایج را در 
تیم ملی گرفته و فوتبال کشورمان دو هفته زودتر از پایان 

دور مقدماتی به جام جهانی صعود کند.
مهاجم پیشین پرسپولیس در ادامه گفت: سرمربی پیشین 
تیم ملی اشتباه هم داشــت و بی تقصیر نبود، او نتوانست 
نظم و انضباط ودیسیپلین را در تیم ملی به وجود بیاورد و 
همین مساله باعث شــد برخی بازیکنان کارهایی را انجام 
دهند که در شأن یک بازیکن تیم ملی نیست. ما توانستیم 
راحت به جام جهانی صعود کنیم امکانش بود که اسکوچیچ 
بماند و هدایت تیم ملی را در جام جهانی به عهده بگیرد اما 
حالا با برکناری او باید هر چه زودتر به فکر سرمربی جدید 
باشیم تا زمان را از دســت نداده و بتوانیم در جام جهانی 

موفق عمل کنیم.

رئیس فدراسیون نجات غریق و غواصی با اشاره 
به رونــد تخصیص اعتبار مــورد تاکید رئیس 
جمهور برای طرح ایمن سازی سواحل، انجام 

آن را نقطه عطفی در تاریخ این فدراسیون عنوان کرد.
به گزارش مهر، به دنبال تصویب طرح پیشنهادی فدراسیون 
نجات غریق و غواصی برای »تجهیز و ایمن سازی اماکن آبی« 
در شــورای معاونان وزارت ورزش و پس از آن هیأت دولت، 
حسب دستور رئیس جمهور اعتبار ویژه ای برای اجرای این 

طرح تخصیص پیدا کرد.
مهدی حیدری رئیس فدراســیون نجات غریق و غواصی با 
ابراز خرسندی از تصویب طرح پیشــنهادی این فدراسیون 
در وزارت ورزش و دولت گفت: مأموریت اصلی ما حفاظت و 
صیانت از جان افراد است و هر گونه هدف و اولویتی را در این 
راســتا پیگیری می کنیم. تدوین طرح تجهیز و ایمن سازی 
اماکن آبی اعم از ســواحل و اســتخرها هم در همین زمینه 

انجام شد.
وی با تقدیر از وزارت ورزش و حمایت ویژه ای که وزیر ورزش 
در روند تصویب طرح مورد نظر داشت، تصریح کرد: استقبال 
هیئت دولت از این طرح و اعتبار ویژه ای که با دستور رئیس 
جمهور بــرای آن تخصیص پیــدا کرد نقطــه عطفی برای 

فدراسیون نجات غریق و غواصی به حساب می آید. 

بازیکن تیم ملی نباید خارج
 از وظیفه اش عمل کند

روند تخصیص اعتبار مورد تاکید 
رئیس جمهور برای ایمن سازی 

اماکن آبی

خبر

خبر

خبر

هر
س: م

عک

کاغذ ورزش

افقی
 ۱ - سنگین - زرنگ، پیروی كردن 
است  معروف  دریاچه،  پرنده   -
 - میرد  می  تنها  پرنده  این  که 
جمع،  ضمیر  تو،  و  من   - آبگیر۲ 
دست  باغبانی،  وسیله   - تازی  آب 
نت  چهارم،  نت   - باغبان  افزار 
موسیقی  در  آن  کلید  سل،  از  قبل 
لباس،  آزمایش   - است  معروف 
كوهی  جنوبی،  درآمریكای  كشوری 
بحر  اثر  نویسنده   - كرمانشاه3  در 

بكت۴  ساموئل  ملیت   - کوزه  در 
 - اشاره  ضمیر  نزدیك،  به  اشاره   -
روی  از  ها  هنرپیشه  ای كه  نوشته 
 - خوانند۵  می  را  خود  نقش  آن 
آداب و رسوم، آیین ها، آداب - زرد 
لانه حیوانات6 - حزب  انگلیسی - 
به  یوزپلنگ  انگلیس -  محافظه کار 
لفظ عربی - شهرها7 - هزارو صدو 
سوزنی  طب   - بسیار  چه   - یازده 
كشوری  است،  معروف  كشور  این 
عدد  اعداد،  طلیعه   - قاره كهن  در 
درخت   - پیشتاز۸  عدد  نخستین، 

كلمات  از  پرسشی،  كلمه   - چنار 
تنیدن  از  مصدر  اسم   - استفهام 
نمایشنامه   - سكوت۹  فرمان   -
گل   - فرش   - شكسپیر  معروف 
بارانداز۱۱   - اقیانوس   - ختمی۱۰ 
 - اروپایی  الگوی  غربی،  مدل   -
پیشامد، رویداد بد، اتفاق - گوارا - 
یازده، دو یار هم قد۱۲ - زود نیست، 
صومعه، مقابل زود - لرزانک، نوعی 
دسر - گره طناب۱3 - رشته ای در 
شمشیر بازی  - نام قدیم آنفلوانزا 
- زدنی آدم بهانه گیر۱۴ - خروس 
مازندرانی - خرچنگ - صیقل۱۵ - 
یک عامیانه، یك خودمانی - كار و 

مقیم  - بدن  فرمانده   - پیشه 

عمودی
عمل،  مکافات  عمل،  پاداش   -  ۱
- حیوان حرام گوشت، خوک  کیفر 
- شعبده بازی۲ - مسابقه اتو مبیل 
 - معبود   - ریسمان  مخفف  رانی، 
قدح3  و ساغر،  كاسه كوچك، جام 
 - شولوخوف  میخاییل  از  اثری   -
بهره وام، پول نامشروع۴ - سخنان 
 - جد  بزرگ،  پدر   - گونه  بیمار 
نمک۵ - شهر توت، جشنواره معتبر 
تركیب   - درشت  بخیه  سينمائي، 
سبكی،  مظهر  آكنده،   - عنصر  چند 
 - انباشته6  مملو،  طیور،  پوشش 
دو  خانه،  شعری،  خانه   - محلی 
مصراع - اثری از تونی موریسون7 
بن  - گوشت  هند  شاعر  زنان  از   -
مخترع   - معروف۸  جام   - دندان 
تلفن، گرفتنی از هوا - مادر جنوبی 

انگلیسی۹  نقشه   - سفر  اسباب   -
- سوپ وطنی، غذای نذری، غذای 
خوراک   - فریدون   پسر   - ایرانی 
 - لایموت۱۰  قوت  حاجت،  بقدر 
دايره   . حلقه   - شنا  فدراسیون 

چکش۱۱  خور  سری  تو  مسمار،   -
 - ای۱۲  پرنده   - برهم  و  درهم   -
تكیه دادن - درگیری۱3 - مخفی، 
نویسنده   - درخفا  نهفته،  و  پوشیده 
می  مرغ  مكان،   - آلمانی  نامدار 

خاک  یا  غبار   - رختخواب۱۴  رود، 
نرم، مدور - سال ترکی، سال آذری 
اسباب  نوعی   - كوهی۱۵  آلوی   -
 - آبادان  سوخته  سینمای   - بازی 

وفا ارباب 

جدول شماره ۱2۷۶
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علاءالدین بروجردی رئیس انجمن دوســتی ایران و چین با اعلام تصویب شیوه نامه 
راه اندازی دفاتر نمایندگی این ســازمان مردم نهاد در استان های مختلف کشور، از 
گسترش فعالیت های این انجمن در سطح ملی با هدف کمک به تحقق اهداف تعریف 

شده در روابط دو کشور خبر داد.
به گزارش ایسنا، همزمان با برگزاری نشســت سالانه مجمع عمومی انجمن دوستی 
ایران و چین که با حضور رئیس انجمن، نماینده ای از جانب وزارت امور خارجه، روسای 
کمیته های شش گانه و اعضا برگزار شد، شــیوه نامه راه اندازی دفاتر نمایندگی این 
انجمن با هدف بررسی و مطالعه ظرفیت ها و توانمندی های استان های مختلف کشور 
و استفاده از آن برای پیشبرد و تقویت اهداف تعریف شده در روابط دو کشور جمهوری 
اسلامی ایران و چین به ویژه در جهت کمک به تحقق هرچه مطلوب تر سند همکاری 

۲۵ ساله ایران و چین، به اتفاق آرا تصویب شد.
علاءالدین بروجردی رئیس انجمن دوســتی ایران و چین و سفیر پیشین جمهوری 
اسلامی ایران در پکن با بیان اینکه جایگاه این انجمن به عنوان یک نهاد غیر دولتی و 
سازمان مردم نهاد، یک جایگاه ملی است و نباید صرفا به فعالیت در پایتخت محدود 
شود، گفت: ظرفیت ها و توانمندی های بالای موجود در استان های مختلف سراسر 
ایران می تواند زمینه های خوبی برای هموارتر ساختن مسیر تحقق اهداف تعریف شده 

در سند همکاری ۲۵ ساله دو کشور دوست بوجود آورد.
وی با بیان اینکه انجمن دوســتی ایران و چین می تواند و باید فراتر از حوزه فرهنگی 
ایفای نقش کند، تاکید کرد: این انجمن علاوه بر فعالیت های فرهنگی و تقویت روابط 
میان مردم دو کشــور، باید به عنوان موتور محرک روابط دوجانبه ایفای نقش کند و 
دولت جمهوری اسلامی را در مسیر گســترش و تقویت بیش از پیش روابط با چین 

کمک کند.
رئیس انجمن دوستی ایران و چین با اشاره به افزایش و ارتقای همکاری های کشورهای 
منطقه و جهان با چین بویژه در عرصه اقتصادی و تجاری و اینکه جایگاه کنونی ایران به 
عنوان رتبه ششم کشورهای منطقه در زمینه همکاری های اقتصادی با چین، زیبنده 
کشوری با ظرفیت های گوناگون و فراوان مثل ایران نیست، تاکید کرد: اگر می خواهیم 

اقتصاد ایران متحول شود، همه باید دست به کار شویم.
بروجردی گفت: به همین منظور، انجام سفرهای استانی از چند ماه پیش در دستور کار 
انجمن قرار گرفته و تاکنون سفرهایی به استان آذربایجان شرقی، بوشهر و سیستان و 

بلوچستان نیز انجام شده است.
در بخشی دیگر از نشست سالانه مجمع عمومی انجمن دوستی ایران و چین، اعضای 
انجمن پیشنهادها و نقطه نظرات خود را در خصوص موضوع های مختلف و مرتبط با 
فعالیت های این سازمان مردم نهاد با هدف تقویت و ثمربخش تر شدن فعالیت های 

انجمن مطرح کردند.

فعالیت انجمن دوستی ایران و چین 
در سطح ملی گسترش می یابد

خبرخبر

رئیس جمهور به مناســبت عید ولایت، پای 
شعرخوانی شاعران آئینی کشور نشست.به 
گزارش ایســنا، آیت الله سیدابراهیم رئیسی 
شامگاه یکشنبه و در شب عید سعید غدیر، 
در نشست با جمعی از شعرای سراسر کشور، 
ضمن تبریک این عید گرانقدر، انتقال نسل 
به نسل فرهنگ غدیر و تبیین معارف علوی 
را جزء رسالت های شعرا و اهل ادب دانست و 
گفت: شما شاعران و عاشقان اهل بیت، به دلیل 
اهتمامی که همواره بــرای تبیین آموزه های 
اسلامی دارید، نقش بزرگی در انتقال فرهنگ 
غدیر به عصرها و نسل های آینده ایفا می کنید.

رئیس جمهور واقعه غدیر را جزء مســلمات 
تاریخی در اسلام خواند و ضمن تاکید بر اهمیت 
بالای این واقعه در باورها و فرهنگ شــیعی، 
خاطرنشان کرد: غدیر بعنوان رویدادی که در 
آن حضرت علی)ع( به عنوان ولی امر مسلمین 
امت اسلامی و جانشین پیامبر معرفی گردید، 
به معنای واقعی کلمه جزء نعمت های بزرگ 
خداوند است.رئیســی افزود: جدا معتقدیم 
که در پرتوی فرهنگ علــوی، امکان غلبه بر 
تمام مشکلات و معضلات فعلی کشور وجود 
دارد و گام اول برای ایــن مهم، تبیین دقیق 
شاخصه های فرهنگ علوی به مردم و جامعه 
است و در این زمینه شما شعرا و فضلا مسئولیت 
بسیار مهمی بر دوش می کشید.آیت الله رئیسی 
خاطرنشان کرد: در باورهای ما ورود به حصن 
حصین ولایت، ضامن صیانت از انســان در 
برابر ابتلائات روزگار اســت. خدا را شاکریم 
که امروز ولایت فقیــه در راس نظام ما حاکم 
است.رئیسی تاکید کرد: این ایثارگری ها و از 
خودگذشتگی ها مسئولیت بزرگی بر عهده ما 
به عنوان خدمتگزار نظام و مردم و شما به عنوان 
هنرمندان آئینی کشور برای حفظ و تداوم این 
نظام نهاده است.رئیس جمهور گفت: هیچ هنر 
دیگری همچون شعر ظرفیت تعالی بخشی و 
انتقال مفاهیم و ارزش های اصیل اسلامی را 
ندارد و لذا به سهم خود از ایجاد جایگاهی برای 
حمایت از شعر و شاعران استقبال و پشتیبانی 

می کنم.

رییس جمهور عراق با مطرح کردن این که باید با راهکاری 
دیپلماتیک بن بست موجود در زمینه مسئله هسته ای ایران را 
برطرف کرد، از احیای توافق هسته ای، همچنین بهبود روابط ایران 

و عربستان حمایت کرد.
به گزارش ایسنا برهم صالح، رییس جمهور عراق در گفت وگو با 
شبکه سی ان ان، در پاسخ به این سوال که آیا جو بایدن، رییس 
جمهور آمریکا باید به دنبال احیای توافق هسته ای و برقراری 
دیپلماسی با ایران باشد یا نه، گفت: ایران یک بازیگر اصلی در 
این قسمت ]خاورمیانه[ از جهان است. ما مرزهایی طولانی و 
تعاملات اجتماعی و فرهنگی و منافع امنیتی مشترکی با ایران 
داریم. بنابراین، این مسئله پیامدهایی برای ما، برای منطقه و 

جهان خواهد داشت.
صالح ادامه داد: هیچ راهکاری نظامی ای برای این مسئله وجود 
ندارد. ما به یک پایان دیپلماتیک برای ]رد شدن از[ این بن بست 
و به تدبیری امنیتی در خاورمیانه نیاز داریم تا بتوانیم در بستر آن 
با تروریسم مبارزه کنیم که هنوز مشکل بزرگیست. ببینید سوریه 
در چه وضعیتی قرار دارد، به شمال سوریه نگاه کنید، شبه نظامیانی 
که آن جا وجود دارند و در سوریه استقرار پیدا می کنند که تهدیدی 
نه فقط علیه خاورمیانه بلکه علیه جهان ایجاد می کنند. آن را با 
افغانستان در سال ۲۰۰۱ مقایسه کنید، جایی که چند مرد در 
غارهای دورافتاده افغانستان بودند و توانستند آن حمله هولناک 
را در ۱۱ سپتامبر انجام دهند. حالا ما از هزاران هزار نیروی مجهز 
و دوره دیده در کشوری در دل خاورمیانه مدنی حرف می زنیم. 
این یک خطر به حساب می آید. ما باید با همسایگان به عنوان 

ساختاری مشترک برای مقابله با این عوامل گرد هم بیاییم.
او در این راستا ادامه داد: ما همچنین باید به چالش هایی اساسی 
که خاورمیانه با آن ها روبه روست بپردازیم، از جمله اشتغال، 
چالش های اقتصادی پیش رویمان، تغییرات آب وهوایی بسیار 

بدی که کل منطقه را تحت تاثیر قرار می دهد.
او در پاسخ به این که آیا با این تفاسیر، از احیای توافق هسته ای 

حمایت می کند، گفت: بله، البته.
رییس جمهور عراق با حمایت از بهبود روابط ایران و عربستان در 
این گفت وگو، مطرح کرد: عراق با تلاش برای میانجیگری بین 
سعودی های و ایرانی ها، نقش مهمی در این زمینه ایفا می کند. 
گفت وگوهایی میان ایران و دیگر همسایگان عرب در بغداد انجام 
شده و جو مهمی ایجاد شده است. در نهایت، ما باید سر یک 
میز بنشینیم و درباره مشکلاتی که دربردارنده پیامدهایی برای 
خودمان است، مذاکره کنیم. در نهایت، آمریکا اهمیت دارد،  جهان 
اهمیت دارد اما اولویت های خودمان در این بخشی از جهان که 

هستیم نیز حائز اهمیت است.

تاکید رئیس جمهور عراق
 بر لزوم احیای برجام و بهبود

 روابط ایران و عربستان

رئیس جمهور: در پرتوی 
فرهنگ علوی، امکان 
غلبه بر تمام مشکلات 
فعلی کشور وجود دارد

نشسـت سـران رونـد آسـتانه بعـد از دو سـال وقفه 
بـه صـورت حضـوری ۲۸ تیرمـاه در تهـران برگـزار 
می شـود . علیرغـم  وجـود برخـی از اختلافـات بین 
اعضـا در ارتباط بـا سـوریه ایـن نشسـت را می توان 
مدلی از مشـارکت کشـورها در تامین امنیت منطقه 
و مبـارزه بـا تروریسـم دانسـت، رونـدی کـه بـرای 
پیشـبرد هدف هـا و ماموریت هـای خـود همچنـان 
بعد از ۵ سـال با موانع جدی و سـختی روبه رو اسـت.
بـه گـزارش ایسـنا، دراواخـر سـال ۲۰۱۶ بعـد از 
برگـزاری نشسـت هایی نسـبتا ناموفـق در ویـن و 
ژنـو در ارتباط بـا بحران سـوریه ، دو کشـور همسـو 
بـا دولـت سـوریه یعنـی روسـیه و ایـران بـه همراه 
ترکیـه کـه از  آغـاز ایـن بحـران به صـورت آشـکارا 
مخالف دولـت کنونـی سـوریه بـود و بر رفتن بشـار 
اسـد تاکیـد داشـت و در همیـن راسـتا بـه برخـی 
از معارضـان سـوری و حتـی گـروه هـای تکفیـری 
کمـک مـی کـرد تصمیـم گرفتنـد کـه در فرایندی 
به نـام روند آسـتانه بـه حل بحـران سـوریه از طریق 
راه حـل  سیاسـی کمـک کننـد و  بـه شـش سـال 
جنـگ، آوارگـی و ویرانی در این کشـور پایـان دهند 
و مقدمـه این موضـوع ، آتش بـس فراگیـری بود که 
از دسـامبر ۲۰۱۶  بـا توافـق میـان دولـت سـوریه و 
گروهـی از مخالفـان مسـلح برقرار شـد، آتش بسـی 
که بـرای نخسـتین بـار نماینـدگان دولت سـوریه با 
نمایندگانـی از گـروه هـای  مخالـف مسـلح بـه طور 

مسـتقیم رایزنـی کردنـد.
دور اول نشسـت آسـتانه در ژانویـه ۲۰۱۷ )سـوم و 
چهـارم بهمـن ۱۳۹۵( بـا حضـور ایـران،  روسـیه و 
ترکیه در قزاقسـتان برگزار  شـد و به مـرور در برخی 
از نشسـت ها نماینـدگان  برخی از کشـورها از جمله 
عـراق و لبنـان نیز بـه عنـوان ناظـر حضور داشـتند 

ولـی هیچ کـدام عضـو دائـم ایـن فرایند نشـدند.
 روسـیه ، ترکیه و ایران بـه عنوان کشـورهای ضامن 
آتـش بـس در سـوریه تاکنـون ۱۸ بـار مذاکـرات 
آسـتانه را بـا هـدف  بررسـی مسـائل بشردوسـتانه، 
تقویـت اعتمـاد و هماهنگـی بـرای انجـام اقداماتی 
در راسـتای توسـعه روند صلح و حل و فصـل بحران 
سـوریه برگزار کردند و ضامنین در نشسـت هجدهم  
در  روزهـای ۲۴ تـا ۲۶ خـرداد ۱۴۰۱ بـا حضـور 

معاونان وزارت امور خارجه روسـیه، ایران و ترکیه در 
نورسـلطان  قزاقستان برگزار شـد. تصمیم گرفتند تا 
نوزدهمین نشسـت بین المللی سـوریه در چارچوب 
آسـتانه بـا حضـور معاونـان وزیـران امـور خارجـه 
ایـران ،ترکیـه و روسـیه را در نیمه دوم سـال ۲۰۲۲ 

در نورسـلطان قزاقسـتان برگـزار کنند.
آنهـا همچنیـن در این نشسـت کـه به طـور معمول 
با حضـور هیات سـازمان ملـل برگـزار می شـود، بر 
برگـزاری هرچـه زودتـر نشسـت سـران آسـتانه در 
تهران بـا توجه بـه فروکش کـردن کرونـا در صورت 
فراهم شـدن شـرایط تاکید کردند و در همین راستا 
سـه کشـور در نهایـت توافـق کردنـد کـه هفتمیـن 
نشسـت سـران آسـتانه در اواخـر تیرمـاه در تهـران 

برگزار شـود .
روند برگزاری نشست سران روند آستانه

در کنار برگـزاری ۱۸ دور نشسـت در چارچوب روند 
آسـتانه، تاکنـون ۶ نشسـت  سـران ضامـن آسـتانه 
نیز از سـال ۱۳۹۶ در روسـیه، ایران و ترکیـه برگزار 

شـده است.
نشست سوچی

نشسـت سـوچی روسـای جمهوری ایران، روسـیه و 
ترکیـه اول آذر ۱۳۹۶ )۲۲ نوامبـر ۲۰۱۷( در شـهر 
سـوچی روسـیه در سـاحل دریـای سـیاه، گـرد هم 
آمدنـد تـا رونـد و نتایـج مذاکـرات آسـتانه و آغـاز 

فرایندهـای سیاسـی در سـوریه را بررسـی کننـد.
نشست آنکارا

دومیـن اجلاس سـه جانبـه روسـای جمهـور ایران، 
روسـیه و ترکیه ۱۵ فروردین ۱۳۹۷)چهـارم آوریل 
۲۰۱۸( بعـد از دور هشـتم مذاکـرات آسـتانه و بـا 
هـدف بررسـی رونـد و نتایـج مذاکـرات پیرامـون 

بحـران سـوریه برگزار شـد.
نشست تهران

در امتداد تلاشـهای چند سـاله برای برقـراری صلح 
در سـوریه، سـومین اجـلاس سـه جانبـه روسـای 
جمهـور ایران، روسـیه و ترکیـه ۱۶ شـهریور ۱۳۹۷ 
)هفتم سـپتامبر ۲۰۱۸( در تهـران بعـد از دور دهم 

مذاکـرات آسـتانه در آنـکارا برگزار شـد.
نشست سوچی

چهارمین دور نشسـت سـه جانبـه پوتیـن، روحانی 
و اردوغـان، روسـای جمهور روسـیه، ایـران و ترکیه 
دربـاره بحـران سـوریه روز  پنجشـنبه ۲۵ بهمـن 
۱۳۹۷ )۱۴ فوریـه  ۲۰۱۹( در سـوچی  برگزار شـد.

نشست آنکارا
پنجمین نشسـت روسـای جمهـوری ایران، روسـیه 

و ترکیـه ۲۵ شـهریور ۱۳۹۸ در آنکارا برگزار شـد.
نشست فوق العاده و مجازی 

به میزبانی تهران
اجلاس فوق العاده سـران روند آسـتانه چهارشنبه – 
۱۱ تیـر ۱۳۹۹ به میزبانـی جمهوری اسـلامی ایران 

و به صورت ویدیـو کنفرانس برگزار شـد.
  نشست  تهران 

و در نهایت نشسـت هفتم که قرار اسـت در روز سـه 
شـنبه ۲۸ تیرماه در تهـران با حضـور سـید ابراهیم 
رییسـی رییس جمهور ایـران، رجب طیـب اردوغان 
رییـس جمهـور ترکیـه و ولادیمیـر پوتیـن رییـس 
جمهور روسـیه برگزار شـود. ایـن نشسـت در حالی 
برگـزار میشـود کـه به نظـر می رسـد چنـد موضوع 
مهم عـلاوه بـر مسـائل قبلـی مـورد توجـه جدی تر 
قـرار بگیـرد کـه در ایـن زمینه مـی تـوان بـه  ادامه 
حضـور  نیروهـای نظامـی  ترکیه در شـمال سـوریه  
برخـلاف مفـاد پایانـی نشسـت هـای  آسـتانه که بر 
لـزوم حفـظ حاکمیـت، اسـتقلال و تمامیـت ارضی 
سـوریه و خـروج  نیروهـای نظامـی بیگانـه از ایـن 
کشـور تاکید دارد و قصد ترکیه بـرای انجام عملیات 
نظامی جدیـد در منطقه کردنشـین  سـوریه اشـاره 

کـرد.
در ایـن روزهـا خبرهـای مختلفـی در مـورد قصـد 
ترکیـه بـرای انجـام عملیـات نظامـی جدیـد علیـه 
کردهـای سـوریه منتشـر شـده اسـت، عملیاتی که 
همزمـان با مخالفـت ایران، روسـیه و آمریـکا مواجه 
شـده اسـت چنـان کـه در همیـن راسـتا در اوایـل 
تیرمـاه حسـین امیرعبداللهیان  در سـفر بـه آنکارا و 
گفت وگو بـا مقامـات ترکیه ضمـن توجه بـه دغدغه 
های امنیتی بـه دولت آنکارا ، رسـما بـه مقامات این 
کشـور اعلام کـرد کـه ایـران مخالـف اقـدام نظامی 
ترکیه در سـوریه اسـت و چند روز بعد نیز با سـفر  به 

سـوریه، نتایـج رایزنی هـای خود بـا مقامـات دولت 
آنـکارا را به اطـلاع مقامات دمشـق رسـاند.

رژیـم  نظامـی  تهاجمـات  ادامـه  همچنیـن 
صهیونیسـتی بـه سـوریه و تاکیـد بـر پایـان ایـن 
اقدامات و نـوع همکاری مستشـاری ایران و روسـیه 
در سـوریه در مـورد ایـن موضـوع بـا توجـه بـه نوع 
ارتباط روسـی  با رژیـم صهیونیسـتی و تحـت تاثیر 
قـرار گرفتـن روابـط "مسـکو و "تل آویـو" از بحـران 
اوکرایـن، تاکیـد بـر توزیـع عادلانـه کمـک هـای 
بشردوسـتانه به مـردم سـوریه در نقـاط مختلف این 
کشـور از سـوی سـازمان ملل متحد  و تاکیـد بر رفع 
تحریم های سـوریه و نقشـی که هر کدام از این سـه 
کشـور می توانند در بازسـازی سوریه داشـته باشند 
از دیگر محورهای مورد بحث در این نشسـت اسـت.
 در حـال حاضـر بـا توجـه بـه تـلاش برخـی از 
کشـورهای منطقـه از جمله تعـدادی از کشـورهای 
حوزه خلیـج فارس بـرای عـادی سـازی روابط خود 
بـا دولت بشـار اسـد از جملـه دولـت امـارات ، نوعی 
رقابت در بین برخی از این کشـورها برای مشـارکت 
بیشـتر در بازسـازی سـوریه و در اختیار گرفتن بازار 
سـوریه به وجود امده اسـت و این چیزی نیسـت که 
از چشـم کشـورهای روند آسـتانه دور مانده باشـد و 
هرکدام بـه نوبه خود تـلاش می کننـد در ایـن بازار 

سـهم جـدی تری داشـته باشـند.
 برخـی از تحلیل گـران معتقـد هسـتند کـه بحـران 
اوکرایـن و کم رنـگ شـدن احتمالی جایگاه سـوریه 
در نگاه روسـیه با توجـه به درگیری مسـکو در جبهه 
اوکرایـن و همچنین تحـت تاثیر قرار گرفتـن روابط 
ترکیـه و روسـیه بحـران اوکرایـن هـم  مـی تواند از 
مولفـه هـای تاثیرگـذار بـر کنـش سیاسـی اعضای 

آسـتانه در نشسـت پیش رو باشـد .
 به طور معمـول در بیانیه هـای پایانی نشسـت های 
آسـتانه بر لزوم حفظ حاکمیت، اسـتقلال و تمامیت 
ارضی سـوریه و ادامه رونـد آتش بـس، تدوین قانون 
اساسـی جدیـد سـوریه و ادامـه فعالیـت کمیتـه ها 
در ایـن زمینـه، زمینه سـازی بـرای انتقـال آوارگان 
این کشـور تاکیـد دارنـد و پیـش بینی می شـود که 
در بیانیـه پایانـی نشسـت هفتـم سـران  ایـن موارد 

مجددا مـورد تاکیـد قـرار بگیرد .

برگزاری هفتمین نشست سران آستانه 
با هدف کاهش برخی اختلافات

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان کرمان
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک شهداد

و  اراضي  ثبتي  وضعيت  تكليف  تعيين  قانون  موضوع  هيات 
ساختمانهاي فاقد سند رسمي

آگهي موضوع ماده 3 قانون و ماده ۱3 آئين نامه قانون تعيين تكليف وضعيت 
ثبتي و اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي

موضوع  اول  هيات   ۱۴۰۱/۰۱/۲۲ مورخ   ۱۴۰۱6۰3۱۹۰۰۵۰۰۰۰۹۸ شماره  راي  برابر 
رسمي  سند  فاقد  ساختمانهاي  و  اراضي  ثبتي  وضعيت  تكليف  تعيين  قانون 
بلامعارض  مالکانه  تصرفات  شهداد  ملك  ثبت  حوزه  ثبتي  واحد  در  مستقر 
از  ۰ صادره  بشماره شناسنامه  فرزند رضا  رهنما  متقاضي خانم/آقای محمدرضا 
شهداد در ششدانگ یکباب خانه به مساحت شش دانگ ۱۰۵ متر مربع  پلاك 
شهداد-خیابان  آدرس  به  ۲3 کرمان  بخش  در  واقع  ۲۴۰6-اصلي  از  فرعی   ۲
گردیده  محرز  چوپانی  علیرضا  مالکیت  محل  از  ملک  انتقال  و  تقاضا  طالقانی 
است.لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهي مي 
اعتراضي  متقاضي  مالكيت  سند  صدور  به  نسبت  اشخاص  صورتي كه  در  شود 
اعتراض  به مدت دو ماه  آگهي  اولين  انتشار  تاريخ  از  توانند  باشند مي  داشته 
خود را به اين اداره تسليم و پس از اخذ رسيد، ظرف مدت يك ماه از تاريخ 
نمايند.بديهي  تقديم  قضايي  مراجع  به  را  خود  دادخواست  اعتراض،  تسليم 
است در صورت انقضاي مدت مذكور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند 

مالكيت صادر خواهد شد.
تاريخ انتشار نوبت اول : ۱4۰۱/۰4/28
تاريخ انتشار نوبت دوم :  ۱4۰۱/۰5/۱۱ 
ابراهیم سیدی- رئیس ثبت اسناد و املاک شهداد 
شناسه آگهی: ۱349۱34

 اداره کل ثبت اسناد و املاک استان کرمان

اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک منطقه دو کرمان
هيات موضوع قانون تعيين تكليف وضعيت ثبتي اراضي و ساختمانهاي 

فاقد سند رسمي
آگهي موضوع ماده 3 قانون و ماده ۱3 آئين نامه قانون تعيين تكليف وضعيت ثبتي و 

اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمی
برابر راي شماره ۱۴۰۱6۰3۱۹۰7۸۰۰36۲7 مورخه ۱۴۰۱/۰۴/۱3 هيات دوم موضوع قانون 
تعيين تكليف وضعيت ثبتي اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي مستقر در واحد 
آقاي  بلامعارض متقاضي  مالکانه  ثبت ملك منطقه دو كرمان تصرفات  ثبتي حوزه 
محمدرضا محمدي راد فرزند علي بشماره شناسنامه ۱۴۸ صادره از فهرج در ششدانگ  
يك باب خانه دوبلکس مشتمل بر مغازه )کاربری عرصه اداری( به مساحت ۱۲۴.۵ 
مترمربع پلاك۱6۹77 فرعي از3۹6۸ اصلي مفروز و مجزی شده از پلاك 77۵ فرعي از 
3۹6۸ اصلي  واقع در بخش ۲ کرمان آدرس کرمان سرآسیاب فرسنگی  خیابان  شهید 
مغفوری ۲۲ روبروی دبیرستان پروین احمدی نژاد خريداري از مالك رسمي آقاي علی 
احمدی نژاد محرز گردیده است.لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 
۱۵ روز آگهي مي شود در صورتي كه اشخاص نسبت به صدور سند مالكيت متقاضي 
اعتراضي داشته باشند مي توانند از تاريخ انتشار اولين آگهي به مدت دو ماه اعتراض 
خود را به اين اداره تسليم و پس از اخذ رسيد، ظرف مدت يك ماه از تاريخ تسليم 
اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضايي تقديم نمايند.بديهي است در صورت 
انقضاي مدت مذكور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالكيت صادر خواهد شد.

تاریخ انتشار نوبت اول ۱4۰۱/۰4/28
تاريخ انتشار نوبت دوم :۱4۰۱/۰5/۱2
محمود مهدی زاده رئیس ثبت اسناد و املاک منطقه 2 کرمان
شناسه آگهی: ۱35۰544

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان کرمان
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک 

منطقه دو کرمان

 اداره کل ثبت اسناد و املاک استان کرمان
 اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک 

منطقه دو کرمان
 هيات موضوع قانون تعيين تكليف وضعيت ثبتي 

اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي
آگهي موضوع ماده 3 قانون و ماده ۱3 آئين نامه 
و  اراضي  و  ثبتي  وضعيت  تكليف  تعيين  قانون 

ساختمانهاي فاقد سند رسمی
۱۴۰۱6۰3۱۹۰7۸۰۰۲۸66مورخه  شماره  راي  برابر 
تعيين  قانون  موضوع  دوم  هيات   ۱۴۰۱/۰3/۲3
فاقد  اراضي و ساختمانهاي  ثبتي  تكليف وضعيت 
ثبت  حوزه  ثبتي  واحد  در  مستقر  رسمي  سند 
ملك منطقه دو كرمان تصرفات مالكانه بلامعارض 
پورفرسنگي  سليمي  حکيمه  خانم  متقاضي 
صادره   ۱۱ شناسنامه  بشماره  ماشاالله  فرزند 
مساحت  به  خانه  باب  يك  درششدانگ  ازکرمان 
۲7۵/۹مترمربع پلاک ۴۱۵۴  فرعي از۲7۸7 اصلي  

واقع در بخش 3 کرمان آدرس کرمان خیابان شیخ 
احمد کافی شمالی کوچه ۲ پلاک 37خريداري از 
محرز  هدایت   ثمره  ماشاالله  آقاي  رسمي  مالك 
اطلاع عموم مراتب در  به منظور  گرديده است.لذا 
دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهي مي شود در صورتي 
كه اشخاص نسبت به صدور سند مالكيت متقاضي 
انتشار  تاريخ  از  توانند  باشند مي  اعتراضي داشته 
اولين آگهي به مدت دو ماه اعتراض خود را به اين 
اداره تسليم و پس از اخذ رسيد، ظرف مدت يك 
ماه از تاريخ تسليم اعتراض، دادخواست خود را به 
مراجع قضايي تقديم نمايند.بديهي است در صورت 
اعتراض طبق  عدم وصول  و  مذكور  انقضاي مدت 

مقررات سند مالكيت صادر خواهد شد.
تاريخ انتشار نوبت اول ۱4۰۱/۰4/۱3
تاريخ انتشار نوبت دوم :۱4۰۱/۰4/28
محمودمهدی زاده رییس ثبت اسناد و املاک 
منطقه 2کرمان
شناسه آگهی: ۱344556

هيات موضوع قانون تعيين تكليف وضعيت ثبتي 
اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي

آگهي موضوع ماده 3 قانون و ماده ۱3 آئين نامه 
و  اراضي  و  ثبتي  وضعيت  تكليف  تعيين  قانون 

ساختمانهاي فاقد سند رسمی
۱3۹۹6۰3۱۹۰7۸۰۱۰3۲۸مورخه  شماره  راي  برابر 
تعيين  قانون  موضوع  دوم  هيات   ۱3۹۹/۱۰/۱۵
ساختمانهاي  و  اراضي  ثبتي  وضعيت  تكليف 
حوزه  ثبتي  واحد  در  مستقر  رسمي  سند  فاقد 
مالكانه  تصرفات  كرمان  دو  منطقه  ملك  ثبت 
فرزند  سكنجي  عصمت  خانم  متقاضي  بلامعارض 
گلباف  از  صادره   377 شناسنامه  بشماره  حسن 
در ششدانگ يك باب خانه  به مساحت ۲6۱.۲7 
در  واقع  اصلي  از7۵  فرعي   3 پلاك  مترمربع 

بخش6 کرمان آدرس کرمان شهرک هشت بهشت 
کوچه ۱6 فرعی اول سمت چپ خريداري از مالك 
گرديده  محرز  جواد حسینی گوهری  آقاي  رسمي 
است.لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت 
صورتي كه  در  شود  مي  آگهي  روز   ۱۵ فاصله  به 
متقاضي  مالكيت  سند  صدور  به  نسبت  اشخاص 
انتشار  تاريخ  از  توانند  باشند مي  اعتراضي داشته 
اولين آگهي به مدت دو ماه اعتراض خود را به اين 
اداره تسليم و پس از اخذ رسيد، ظرف مدت يك 
ماه از تاريخ تسليم اعتراض، دادخواست خود را به 
مراجع قضايي تقديم نمايند.بديهي است در صورت 
اعتراض طبق  عدم وصول  و  مذكور  انقضاي مدت 

مقررات سند مالكيت صادر خواهد شد.
تاريخ انتشار نوبت اول ۱۴۰۱/۰۴/۱3
تاريخ انتشار نوبت دوم :۱۴۰۱/۰۴/۲۸

محمودمهدی زاده رییس ثبت اسناد و املاک 
منطقه ۲کرمان
شناسه آگهی: ۱3۴۴۰۴3

 اداره کل ثبت اسناد و املاک استان کرمان
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک

 منطقه دو کرمان
 هيات موضوع قانون تعيين تكليف وضعيت 

ثبتي اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي
آگهي موضوع ماده 3 قانون و ماده ۱3 آئين نامه قانون 
تعيين تكليف وضعيت ثبتي و اراضي و ساختمانهاي فاقد 

سند رسمی
برابر راي شماره ۱۴۰۱6۰3۱۹۰7۸۰۰۲۸۵۹مورخه۱۴۰۱/۰3/۲3 
هيات دوم موضوع قانون تعيين تكليف وضعيت ثبتي 
اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي مستقر در واحد 
ثبتي حوزه ثبت ملك منطقه دو كرمان تصرفات مالكانه 
نژاد فرزند  بلامعارض متقاضي آقاي محمدرضا مقيمي 
درششدانگ  ازکرمان  صادره   ۱ شناسنامه  بشماره  احمد 
مساحت  به  مسکونی(  عرصه  مغازه)کاربری  باب  يك 
۴3 مترمربع پلاك۱6۸۹3 فرعي از3۹6۸ اصلي مفروز و 

مجزي شده از پلاك ۸۸۲ فرعي از 3۹6۸ اصلي  واقع 
در بخش۲ کرمان آدرس کرمان سرآسیاب خیابان جنب 
کلانتری خريداري از مالك رسمي آقاي مهدی ا مانی 
محرز گرديده است.لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در 
دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهي مي شود در صورتي كه 
اشخاص نسبت به صدور سند مالكيت متقاضي اعتراضي 
داشته باشند مي توانند از تاريخ انتشار اولين آگهي به 
مدت دو ماه اعتراض خود را به اين اداره تسليم و پس از 
اخذ رسيد، ظرف مدت يك ماه از تاريخ تسليم اعتراض، 
دادخواست خود را به مراجع قضايي تقديم نمايند.بديهي 
است در صورت انقضاي مدت مذكور و عدم وصول اعتراض 

طبق مقررات سند مالكيت صادر خواهد شد.
تاريخ انتشار نوبت اول ۱۴۰۱/۰۴/۱3
تاريخ انتشار نوبت دوم :۱۴۰۱/۰۴/۲۸
محمودمهدی زاده رییس ثبت اسناد و املاک منطقه 
۲کرمان
 شناسه آگهی: ۱3۴۴۰6۱

آگهي موضوع ماده 3 قانون و ماده ۱3 آئين نامه قانون تعيين 
تكليف وضعيت ثبتي و اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي

آگهي موضوع ماده 3 قانون و ماده ۱3 آئين نامه قانون تعيين 
تكليف وضعيت ثبتي و اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي

آگهي موضوع ماده 3 قانون و ماده ۱3 آئين نامه قانون تعيين 
تكليف وضعيت ثبتي و اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي

برابر راي شماره ۱۴۰۱6۰3۱۹۰۱۲۰۰۰733 هيات اول موضوع قانون تعيين تكليف 
وضعيت ثبتي اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي مستقر در واحد ثبتي حوزه ثبت ملك 
داود بشماره  فرزند  پور حمزه  آقاي حسين  بلامعارض متقاضي  مالکانه  سيرجان تصرفات 
شناسنامه 7۰۴ صادره از سیرجان در يك قطعه خانه و باغ مشتمل بر کارگاه ضبط پسته به 
مساحت ۹3۹۲/7۱ مترمربع پلاك 3733 اصلي واقع در روستای حسین آباد نظام بخش 36 
کرمان که از مالکیت مشاعی خود متقاضی محرز گردیده است.لذا به منظور اطلاع عموم مراتب 
در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهي مي شود در صورتي كه اشخاص نسبت به صدور سند مالكيت 
متقاضي اعتراضي داشته باشند مي توانند از تاريخ انتشار اولين آگهي به مدت دو ماه اعتراض 
خود را به اين اداره تسليم و پس از اخذ رسيد، ظرف مدت يك ماه از تاريخ تسليم اعتراض، 
دادخواست خود را به مراجع قضايي تقديم نمايند.بديهي است در صورت انقضاي مدت مذكور و 

عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالكيت صادر خواهد شد.
تاريخ انتشار نوبت اول :  ۱4۰۱/4/28
تاريخ انتشار نوبت دوم :  ۱4۰۱/5/۱2  
محمد آرمان پور-رئیس اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان سیرجان
شناسه آگهی: ۱35۱999

برابر راي شماره ۱۴۰۱6۰3۱۹۰۱۲۰۰۰۸3۱ هيات دوم موضوع قانون تعيين تكليف 
وضعيت ثبتي اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي مستقر در واحد ثبتي حوزه ثبت ملك 
بشماره  قنبر  فرزند  عباسلو  مصطفي  آقاي  متقاضي  بلامعارض  مالکانه  تصرفات  سيرجان 
شناسنامه ۱3۱7۲ صادره از سیرجان در يك قطعه باغ به مساحت 3۵۱37/۴۵ متر مربع پلاك 
3۴۰۸ اصلي واقع در روستای الله آباد بخش 36 کرمان خريداري از مالك رسمي آقاي عوض 
خواجویی نژاد و عبدالعلی زیدآبادی نژاد محرز گردیده است.لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در 
دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهي مي شود در صورتي كه اشخاص نسبت به صدور سند مالكيت 
متقاضي اعتراضي داشته باشند مي توانند از تاريخ انتشار اولين آگهي به مدت دو ماه اعتراض 
خود را به اين اداره تسليم و پس از اخذ رسيد، ظرف مدت يك ماه از تاريخ تسليم اعتراض، 
دادخواست خود را به مراجع قضايي تقديم نمايند.بديهي است در صورت انقضاي مدت مذكور و 

عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالكيت صادر خواهد شد.
تاريخ انتشار نوبت اول : ۱۴۰۱/۴/۲۸ 
تاريخ انتشار نوبت دوم : ۱۴۰۱/۵/۱۲
محمد آرمان پور رئیس اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان سیرجان
شناسه آگهی: ۱3۵۲۰۰۱

برابر راي شماره ۱۴۰۱6۰3۱۹۰۱۲۰۰۰۸3۵ هيات دوم موضوع قانون تعيين تكليف وضعيت 
ثبتي اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي مستقر در واحد ثبتي حوزه ثبت ملك سيرجان تصرفات 
مالکانه بلامعارض متقاضي آقاي قنبر عباسلو فرزند امان الله بشماره شناسنامه ۲۱۹ صادره از بردسیر در يك 
واحد ترمینال ضبط پسته به مساحت ۲۵3۰/۰۲ مترمربع پلاك 3۴۰۸ اصلي واقع در الله آباد بخش 36 
کرمان خريداري از مالك رسمي آقاي عوض خواجویی نژاد و عبدالعلی زیدآبادی نژاد و غیر محرز گردیده 
است.لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهي مي شود در صورتي كه اشخاص 

نسبت به صدور سند مالكيت متقاضي اعتراضي داشته باشند مي توانند از تاريخ انتشار اولين آگهي به 
مدت دو ماه اعتراض خود را به اين اداره تسليم و پس از اخذ رسيد، ظرف مدت يك ماه از تاريخ تسليم 
اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضايي تقديم نمايند.بديهي است در صورت انقضاي مدت مذكور و 

عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالكيت صادر خواهد شد.
تاريخ انتشار نوبت اول : ۱۴۰۱/۴/۲۸
تاريخ انتشار نوبت دوم : ۱۴۰۱/۵/۱۲
محمد آرمان پور
رئیس اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان سیرجان
شناسه آگهی: ۱3۵۲۰۰۲
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واحد دوم نیروگاه مهتاب کویر به صورت 
آزمایشی وارد مدار شد

همزمان با عید سعید غدیر خم، واحد دوم نیروگاه گازی مهتاب کویر با ظرفیت اسمی 
۱۶۲ مگاوات با موفقیت به شبکه برق سراسری کشور پیوست. مجری طرح نیروگاه های 
گازی شرکت برق حرارتی کشور ضمن بازدید از بخش های مختلف نیروگاه مهتاب 
کویر و ابراز خرسندی از تحقق سنکرون واحد دوم بر طبق برنامه زمانبندی، افزود: با در 
مدار قرار گرفتن هر ۲ واحد گازی این نیروگاه با سرمایه گذاری ۵ هزار میلیارد تومان 
در مجموع، ۳۲۴ مگاوات برق به توان شبکه سراسری برق کشور افزوده شد. محمود 
صادقی با اشاره بر نقش مهم این نیروگاه در پایداری شبکه برق جنوب شرق کشور 
)استان های هرمزگان و سیستان و بلوچستان( و نیاز به برق در شهرستان صنعتی زرند 
می گوید: در راستای لبیک به بیانات مقام معظم رهبری مبنی بر آبادانی کشور، حمایت 
از تولیدکنندگان داخلی و توجه به اقتصاد مقاومتی، عملیات احداث و راه اندازی نیروگاه 
مهتاب کویر در دستور کار قرار گرفت. او ادامه داد: این نیروگاه در شرایط تحریم های 
ظالمانه و از طرفی در شرایط سخت کرونایی، با تکیه بر توان داخلی و بهره گیری از 
متخصصین کشورمان وارد مدار شبکه سراسری شد. صادقی توضیح داد:تمام تجهیزات 
این نیروگاه توسط فرزندان ایران اسلامی در کشور طراحی و ساخته شده است که این 
اقدام ارزشمند ۲۵ درصد صرفه جویی ارزی را در پی داشته است. نیروگاه مهتاب کویر 
با مساحت ۵۲ هکتار در ۲۰ کیلومتری شهرستان زرند، در مجاورت روستای علی آباد 

در زرند استان کرمان واقع شده است.

خبر

ارز دیچیتال

خبر

خبرخبر

خبر

اینفوگرافیک

معاون حمل ونقل و امور زیربنایی شهرداری کرمان از 
آماده بودن جزییات پروژه ی اجرای سیستم دوچرخه 
اشتراکی در سطح شهر کرمان خبر داد و گفت: ۵۶ 

ایستگاه را برای اجرا در ۲ فاز پیش بینی کرده ایم.
مهدی نیکویی افزود:در این زمینه مذاکراتی با 
سرمایه گذاران صورت گرفته و در فاز اول ۳۱ ایستگاه 

اجرا می شود.
به گفته ی او در کرمان به دلیل جمعیت زیر ۱ میلیون 
نفر موضوع مترو مطرح نیست و برای حمل ونقل 
عمومی فقط امکان احداث خطوط بی آر تی و تراموا 

وجود دارد.
نیکویی از کمبود پارکینگ به ویژه پارکینگ طبقاتی 
خبر داد و گفت: با وجود ۳۸ پارکینگ )۲۰ خصوصی 
و ۱۸ شهرداری(  ۹۲ هزار پارکینگ در سطح شهر 

کم داریم.
او با اشاره به فرسودگی ۷۷ درصدی ناوگان تاکسیرانی 
شهری کرمان اضافه کرد: ۴۶۰۰ دستگاه داریم که 
۳۵۰۰ تای آن فرسوده است و در این زمینه نیز از ورود 

سرمایه گذاری استقبال می کنیم.
نیکویی با بیان اینکه عمر مفید اتوبوس های حمل و 
نقل شهری ۱۵ سال است گفت: ۴۵ درصد ناوگان 

اتوبوس رانی کرمان فرسوده است.
سامانه دوچرخه اشتراکی یا سامانه دوچرخه عمومی 
یک خدمت است که در آن دوچرخه به صورت رایگان 
یا در مقابل وجهی در اختیار افراد قرار می گیرد. در 
بسیاری از سامانه ها افراد دوچرخه را از یک ایستگاه 
تحویل گرفته به به ایستگاهی دیگر در همان سامانه 

تحویل می دهند. 

سخنگوی کمیسیون کشاورزی مجلس،گفت:با اعلام وزیر جهاد کشاورزی تا کنون 
۵.۵ میلیون تنُ گندم از کشاورزان در قالب خرید تضمینی خریداری شده و به زودی 

این میزان به ۶.۵ میلیون تنُ می رسد.
ذبیح الله اعظمی ساردوئی سخنگوی کمیسیون کشاورزی، آب، منابع طبیعی 
و محیط زیست مجلس شورای اسلامی، افزود:در ابتدای این نشست وزیر 
جهاد کشاورزی به سوالات جلال محمودزاده و حسینعلی حاجی دلیگانی پاسخ 
داد و مقرر شد در جلسات مشترکی مباحث بررسی و مشکلات مدنظر آنها برطرف 

شود.
نماینده مردم جیرفت و عنبرآباد در مجلس شورای اسلامی، تصریح کرد: در زمینه 
تامین نهاده های دامی نیز در نشست با وزیر جهاد کشاورزی مباحثی مطرح و بر 
اساس گزارش های ارائه شده بخشی از منابع ۲۰ هزار میلیارد تومانی اختصاص 
داده شده برای تامین نهاده های دامی توسط دامداران و مرغداران جذب شده  است.

این نماینده مردم در مجلس شورای با اشاره به اینکه با اعلام ساداتی نژاد تاکنون 
۵.۵ میلیون تنُ گندم از کشاورزان در قالب خرید تضمینی خریداری شده و 
به زودی این میزان به ۶.۵ میلیون تنُ می رسد، افزود: متاسفانه برخی از بانک ها در 
پرداخت مطالبات گندم کاران همکاری لازم را نداشته اند اما وزارت جهادکشاورزی 

تمام تلاش خود را برای پرداخت به موقع پول کشاورزان گندم کار انجام می دهد.
او با بیان اینکه بر اساس گزارش وزیر جهاد کشاورزی برای اجرای کشاورزی 
قراردادی محصول گندم و در اختیار دادن کود،سم و بذر به کشاورزان در سال 
زراعی جدید به ۴۰ هزار میلیارد تومان اعتبار نیاز دارند، اظهارداشت:وزارت جهاد 
کشاورزی در حال تلاش است تا بخشی از اعتبارات مورد نیاز کشاورزی قراردادی را 

از دولت تامین و مابقی آن در لایحه بودجه سال ۱۴۰۲ دیده شود.

مدیر عامل برق منطقه ای استان کرمان با بیان اینکه پست 
فوق توزیع »سرجاز« در جیرفت از مدار خارج شده گفت که 
ترانس سیار از شمال استان در حال انتقال به این شهرستان 

است.
حمیدرضا حبیبی ضمن عذرخواهی از قطعی برق بدون 
اطلاع قبلی اظهار داشت: این پست در شرایط فعلی به علت 
فنی از مدار خارج شده لذا پیگیر انتقال ترانس جایگزین در 

این پست برق هستیم.
مدیرعامل برق منطقه ای استان کرمان از حمل ترانس برق از 
شمال استان به جیرفت برای رفع مشکل پست برق سرجاز 
خبر داد و گفت:تمام تلاش مجموعه ما برای اینکه در حداقل 

زمان مشکل برق برطرف شود برقرار است.
او علت قطعی برق شامگاه یکشنبه شهر جیرفت را حادثه در 
ترانس پست فوق توزیع سرجاز اعلام کرد و افزود:مجموعه 

عوامل برق منطقه.ای و شرکت توانیر از ساعت ۳ بامداد در 
پست برق سرجاز حضور پیدا کردند و اقدامات فنی را انجام 

داده اند.
پیشنهاد تعطیلی ۲ روزه ادارات

حبیبی در ادامه از پیشنهاد تعطیلی روزهای سه شنبه و 
چهارشنبه هفته جاری برای ادارات شهرستان جیرفت به 
دلیل افزایش دمای هوا و ضرورت کاهش مصرف برق خبر 
داد و گفت: طبق موافقت استانداری و رئیس ستاد مدیریت 
بحران شهرستان جیرفت فعلا با تعطیلی ادارات در روز 

سه شنبه ۲۸ تیرماه موافقت شده است.
او افزود:طبق پیش بینی مجموعه برق منطقه ای استان 
کرمان برطرف کردن مشکل پست سرجاز جیرفت ۲ روز 
زمان نیاز دارد از این رو مردم حداکثر صرفه جویی برق را 

داشته باشند.

سیستم دوچرخه های اشتراکی به کرمان می آید

اعظمی در تشریح نشست کمیسیون کشاورزی:

حجم خرید تضمینی گندم به ۵.۵ میلیون تنُ رسید

ترانس برق در حال انتقال به جیرفت است

عکس نوشت

مدیرکل آموزش و پرورش استان کرمان 
از والدین خواست هرگونه تخلف در زمان 
ثبت نام مدارس را به آموزش و پرورش اعلام 

کنند.
رضا رضایی با اشاره به ثبت نام دانش آموزان 
گفت: نرخ های ثبت نام مدارس غیر انتفاعی 
و سایر مدارس غیر دولتی اعلام شده است 
و اخذ هرگونه وجه بیشتر از نرخ های مصوب 

تخلف است.
او با اشاره به نظارت جدی بازرسان بر نحوه 
ثبت نام مدارس افزود: در راستای بررسی 
میدانی حضور بازرسان در مدارس به صورت 
مداوم انجام می شود و با والدین تعامل لازم 

ایجاد شود.
او ادامه داد: فرم های نظرسنجی نیز توسط 
والدین تکمیل و در اختیار بازرسان قرار 
فرم های  عنوان کرد:  رضایی  می گیرد. 
نظرسنجی در قالب کد کیو آر نیز در اختیار 
والدین قرار می گیرد و در هر مدرسه به 
صورت اختصاصی در معرض دید والدین قرار 
می گیرد ضمن اینکه بازرسان به صورت تلفنی 

نیز از والدین نظر سنجی می کنند
او احقاق حقوق مردم را در مدارس از 
مهمترین سیاست ها در زمان ثبت نام دانست.

معاون خدمات شهری شهرداری زرند از جمع آوری 
روزانه ۵۰ تن خاک و نخاله ساختمانی از سطح شهر 
زرند خبر داد.مهدی ضیاءالدینی با بیان اینکه به منظور 
حفظ بهداشت و زیباسازی منظر شهری، عملیات 
پاکسازی خاک و نخاله های معابر اصلی و فرعی شهر به 
صورت روزانه انجام می شود، اظهار کرد: روزانه بیش از 
۵۰ تن از نخاله های ساختمانی سطح شهر جمع آوری 

و به بیرون از شهر منتقل می شود.
او وجود نخاله های ساختمانی در معابر اصلی و فرعی 
را یکی از معضلات حال حاضر شهرداری عنوان کرد 

و افزود:برخی شهروندان با رعایت نکردن توصیه ها 
و اخطارها،اقدام به دپوی خاک و نخاله در بعضی 
زمین های رها شده و بعضی معابر سطح شهر می کنند 
که علاوه بر ایجاد خطرات بهداشتی و زیست محیطی، 

موجب بر هم زدن چهره این اماکن می شود.
معاون خدمات شهری شهرداری زرند با اشاره به لزوم 
همکاری شهروندان، گفت: شهروندان در صورت 
مشاهده هرگونه تخلیه نخاله و پسماندهای شهری 
در مناطق مسکونی مراتب را با مرکز پیام شهرداری 

در میان بگذارند.

رئیس اداره میراث فرهنگی جیرفت گفت: هدف از 
اجرای طرح گردشگری کودک آشنایی کودکان با 
میراث فرهنگی و پرورش خلاقیت و شناخت کودکان 
از تاریخ است. محمد سالاری رئیس اداره میراث 
فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی شهرستان 
جیرفت افزود: گردشگری کودک یک فعالیت 
تاثیرگذار است که باید به آن توجه کنیم. او می گوید: 
این نوع گردشگری به دلیل آنکه نوعی توسعه 
شناخت انسانی محسوب می شود در شکل گیری 

هویت فرهنگی در این سن کمک می کند.
به گفته سالاری کودکی که با گردشگری آشنایی 
داشته باشد بهتر می تواند محیط محل زندگی، اقوام 
و تفاوت ها و مدارا در کشورش را بشناسد و به هویت 
ملی خود دست یابد.  رئیس اداره میراث فرهنگی 
و گردشگری از »موسسه فرهنگی هنری پدیده 

سخن« که سهم زیادی در اجرای برنامه داشتند 
سپاسگزاری کرد و ادامه داد: امیدواریم این برنامه 
در مناطق گردشگری و دیگر مناطق تاریخی و 
باستانی ادامه پیدا کند.  سالاری اضافه کرد: کودکان 
گردشگر جیرفتی به همراه والدین خود از موزه 
شهرستان جیرفت بازدید کردند و با همراهی دکتر 
میثم شهسواری استاد باستان شناسی دانشگاه 
جیرفت با اشیاء باستانی تمدن هلیل که در موزه 
نمایش داده می شوند بیشتر آشنا شدند.  رئیس 
اداره میراث فرهنگی و گردشگری جیرفت گفت: 
هر کدام از کودکان گردشگر با خلاقیتشان از وسایل 
در دسترس خود )گل رس، خمیر بازی، فوم، سفال، 
مقوا و...( ظروف و آثار تاریخی را شبیه سازی کرده، 
همراه خود به موزه آورند و نقاشی های زیبایی را در 

محل موزه کشیدند.

رئیس آموزش و پرورش ناحیه یک کرمان گفت: ۱۴ هزار دانش آموز تحت پوشش 
پایگاه های طرح تعمیق و تثبیت یادگیری ناحیه یک کرمان قرار می گیرند. عبدالرضا 
ترابی در آیین افتتاح پایگاه های طرح تعمیق و تثبیت یادگیری دانش آموزان در 
تابستان افزود: این طرح با هدف تحقق نگاه عدالت محوری دولت و آموزش و پرورش 
اجرا می شود. او می گوید: به منظور توسعه عدالت آموزشی و تربیتی و با هدف بهبود 
و تکمیل فرایند آموزش، جبران نارسایی ها و کاستی های آموزشی و تعمیق یادگیری 
دانش آموزان، طرح تعمیق و تثبیت یادگیری و جبران افت تحصیلی دانش آموزان 
دوره های ابتدایی، اول متوسطه و دوم متوسطه )نظری، فنی و حرفه ای و کاردانش( 
در تابستان ۱۴۰۱ اجرا می شود. به گفته رئیس آموزش و پرورش ناحیه یک کرمان 
متاسفانه غیرحضوری شدن مدارس به علت شیوع بیماری کرونا، باعث افت تحصیلی 
در دانش آموزان شد که اجرای این برنامه، باعث جبران افت تحصیلی و تثبیت یادگیری 
می شود. او می گوید: ۲۰ درصد از دانش آموزان مدارس دولتی به تفکیک دوره های 
اول و دوم متوسطه )نظری، فنی وحرفه ای و کاردانش( تحت پوشش این طرح قرار 
خواهند گرفت. ترابی اظهارداشت: این طرح،  ۲ گروه از دانش آموزان را تحت پوشش 
آموزش های جبرانی و تقویتی قرار می دهد: گروه اول: دانش آموزانی که بر اساس 
ضوابط موجود در آیین نامه های آموزشی و ارزشیابی، نتوانسته اند نصاب قبولی را در 
خرداد ۱۴۰۱ کسب کنند و گروه دوم: دانش آموزانی که علی رغم کسب نصاب قبولی 
در دروس، براساس تحلیل نتایج ارزشیابی پایانی خرداد ۱۴۰۱ از سوی شورای مدرسه، 
نیازمند شرکت در کلاس های جبرانی و تقویتی تشخیص داده شده اند. او می گوید: پس 
از پایان فرایند آموزش، ارزشیابی دانش آموزان در شهریور ۱۴۰۱ مطابق با برنامه تنظیم 
شده از سوی مدارس و پایگاه ها برگزار می شود و سپس با تایید شورای عالی آموزش و 
پرورش در صورتی که نمرات ارزشیابی دانش آموزانِ گروه دوم در شهریور ماه، بیشتر از 

نمرات خرداد باشد، این نمرات، جایگزین نمرات خرداد ماه خواهد شد.

یکم مرداد سال گذشته، که گروهی از سوی 
استانداری اصفهان برای بازدید از ترک مرمت شدۀ 
گنبد شیخ لطف الله به بالای گنبد رفته بودند، یکی 
از موافقان این مرمت در حین مطرح شدن انتقادات 
به کار سعی کرد توجه ها را سمت مرمت مسجد امام 
ببرد، که گفت »وضعیت مرمت گنبد مسجد امام، به 

مراتب بدتر از گنبد مسجد شیخ لطف الله است!«
»ناظران و مرمتگران طرح، با باز کردن داربست های 
ضلع شمالی گنبد متوجه شدند که در بخش انتهایی 
ترک های پانزدهم و شانزدهم به ویژه در بخش رأس 
گنبد، اعوجاجی وجود دارد. همچنین مرمتگران 
در مرمت طرح های گل های لاله عباسی گنبد 
متوجه شدند که در مرمت های دهه های گذشته در 
رنگ بندی برخی از این گل ها ایرادهایی وجود داشته، 
که در مرمت اخیر با نظر کارشناسان خبره رنگ بندی 
این گل ها بر اساس گل های باقیمانده از مرمت های 

قبلی به گل های اصلی برگردانده شد.«

مدیرکل آموزش و پرورش استان 

کرمان خبر داد؛

نظارت جدی بر نحوه ثبت نام 
دانش آموزان در کرمان

جمع آوری ۵۰ تن خاک و نخاله ساختمانی از شهر زرند

 آغاز برنامه گردشگری کودک در جیرفت

افتتاح پایگاه های طرح تعمیق 
و تثبیت یادگیری در کرمان

خبر

سرپرست فرمانداری رفسنجان با بیان اینکه کارخانه 
تولید اسید کلریدریک که در ۵۵ کیلومتری این شهر 
ایجاد شده دارای مشکلات زیست محیطی، نقدینگی 
ین  و فاصله طولانی از شهر است گفت: مشکلات ا
کارخانه بررسی و قرار شد به منطقه ویژه اقتصادی 
جابه جا و از تسهیلات ۲ میلیارد تومانی طرح توسعه 

بهره مند شود.
حسین رضایی با اشاره به بازدید از کارخانه تولید 
اسید کلریدریک رفسنجان افزود: این کارخانه ۲ 
محصول بی سلفات سدیم و اسید کلریدریک را از ماده 

اولیه اسید سولفوریک تولید می کند.
او اظهار داشت: کارخانه اسیدکلریدریک رفسنجان 
در زمینی استیجاری به مساحت پنج هزار مترمربع 

راه اندازی شده که با عوامل منطقه ویژه اقتصادی 
شهرستان رایزنی و قرار شد این کارخانه به منطقه 
ویژه اقتصادی منتقل و در آن جا زمینی به میزان یک 
هکتار واگذار شود تا طرح توسعه ای این کارخانه نیز 

اجرا شود.
رضایی با اشاره به اینکه ۱۴ نفر در این واحد مشغول 
به کار هستند بیان کرد: همچنین قرار شد ۲ میلیارد 
تومان تسهیلات کم بهره نیز از سوی اداره صنعت، 
معدن و شهرستان رفسنجان به صاحب این واحد 
واگذار شود تا بتواند طرح توسعه ای را به منظور تولید 
بیشتر و اشتغال زایی برای تعدادی از افراد بیکار به اجرا 
درآورد. او خاطرنشان کرد: ماده اولیه این دو محصول 
اسید سولفوریک و نمک است که اسید سولفوریک 

ز  ز مجتمع مس سرچشمه رفسنجان و نمک آن ا ا
اصفهان تأمین می شود.

ابوالفضل اکبری مدیر این واحد تولیدی نیز گفت: در 
این مجموعه دو محصول بی سولفات سدیم و اسید 
کلریدریک تولید می شود که اسید کلریدریک در 
زمینه ضدعفونی کننده و اسیدشویی و بی سولفات 
سدیم نیز در زمینه مواد شوینده و کود شیمیایی 

کاربرد دارد.
او ادامه داد: فعالیت این واحد از سال گذشته آغاز 
ینکه نیاز  شده و محصولات تولید شده علاوه بر ا
مصرفی داخل شهرستان را پوشش می دهد به کرمان، 
یزد،زاهدان، بندرعباس، تهران،سمنان، گرمسار و 

خوزستان ارسال می شود .

کارخانه اسیدکلریدریک رفسنجان جابه جا می شود

عنوان کتاب: آدم های سمی
نویسنده: لیلیان گلاس

مترجم: نهضت صالحیان، مینا فتحی
ناشر: انتشارات لیوسا

کار  سال ها  طی  در   )Lillian Glass( گلاس  لیلیان 
روابط  مشاور  گفتاردرمانی،  متخصص  به عنوان  حرفه ای 
بین فردی و رفتار درمانگر، به وضوح تأثیر شگرف کلمات را در 
انسان دیده و تجربه کرده است. او از نزدیک شاهد پیامدهای 
مخرب رفتارهای زشت و گفتار ناروا و نابجای افراد نادان یا 
سمی در زندگی افراد بوده و مشاهده کرده است زمانی که 
مورد هدف تیرهای زهرآگین این آدم ها قرار می گیریم تا چه 

حد می توانیم شکننده و آسیب پذیر باشیم.

فراخوان رقابت بین المللی 
 ART تصویرسازی ماه جولای

street 2۰22 منتشر شد.

مهلت: ۱۷ مرداد ۱۴۰۱
این مسابقه توسط MediBang، یک شرکت ژاپنی که دفتر 

مرکزی آن در توکیو قرار دارد، برگزار می شود.
چه کسانی می توانند شرکت کنند؟

شرکت در این مسابقه برای هنرمندان از سراسر جهان آزاد است.
لینک ها و دانلودها:

 ART جولای  ماه  تصویرسازی  بین المللی  رقابت  وبسایت 
street

کتاب

فراخوان 


